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Organizirana razprava o 
kongresnih dokumentih 

Razprava o kongresnih d o k u m e n t i h , tokovno 
oprede^ena, b o potekala d o 15. marca v vseh 
družbenopoli t ičnih organizacijah ptujske obč ine . 
Tako so sklenili člani obč inske konference Zveze 
komunistov na seji, k i j e bila v pe tdc , 10. februarja. 
Poleg kongresnih d o k u m e n t o v pa b<>do v osnovnih 
organizacigah ZKS k o m u n i s t i oceniU tud i svojo 
aktivnost med o b e m a kongresoma Z K in p o t e m 
dopolnili svoje akcijske programe. 

Po posameznih področ j ih pa b o potekala 
razprava t ako , da b o zajela najširši krog delovnih 
|udi in občanov . Komisija za organiziranost in razvoj 
ZK in s ta tu tarna komisga bos ta priptavili razpravo o 
pedlogu sprememb in dopoln i tev s ta tu ta ZKS in 
sicer do 2 3 . februarja. 

Razpravo o SLO in družben i samozašči t i b o d o 
organizirale komisije za S L O in DS pr i komi te ju OK 
ZK, pri O K SZDL in OS ZS Ptuj , Svet za l judsko 
obrambo, varnost in d ružbeno samozašč i to , občinski 
štab ter i tor ialne o b r a m b e in sekretarji aktivov Z K v 
teiitorialni o b r a m b i ter odbor za ^udsko ob rambo in 
družbeno ^ m o z a š č i t o pri eni od krajevnih 
dcupnosti Razprava b o zaldiučena do 2. marca . 

Nosilec razprave o kmetijstvu je svet za 
družbenoekonomske odnose v kmeti js tvu pri O K 
SZDL, sodelovali pa b o d o še o b r a t za kooperacgo 
KK, kmetovalci , direktorji t e m e ^ n i h o r ^ n i z a c g 
združenega dela s področja kmeti jstva in zadruge, 
razprava pa b o k o n č a n a 6. marca. 

Do 9. marca b o trajala razprava o zdravstvu. 
Nosilec le-te je komisija za idejna vprašanja zdravstva 
in socialnega varstva pri komi te ju OK ZK, s 
pouda rkom na integracgi zdravstva v ptujski občin i . 
Sodelovali b o d o tudi sekretarji aktivov ZK interesnih 
skupnosti , izvršni odbor obč inske zdravstvene 
skupnost i , predstavniki zdravstvenih organizacg in 
u p o r a b n i k i 

Razprava o izobraževanju b o k o n č a n a do 14. 
marca, zajela pa b o dijake, prosvetne delavce in 
nosilce izobraževanja z d r u ž e n e ^ dela. Organizator 
razprave pa je ustrezna komisija pri komite ju OK 
ZKS Ptu j . 

Komunis t i so na seji sprejeli predlog, da naj b i 
razprave o t e h področ j ih organizirale t ud i vse ostale 
družbenopol i t ične organizacije v občini , ne pa samo 
osnovne organizacge Z K v temeljnih in drugih 
organizacgah združenega dela. 

Ko so člani obč inske konference razpravljali o 
organiziranosti 0 0 ZKS v krajevnih skupnost ih so 
menili, da morajo delovati v vseh krajevnih 
skupnost ih in v delo pri tegnit i vse komunis t e , ne 
^ e d e na t o , da so organizacijsko povezani v delovnih 
organizacijali. 

Ob k o n c u so izvolili še delegate za VIII . kongres 
ZKS in XI. kongres Z K J ter delegacijo občinske 
konference Zveze komun i s tov za družbenopol i t i čn i 
zbor S O P tu j . 

N. D. 

Kmečka žena se uveljavlja 
Pred nami so pomembne naloge 

tako v proizvodnji k o t tud i na 
področ ju razvoja d ružbeno
ekonomskih odnosov na vas i 
Najti b o t reba po t rebne oblike za 
učinkovitejšo organiziranost v 
kmetijstvu, zlasti še na p o d r o g u 
združevanja kmetov in v nada-
^evanju njihovega uveljavljanja v 
družbi. Pomemben delež v razvoju 
kmetijstva nosi žena. Prav k m e č k i 
ženi b o po t rebno v prihodnje 
posvetiti več pozornos t i ko t 
doslej. Naloge so jasne: uveljav-
^anje k m e č k e žene ko t proizva
jalke in skrb za njeno večjo 

socialno varnost . 
Kmečka žena se kljub vsem 

naporom družbe ko t celote , č u t i 
prikrajšano. Venomer ji zmanjkuje 
časa za najrazličnejša opravila. 
Nima prostega časa, saj je njen 
delovnik razpet od jutra d o 
poznega večera. Čaka jo polje, 
hlev in nazadnje tud i gospodinjsko 
delo, skrb za druž ino , da o drugih 
prednost ih , ki j i h ima izven 
kmetijstva zaposlena žena ni t i ne 
govorimo. 

Veliko in družbeno zelo 
pr iznano delo so pri uve^avljarau 
k m e č k e žene opravile kmet i jske 

pospeševalne službe, odbo r i in 
aktivi k m e č k i h žena, k i so 
organizirani po proizvodnih okoli
ših. Pri KK Ptiq je j )o poda tk ih 12 
aktivov k m e č l a h zena, eden dela 
pri Kmetgski zadrugi Lovrenc na 
Dravskem polju. 

Za kmečke žene se tudi na 
območju ptujske občine pripravlja 
vrsta s trokovnih predavanj in 
izletov. Oboji so pri njej naleteli 
na poln odziv. Kmečka žena se 
želi izobraziti , želi b i t i aktivna 
tudi v družbeno-poUtičnem življe
nju. Pogosto j i ne znamo ponud i t i 
roke . Program dela odbora 
k m e č k i h žena, ki ^ sestavljajo 
predsednice posameznih aktivov 
k m e č k i h žena, j e bil v lanskem 
letu zelo bogat , saj j e zajel 28 
strokovnih predavaig in 4 stro
kovne izlete. Za letošnje leto 
predvidevajo 35 predavanj in 6 d o 
7 izletov. 

Veliko za svoj vsak dan najde 
k m e č k a žena v listu „ K m e č k i 
glas". K m e č k e žene so se 
pohvalno izrekle o njegovi vsebini, 
predvsem o prilogah: , ,Za d o m in 
druž ino" , »Ureditev kmečkega 
d o m a " in Strokovnjaki sve
tuj g o" . S t o obliko dela se 
dopolnjige delo k m e ^ s k e po
speševalne službe. Žene so 
predlagale, da b i naj v omenjenih 
prilogah liilo več zapisanega o 
urejanju kmečkega vrta, gojenju 
peru tn ine , upcarabi detergentov pr i 
pranju mlekarske opreme in 
p o d o b n o . 

MG Družina — delo na njivi, mož pa dela v tovarni Foto: S, Kerbkr 

Ormož 

Ocenili 
uresničevanje 

zakona o 
združenem delu 

Osrednja t ema razprave na se|i 
d ) č i n i e konference ZKS O r m o ž 
je bila ocena uresničevanja zakona 
o združenem delu v ormoški 
občini Komunis t i so o b ocenjeva
nju uresničevanja določi l prisii d o 

konkre tn ih zakl jučkov. Delov
ni ljudje in o b č a n i so si p o svojih 
močeh prizadevali za dosledno 
uresniečvanje t ako imenovane 
male ustave. Kljub t e m u , d a j e pr i 
razlagah samega zakona in pri 
kasnejših korJcretnih uresničeva-
i^ih ter sestavljanju samoupravnih 
^orazumov bilo veliko težkega 
dela, so v obč in i O r m o ž z 
doseženim z a d o v o ^ n l 

O vsebini sprejetih samouprav
nih d o k u m e n t o v , v ka ter ih se kaže 
uiesničevanje zakona o združe
nem delu b i še težko govorili. 
Zato j e naloga v letošnjem letu 
obogatiti vsebino samoupravnih 
?orazumov in drugih po t rebn ih 
sktov v uresničevanju zakonskih 
določil. Člani obč inske konferen
ce so ocenili, da so m e d 
n ^ b o p i m i delovnimi kolekt ivi v 
prizadevanjih za uresniči tev zako
na o z d m ž e n e m delu bili , ,Zarja" 
in tovarna , J o ž e K e r e n č i č " . V 
• ^ g i h delovnih sredinah so 
nekoliko zaostajali in samouprav-
['e akte sprejeh tik pred novim 
letom. V mnogih primerih j e bilo 
^utiti zgolj formalno pravniško 
"elo, o k o n k r e t n i vsebini pa so le 
'^alokjerazmišljaM. 

Zamudnikov v ormoški obč in i 
*orej ni, velike zamude pa so pri 
^*bini. Za to so na konferenci 
!^bčinske organizacge ZKS O r m o ž 
"Jienovali komisge , k i b o d o 
^tivirale delo p o t eme^n ih 
°rgariizacqah in t ako sproti 
°cet^evale vsebinske p remike ures
ničevanja zakona o združenem 

elu. Predlagana zamisel, da b i se 
"i^d sorodnimi delovnimi organi-
^ c ^ a m i izmenjale izkušnje, Je 
.obra in upa t i j e , da b o d o te 
^nienjave tudi konk re tne in 
Uspešne. 

'^b koncu velja zapisati , da 
2d i° Pri uresničevanju zakona o 
j^ruženem delu več resnosti 

ij^žiti tud i delovni kolekt ivi 
j^zbenih dejavnosti, k i so zakon 
2 . rijegovo uresničevanje jemali 

skopo in fo ima lno . zk 

PRIPRAVE NA ČETRTI HO-RUK 

Vsi odgovorni za nemoten potek MDA SG 78, zbrani v Domavi. 
Foto: M. Ozmec 

IVI DA Slovenske gorice 78 
L e t o s b o Dornava že t re^ ič 

zapored gostitelj republiške mla
dince delovne akcije Slovenske 
gorice ' 7 8 , V prenovgeni zgradbi 
stare osnovne šole bo našlo svoj 
b r i g a d i r j i d o m 5 5 0 mladih iz 
raznih krajev Slovenije. V štirih 
izmenah se b o d o t ako le tos zvrstUi 
mladi brigadirji iz občinskih 
konferenc ZSMS Ljubljana -
ftžigrad, Kočevje, Ljubljana -
Center , Dravograd, Sežana, Šmarje 
pri Jelšah. Murska Sobo ta , Črno 
mel j , Mozirje, Trbovlje in Cerkni
ca. 

Mladindce delovne brigade b o d o 
ra letošnji akciji SG ' 7 8 sodelo
vale v izvajanju nadaljnje izgradnje 
vodovodnega cevovoda, k i b o 
predstavljal vir vode za oskrbo 

območ ja Slovenskih goric, sodelo
vale p a b o d o tud i v izgradnji 
s e k u n d a m ^ v o d o v o d n ^ a omre
žja v širšem pros toru ptujske 
obč ine . 

Dela na pr imarnem vodu b o d o 
brigadirji izvajali na odseku Mostje 
- Gabemik - Juršinci . To j e 
pre težno ilovnat t e ren , kjer j e 
izkop precej naporen . Predvi
devajo, d a b o d o le tos brigadirji 
izkopali okoli 3700 t ekoč ih 
metrov j a ika , prav to l iko ga b o d o 
p o položi tvi cevi zasipali. Zemlji
šče b o d o splanirali v površini 
31 .700 kv. met rov . Za vse to pa 
b o d o predvidoma porabil i 37 .252 
norma ur dela. 

Vsi odgovorni , za nemoten 
po tek letošnje MDA so vložili vse 
napore , da b i letošnja akcija 
uspela še bolj k o t lani, da bi 
brigadirji še tesneje sodelovali s 
krajani in o b r a t n o , skratka , da b i 
se v svojih dneh bivanja v Dornavi 
čim bolje počut i l i . V ta namen so 
se pretekli ponedeljek sestali v 
g o s t o r i h osnovne sole »J^ranja 
Zgeča" v Dornavi. Izvolih so 

poseben priprav j alni odbor , sesta
vljen iz predstavnikov izvršnega 
sveta SO Ptu j , OK ZSMS Ptu j , OK 
SZDL Ptu j , vseh zainteresiranih 
interesnih dcupnosti , i zv^alca del 
- k o m u n a l n ^ a pod je^a P tu j , 
Zavoda dr. Margana Borštnerja iz 
Dornave, ter predstavnikov KS 
Dornave in Jurš inc . 

Naloga tega pripravljalnega od
bora j e , d a spe je vse p o t r e b n o d o 
pr ihoda brigadirjev v Dornavo . 
Priprave so posebej opredelili na 
pol i t ične in čiste organizacijske. 
L e t o s j e namreč p o t r e b n o , da se v 
priprave vkl jučno še k r ^ e v n e 
konference SZDL, z obč indco 
konferenco SZDL na če lo . Prav 
tako j e to naloga vseh ostalih 
družbenopol i t ičn ih organizacij, od 
mladih n ^ r e j . Skratka vsi se 
m o r a m o zavedati, da republiška 
m l a d i n c a delovna akcija Sloven
ske gorice 78 ni le stvar vaščanov 
Dornave, temveč akcga vseh nas, 
občanov Ptuja, še posebej akcija 
vsakega izmed nas. 

M, Ozmec 

Ml O ŽUPANČIČU -
ŽUPANČIČ O PREŠERNU 

Slovenci s ponosom praznujemo 
vsako leto svoj kulturni praznik v 
katerem smo letos še posebej 
slovesno obeležili 100-letnico rojst
va vel ikega moža s lovenske 
literature Otona Zupančiča. 

Zupančiču in Prešernu, ki ga je 
Zupančič še posebej cenil zaradi 
njegovega neizmerljivega prispev
ka v zakladnico svetovne poezije, 

smo v sleherni šoli in krajevni 
skupnosti ter nenazadnje tudi v 
številnih delovnih organizacijah, 
letos posvetili vrsto spominskih 
svečanosti in priložnostnih proslav 
ter spregovorili o njunem delu in 
življenju. 

Osrednja in lahko rečemo tudi 
najlepša slovesnost pa je bila v 
petek zvečer v ptujskem gledališču. 

ki ga je številno občinstvo skoraj
da napolnilo do poslednjega sede
ža. 

Zveza k u l t u r n i h o r g a n i z a c i j 
občine Ptuj je skupaj z režiserjem 
Petrom Malcem, pripravila za
nimiv nastop z glasbo, govorjeno 
besedo in petjem. Tako se je 
ptujskemu občinstvu predstavil 
godalni kvartet glasbene šole Karel 
P a h o r iz P t u j a , za u v o d n i m i 
b e s e d a m i p r e d s e d n i k a Zveze 
k u l t u r n i h o r g a n i z a c i j S t a n e t a 
Staniča pa priljubljena gledališka 
umetnika — člana SNG v Ljublja
ni Štefanija Drolčeva in Miha Ba-
loh, ki sta z izborom najlepših 
Zupančičevih pesmi še posebej 
navdušila občinstvo. Člani domače 
gledališke skupine pa so ravno ta
ko navdušili s koncertno izvedbo 
t r e t j ega d e j a n j a Z u p a n č i č e v e 
Veronike Deseniške. 

V okviru te jubilejne slovesnosti, 
je nastopil tudi mladinski pevski 
zbor iz o s n o v n e šole F r a n c a 
Osojnika v Ptuju, predsednik 
skupščine Kulturne skupnosti Ptuj 
— Vladimir Ban pa je predstavni
kom esperantske sekcije, glasbene 
šole in pihalnega orkestra izročil 
letošnja prva priznanja kulturne 
skupnosti o čimer poročamo pose
bej, mš 

Oljenka z listino, priznanje Kulturne dcupnosti Ptuj za posebne 
zasluge na kulturnem področju Foto: R 

DELEGATI ZA OSMI IN ENAJSTI 
KONGRESZK 

N a zadnjih sejah občinskih konferenc ZKS v Ormožu, Ptuju in 
Slovenski Bistrici so izvolili tudi delegate za VIII . kongres ZK 
Slovenije in XI . kongres ZK Jugoslavije. 

Delegati za VIII . kongres ZKS: 
a) iz občine Ormož: 

1. Mirko Novak, skupščina občine Ormož , 
2. Branko Jovanovič, tovarna Jože Kerenčič Ormož 
3. Mar ta Peršak, zdravstveni dom Ormož in 
4. T o m o Pšak, Ograd, Virje. 

b) iz občine P tu j : 
1. Franjo Gnilšek, skupščina občine Ptuj 
2. Alojz Gojčič, sekretar MS ZKS Maribor 
3. Maruša Grabri jan, kmetijski kombinat Ptuj 
4. Albert Krapež, Konus, Konfekcija Majšperk 
5. Magda Lešnik, Povrtnina, poslovalnica Ptuj 
6. Konrad Posavec, T G A ,,Boris Kidr ič" Kidričevo 
7. Marko Potočnik, delovna organizacija AGIS Ptuj 
8. Dimče Stojčevski, org. sekretar OK ZKS Ptuj 
9. Konrad Vertič, Elektro, T O Z D Ptuj 

10. Zdenka Zirovnik, proizv. podj . , ,01ga Megl ic" P tu j . 
c) iz občine Slovenska Bistrica: 

1. Štefan Časar , tovarna Impol Slov. Bistrica 
2. Danica Gričnik, delavka EMI Poljčane 
3. Vera Kodelič, upokojenka iz Črešnjevca 
4. Hinko Zolnir, tovarna Impol Slov. Bistrica 

Delegati za XI . kongres ZKJ: 
1. Alojz Gojčič, sekretar MS ZKS Maribor 
2. Saša Stros, delovna organizacija AGIS Ptuj 
3. Ivan Jerebic, Slovin , , Je ruza lem" Ormož 
4 . Jože Trglec, poslovalnica Planika Slov. Bistrica. 
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NADOMESTITI 
ZAMUJENO 

Resnejši premiki na področ ju 
produkt ivnost i in gospodarjenja 
na o b m o č j u o b č i n e Slovenska 
Bistrica dajejo precejšnjo m a o 
samozavesti v ugotavljanju o 
izbo^šanju gospodarskega polo
žaja obč ine v letošnjem letu. Na 
osnovi takšnih spoznanj so v 
občin i oblikovali tud i naloge 
bodočega , na skoraj vseh po
dročj ih aktivnosti p r i s o t n a , 
razvojnega programa za pr ihodi^e 
obdobje . 

Da b i takšna prizadevanja 
prinesla letos tud i željne rezul ta te 
b o d o motale d e b v n e in tudi 
d ružbenopol i t i čne organizacge ter 
samoupravne skupnost i uresni
čevati vse pomembnejše razvojne 
naloge. Med njimi b o t reba dat i 
pre(£iost razvojnim in investi-
c^skim n a č r t o m v gospodarstvu in 
kmetqs tvu , prav tako pa t ud i na 
drugih področ j ih družbenega 
ustvarjanja. Vso pozornos t b o d o 
maral i posveti t i maks imalnemu 
izkoriščanju proizvodnih zmoglji
vosti in kar najbolj p rožno 
prilagajati proizvodnjo t ržn im 
zahtevam. 

Problem, ki je od loč i lno vplival 
na pretekli razvoj gospodarske 
panoge v bistriški obč in i j e slaba 
oskrba s surovinami, posebno se je 
to odražalo v tovarni olja in 
IMPOLU. P r e p o č a a i o pa j e b i lo v 

minulem obdobju tud i povezo
vanje gospodarstva in drugih 
dejavnosti v sami obč in i k o t tud i 
izven nje. 

Med p o m e m b n e naloge za 
doseganje hitrejšega gospo
darskega razvoja občine postav-
^ajo t ud i pospešen razvoj hidro
melioracijskih del in povečanje 
kmeti jsko obdelovalnih površin. 
Občina Slov. Bistrica se še vedno 
uvršča med tista o b m o č j a v SR 
Sloveniji, kjer ima razvoj kmetij
stva p o m e m b n o vlogo. 

Neizkoriščene ostajajo tud i 
možnos t i v razvoju malega 
gospodarstva za kar je dovolj 
pogojev prav na še nerazvitem 
območju Haloz in tud i višjih 
predelov Pohorja. Za hitrejši 
mzvoj o b č i n e b o prispevala svoj 
delež tudi nova tovarna TELA 
Iskra v Makolah, osrednje skla
dišče Lesno industrnskega podjet
ja LIP Slovenske Konjice T O Z D 
Poljčane, nova ambulan ta in 
lekarna v Oplotnic i , nadaljnje 
asfaltiranje republ iških , občinskih 
in krajevnih cest, izgradnja 
pl inovodnega omrežja na območ ju 
bistriške obč ine in dokončan je 
hidromelioracijskih del v nižinskih 
predel ih občine ter sanacga doma 
upokojencev v Poljčanah, 

Viktor Horvat 

Delovna organizacija OLGA MEGLIC Ptuj 

Uspešno zbiranje deviznih sredstev 
Znano j e , da delavci zaposleni 

na delu v tujini p o m a g ^ o gradi t i 
novo tovarno v Dolanah pri 
Ci rkulanah , ki bo sodila v 
proizvodni program delovne orga-
nizacge O L G A MEGLIC iz Ptuja. 
Nova tovarna j e že v gradnji. 
Izv^alec del j e TOZD Gradnje . 
Tako so dode j že odstranili vrhnjo 
plast zemlje, kjer b o d o proizvodni 
prostor i , betonirajo tudi temelje 
pomožnih objektov, uredili so 
elektrifikacijo ter dovozno ces to . 
Na gradbišču so sed^ vidni tudi 
temelji glavnega objekta . Skra tka 

dela so v p o l n e m razmahu. 
K novi obliki sodelovanja pri 

gradnji nove tovarne so v Ptuju 
pritegnOi mnogo naših delavcev, k i 
so na začasnem dehi v tujini. Tako 
delavci svoje pril iranke posojajo 
delovni organizacgi v domovin i 
pod pogoji za ka te re se dogovori ta 
delovna organizacga in de lavec ,k i 
prispeva denarna sredstva. 

Posojena devizna sredstva pre
računana v dinarje obrestujejo p o 
10 ods to tn i obrestni mer i za d o b o 

pet ih let. Obrest i pa se lahko ob 
koncu leta naložijo ah izplačajo v 
dinarjih. Posojilo se vrača p o petih 
letih in sicer v štirih pol le tnih 

obrokih . Minimalna posojena vso
ta za gradnjo nove tovarne v 
Dolanah pa znaša 10 t isoč 
nemških mark . 

Po t r ebno j e povedat i , da se z 
zbiranjem oziroma posojanjem 
(feviznih sredstev bližžgo koncu . 
Za zagotovitev delovnega mesta 
b o zato p o t r e b n o pohi te t i , k ^ t i 
na vo^o j e še zelo malo prostih 
mest . Akcga se konču j e , t ako so 
nam zatrdili tud i predstavniki 
delovne oiganizacge, in se bo v 
prihodnjih mesecfli zelo težko 
vključiti v to novo obliko 
sodelovanja. Naj to ve ja predvsem 
za tiste delavce, ki še nameravajo 
vložiti svoja sredstva in so doma iz 
dcolice Zavrča, Cirkulan, Go-
rišnice in Markovcev, da se še v 
tem mesecu od ločgo za sodelo
vanje z „ 0 ] g o Meghč , " 

V novi tovarni bo delo našlo 
o k o h 90 delavcev. Polovica si bo 
svoje delo zagotovila s posojanjem 
deviznih sredstev. Velja povedati 
še to , da ni dneva, k o se v Olgi 
Nfeghč ne b i oglasil delavec, ki se 
zanima za pogoje in oblike 
neposrednega sodelovanja pri 
gradrgi nove tovarne v Dolanah . 

zk 

Na tem mestu bo stala nova tovama. Na gradbišče so že uredili 
dovozno cesto, napeljali elektriko in položili temelje Foto: R 

TP Izbira P t i 

Uspeli referendum 
v soboto , 11. februarja so v trgovskem podjetju , , I zb i ra" Ptuj na 

referendumu sprejeli akte , o katerih je več kot mesec dni tekla razprava 
med zaposlenimi. Ker je bila razprava dobro organizirana, so bili tudi 
rezuhati referenduma dobr i . Tako so v temeljni organizaciji združenega 
dela trgovina na veliko glasovali za samoupravni sporazum o združevanju 
dela delavcev 90 za statut 92 za pravibiik o osnovah in merilih za 
razporejanje dohodka , sredstev za osebne dohodke in skupno porabo 
67 % . V temeljni organizaciji trgovina na ma lo so za sporazum o 
združevanju dela delavcev v T O Z D glasovali 94 za statut 95 97o, za 
pravilnik pa 83 % . Za samoupravni sporazum o združevanju dela 
delavcev v T O Z D proizvodnja M o d a je glasovalo 93 % delavcev, za 
statut 91 % , za pravilnik o osnovah in merilih pa 63 % . 

Komisija, ki je pripravljala vse sprejete ak te je dodobra proučila vse 
akte, uskladila vse pr ipombe in na zborih delovnih ljudi pojasnila vse, kar 
je bilo nerazumljivega. 

Delovni kolektiv T P , , I zb i ra" je imel v sobo to , po referendumu tudi 
občni zbor osnovne organizacije s indikata, kjer so pregledali minulo delo 
in si zastavili program za prihodnje obdobje . Ugotovili so tudi , da so se 
vse družbenopoli t ične organizacije s sindikalno organizacijo na čelu 
dobro vključile v razpravo o aktih, ki so bili sprejeti in odigrale tisto vlo
go, ki j im pripada. N . D. 

REPORTAŽA PRI 60 STOPINJ CELIMA 

Povem vam, to so pridni ljudje; 
vzdržljivi še bolj 

Ni ga človeka na svetu, k i ne bi 
cenil svojega dela, pa naj b o t o še 
tako n e p o m e m b n o . Kot smo 
različni ljudje in naši značaji , t ako 
so raz l ična dela, k i j ih opravljamo 
ndcater i bolj , drugi spet manj 

zavestno in samoiniciativno. Sicer 
pa delat ne h o d i m o zgolj zaradi 
zaslužka; večina nas j e , k i de lamo 
z voljo to kar nas veseli. 
Navsezadnje pa k o t družba 
pot rebujemo vse t is to , kar z 

de lom pr idobimo. 
Ža l včasih pozab imo, da so pri 

različnih delih še bolj različni 
pogoji dela. Ni vseeno delati v 
svetli, zračni pisarni, za mizo ali v 
mračni hali, polni plina, pod 
tempera turo do 60 stopinj Celzija. 
Težaško delo je to in izredno 
naporno . Elektrolizerji v TGA 
Kidričevo pa ga opravljajo prav 
tako, morda še bolj zavzeto k o t 
tisti v pisarnah. 

H m , elektrolizerji, bos te dejali, 
k d o pa je to? Tako malo 
poznamo ta poklic, pa vendar v 
TGA Kidričevo brez njih ne b i 
mogU. Povem vem, to so pridni 
5udje, k repk i , kljub zdelanim 
obrazom, vzdržljivi še bolj. Z 
vsakim izmed vas b i j i h upal 
primerjati, ne glede na to kakšno 
delo opravljate. 

S i c a pa, k o že tol iko govorimo 
o njih, us tavimo se za t r enu tek v 
hali A, eni od kidričevskih 
e l ek t ro l^ . Ropo t in spet ropo t . Pa 
sam d im, k o jutranja megla, ko ne 
vidiš pet met rov pred seboj. 
Ra-ta-ta-a . . . k o t b i spuščal rafale 
iz „maks ima" . Sledimo t emu 
ropotu in čez čas pred seboj 
zagledamo dokaj č u d e n stroj . 
Delavec na njem nas seveda ni 
takoj opazil, čeprav smo d o kraja 
napeli svoje glasilke. Pa smo ga le 
prSclicali Stopi l je dol in 
začudeno vprašal: pa j e? " -
Nič posebnega, smo odgovorili , le 
vedeli bi radi , kako pravite t emu 
stroju. „Seveda lahko, prebijaČ 
pravimo t e m u " nam je odvrnil 
elektrolizer Fel iks Krnetec, si 
obrisal po tno čelo ter nadaljeval: 

,,Z njim je sicer lahko 
manevrirati , na z račn i pritisk 
deluje, kot kompresor . S tisto 
konico tam prebijamo strnjeno 
skorjo ghnice, ki se nabere na vrhu 
elektrolitdcih p e č i Je pa hudičevo 
vroče, saj laliko ču t i t e , kar sije od 
peči. Kaj mislite, tu j e čez 1000 
stopinj in če si preblizu peči se 
lahko opečeš . Pa ta dim, še doma 
smrdim po t em." 

- Kako dolgo že delate v 
elektrolizi? 

, , 0 d 22 . avgusta 1956. Veste, 
veliko smo že pretrpeli v tej hah. 
Sedaj pozimi še gre nekako . Vsa 
vrata v halo so na stežaj odpr ta in 
prepih vse skupaj malo o h k d L Le 
poleti ni za vzdrža t i Z muko 
delamo iq ogomno znoja je že 

prelitega tu n o t r i Naša pljuča so 
polna tega p rahu , vidite k a k o se 
kadi prot i nam. Kaj moreš, tako j e 
pač de lo . " 

- Zaradi t ežk ih delovnih 
X)gojev, so vam delovno d o b o 
)enificiiali? 

,,Da, sedem, osem let smo se 
borili, pa smo komaj dosegli 
skrajšano delovno d o b o . Poglejte 
moj obraz kakšen je . Vidite moje 
rdeče izbuljene o č i Precej slabo 
že vidim zaradi t e ^ dela, pa slišim 
ne več dob ro . K a s t a m pa ko t 
kakšen tuberku lozn i bolnik. Ja , 
pozna se, pozna ." 

Najtežje delo v elektrolizi imajo 
k i ina i j l Ivan F u r m a n j e eden med 
n j imi „ Štirje smo v skupini 
pulilcev klinov. Delamo v prahu, 
ropo tu , plinu, najbolj pa nas m u č i 
vročina. Na tokovodnik ih menjar 
vamo anodne kline s p o m o č j o 
žerjava. Pri vsem t e m pa j e t reba 
povedati , da peč obratuje in d a j e 
vse skupj^ še zelo nevarno, veliko 
delovnih nesreč se j e že pr ipe t i lo . " 

Ce smo že pri elektrol i tski peč i , 
ostanimo še za t renu tek . Ko 
nastane v njej dovolj aluminija, so 
na vrsti č r p a l c l Njihovo delo n a m 
je predstavil Ludvik Kurež : 

, ,Vroč t ekoč i aluming č r p a m o 
iz elektroli tske celice in ga v 
posebnih kalupih pos ipamo v 
livarno. Aluminfl č r p a m o s 
posebno cevjo, s pomočjo 

stisnjenega zraka. Mislim, da j e 
prav ta del našega opravila najbo^ 
nevaren. Mene j e že stalo svoje. 
Cel obraz mi je o ž ^ o . Vidite, 
kako i m a m zafUkan obraz z drugo 
kožo . Še d o b r o , da mi ni vzelo 
OČI" 

Pri vsem t e m težaškem in 
napornem delu pa ne gre brez 
žerjavista, ki mora b i t i pri svojem 
delu še posebej n a t a n č e n in 
previden. Ža javovodja Vinko 
Klasinc pravi: „TeŽKo se je 
privaditi na naše delo. Vse moraš 
imeti v malem prs tu . Pa znake 
moraš p o z n a t i Mi smo zgoraj, 
klinarji pa spodaj . Z mahanjem se 
sporazumevamo. V hali je namreč 
toliko plina, da dol skorajda ne 
vidimo, pa še slaba razsvetljava je . 
Dela pa n e zmanjka. V naši hali je 
160 peči, ki j im je t reba redno 
menjavati kl ine. Moj poklic j e bolj 
nevaren za druge. E n e m u sem že 
stisnil r o k o , k ^ u b p a z ^ i v o s t l " 

Vidite, le kratek čas smo se 
pomudi i i v elektrolizi, pa smo 
izvedeli veliko zanimivega in 
novega. Sicer pa je t reba vse 
skupaj videti, sl išati vohati, 
o b č u t i t i skratka - dož ive t i Pa saj 
vam pravim, zares so m o č n i ti 
možje in očet je , k i vse težave 
prenašajo iz dneva v dan brez 
kakršnegakoli vihanja nosu. Po
nosni so na svoje delo m cenijo ga, 
bolj k o t m l M. Ozmec 

Kovinar pri opravljanju dela v TGA Kidričevo Foto: S. Kerbler 

Davčne napovedi za leto 1977 
Skupn i d o h o d e k v pre tek lem 

letu j e d o s e d ^ na davčni upravi 
skupščine obč ine Ptuj prijavilo 
53o občanov . To število j e v 
primerjavi z davčnimi napovedmi 
v pre tek lem letu precej nižje. Lani 
j e davčne napovedi predložilo 
1939 občanov . Davek na skupni 
dohodek so odmeri l i 577 obča
n o m . Skupna vsota o d m e r e j e 
znašala 5 9 1 . 2 9 3 dinarjev. Osnova 
za izračun odmeje j e bila 70 .000 
dinarjev. Za o t roke j e bila olajšava 
25 .000 din in za ostale svojce 

20 .000 dinarjev. 
L e t o s j e osnova za odmero 

davka na skupni d o h o d e k v 
pre teklem letu 110 .000 dinarjev. 
Olajšava j e eno tna za o t r o k e in 
ostale svojce in znaša 33 .000 
dinarjev za posameznika. Iz teh 
poda tkov sledi obrazložitev zakaj 
v primerjavi z davčnimi napoved
m i v pre teklem le tu , majhno 
število n ^ o v e d i za leto 1977. 

Dosedaj n^višji prijavljeni skup
ni dohodek o b č a n a v ptujski 
obč in i znaša 269 .720 dinarjev. Od 

5 3 8 občanov j ih je 85 prijavilo 
dohodek m e d 150.000 in 200 .000 
dinar j i osem med 200 .000 in 
250 .000 dinarji in eden nad 
250 .000 din (najvišji dosedaj 
prijavljeni skupni dohodek ) . 

Rok za oddajo davčnih napo
vedi je po teke l že ob k o n c u 
preteklega meseca. S e d ^ spre
jemajo napovedi zamudnikov , 
poslali p a b o d o tud i osebne pozive 
tistim, k i so iz kakršn ihkoh 
razlogov na to obveznost ,,poza
bili". L k o t a r 

Stavbar Marbor - temel j organizacija gradbeništvo „Drava" Ptuj 

Modernizacija separacije 
Objekt centralne separac^e 

Hajdma je t r enu tno edina nepre
vozna separacija na ptujskem 
območju . Z obratovanjem je 
pričela v letu 1 9 7 0 ; njena 
zmo^j ivos t je bUa 25 - 30 m 3 / h 
brez tehnoloških viškov frakcij. V 
letu 1978 b o d o k o n č a n a rekon-
strukcga k - t e . Rekonst rukci jo je 
narekovala po t reba po tehnološki 
modernizacij i za predelavo t ehno 
loških viškov v frakcge, ki j i h 

gimanjkuje v naravnem sestavu. 
;la že izvajajo. Zmog^ivpst po 

rekons t rukcg i bo v prvi fazi 
znašala 30 - 35 m 3 / h , v drugi 
f az i to j e v fazi predelave 
tehnoloških viškov bo njena 
zmog^ivost 1 0 - 1 5 m 3 / h . 

Modernizac^a objekta b o zna
šala okrog 7 milijonov dinarjev. 
Pri financiranju b o d o poleg lastnih 
sredstev uporabil i se sredstva 
kredi ta . 

Že od leta 1973 pa v okviru 
separacge obratuje tud i be to-
nama , lu daje kvali tetne b e t o n e . V 
letu 1979 jo b o d o na novo 
opremi l i Zraven be tonov v 
be tonarn i izdelujejo še be tonske 
cevi razl ičnih profilov. 

Oba, separacija in be tona rna , 
sta v preteklem letu dobro delala. 
Proizvodnja je obsegala 27 .000 
m 3 raznih frakcij, t j . peska in 

prodca, 8 5 0 0 m 3 be tona raznih 
mark ter 70 m 3 be tonsk ih 
montažn ih e lementov. Prevoz 
be tona se opravlja s posebnimi 
voziH, mikser j l Danes si brez 
sodobne priprave b e t o n a ne bi 
mogli zamisliti kvalitetne gradnje 
objektov, kajti skoraj 90 od
stotkov objekta predstavlja armi
rani be ton . Celotna v r e d n o s t 
proizvodnje je v le tu 1977 znašala 

6j5 rniMjona dinarjev. 
S povečano proizvodnjo gra

moznih frakcg b o d o lahko 
zadovo^evali pot rebe širšega ob
močja. Povedat i j e po t rebno , da 
zmogljivost be tona rne ni izko
riščena, ker ni takšnega povpra
ševanja. Le tno bi lahko proizvedla 
14.000 m 3 b e t o n a razn ih mark , ki 
jih zahtevajo t ehn ičn i predpisi za 
beton. 

Objdct separacge v Hajdini Foto. S. Kosi 

Certus Maribor - temeljna organizacija 
Potniški promet Ptuj 

i ove avtobusne linije 
Bivša poslovalnica Certusove 

temeljne organizacge avtobusni 
medkrajeni p rome t v Ptuju posluje 
od prvega januarja letos ko t 
samostojna t eme^na organizacija. 
To so zahtevali delavci in v skladu 
z določil i zakona o združenem 
delu tud i dosegl i 

Med delavci t eme^ne organi
zacije je prav te dni v razpravi 
letni program dela, ki v svojih 
fizičnih in vrednostn ih poka
zateljih kaže obču ten porast v 
primeijavi z on imi iz preteklega 
programa dela. Celotni pr ihodek 
se b o povečal za okrog 49 
odstotkov, število prevožemh k m 
za okrog 30 ods to tkov , povečala 
se b o tud i zapos lenos t Načr tu 
jejo, da b o d o z avtobusi prevozili 
2,5 nul^ona k m . Za investicijske 
naložbe b o d o namenil i okrog 7,5 
milijona dinarjev, od teg^ b o d o za 
nakup avtobusov porabili okrog 5 
milijonov dinarjev. Povečali b o d o 
število avtobusov. Po programu b i 
naj kupili 6 novih avtobusov - 4 
za pr imestne linije in 2 za 
turist ične vožnje. V investicijskem 
načr tu so zajeta tud i sredstva za 
ureditev turist ičnega lokala v 
Miklošičevi uUci v Ptu ju ; z 
uredi tvenimi deli b o d o pričeli že v 
prihodnjem mesecu. Turist ični 
lokal bo s svojo pestro p o n u d b o 
obogatil dosedanjo vrzel na 
področju najrazličnejšega tu
rističnega povpraševanja. 

Egon Vauda , vodja temeljne 
organizacge je povedal, da k ^ u b 
težkim pogojem dela, k i se zlasti 
izražajo v neustrezriih delovnih 
pogojih, s t remgo za kakovos tn im 
zadovolievaniem potnikovih želja. 

Zato t ud i velika dcrb za nakup 
novih avtobusnih l ing, ki bodo 
vodile na območje Slovenskih 
goric: Juršinci, Polenšak in 
Trnovska vas. Linije bodo urejene 
po intervalnem voznem redu . Ze v 
letu 1977 j i m je uspelo vzpostaviti 
vrsto rednih avtobusnih ling za 
območje desnega brega Drave: 
Majšperk, Maribor, Leskovec, 
Podlehnik. 

Program dela za letošnje leto je 
postav^en v okvir z m o ž n o s t i 
vendar s p r ipombo , da bodo 
njegove postavke realizirane, 
b o i z p e | a n o 90-ods to tno po
večanje avtobusne pristojbine. 

Problemi, s ka te r imi se sreču
jejo v temeljni organizaciji so 
predvsem kadrovskega in prostor
skega značaja. Daleč največja 
težava je vprašanje ustreznega 
prostora. Rešitev le-tega j e sica 
zastopana v srednjeročnem raz
vojnem programu. Nove prostore 
bi zgradili v Brstju. Odpr to je 
vprašanje financiranja novograd
nje. Poleg lastnih sredstev, b i naj 
bila udeležena tud i združena 
sredstva in bančna sredstva. 

V ptujski obč in i opravlja prevoe 
» t n i k o v še temeljna organizacija 
komunalnega podjetja Ptuj Avto-

park. Že večkia t j e bila izražena 
misel, da bi „avtobusarj i" na) 
združili svoje delo in sredstva, k^i 
bi seveda prineslo novo kakovost; 
DaKe od tega ni prišlo. Potrebni 
b o d o torej t eme^i t i pogovor i 
le med delavci omenjenih dveij 
temeljnih organizac j , temveč tudi 
širše na področju cestnega 
p rometa . -
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Ali bomo rešili ribii zarod? 
Celotni objekt h i d r o e k k t r a r n e 

Srednja Drava II j e povzroč i te^ 
številnih s j r e m e m b , ici smo j ih 

pr ičakovah, še zmeraj pa ne 
vemo v kakšnem obsegu in k a k o 
jg bodo d o k o č n o odražale . 
Sprememba vodn t^a režima in 
gradnja dovodnega kanala z 
glcumulacgskiin jezerom je seveda 
n^bol] prizadela d o m a č i n e . Sicer 
pa o tem smo že velik o p isali. 

Tokrat nas zanima, k a k o b o d o 
vse te spremembe vplivale na 
življenje v vodi, na migracijo rib in 
ribolovni režim naJ^loh. Peter 
Zmazek, g o ^ o d a r ribiške družine 
Ptuj nam je o tem povedal: 

„Ce h o č e m o govorit i o vodnem 
režimu, o migracgi rib in ribjem 
staležu v naših vodah , še posebej , 
Če govorimo o reki Dravi, p o t e m 
moram povedat i , da se ta v 
zadnjih letih m o č n o ^ r e m i n j a , žal 
v negativnem smislu. Vedet i 
n»ramo, da so številne hidroele
ktrarne na Dravi posebnim vrstam 
rib onemogoči le takozvana ženi to-
vanjica potovanja. Zaradi tega j e 
danes naravni prirastek vrste 
podusti v celoti zmanjšan na 
minimum. 

Danes so nekdanja tradicionalna 
flosarska potovarga p o Dravi in 

razne dogodivščine ob tem le še 
spomin, zal pa so postala spomin 
tudi ženitovanjska potovanja r ib. 
Prav na območ ju ribiške družine 
Ptuj so bila n<flvcčja naravna 
drstišča v Iivropi, še posebej v 
Davi in pr i tokih Pesnici ter 
Polskavi. Podust i potrebujejo za 
drstenje p rodna ta tla z minimal-
rim p r e t o k o m . Odl ične pogoje so 
imele v Pesnici pr i F o r m i n u . Za to 
ni č u d n o , če so že Rimljani dali 
tej vasici ime ribji trg, saj so še d o 
nedavnega ob drstenju tam proda
jali r ibe. Na žalost pa je ribiška 
tradicija že z gradruo hidroele
ktrarne v Varaždinu začela izginja
ti. Za drstenje sta ostali le še rečici 
Polskava in Dravinja, pa tudi tu se 
bo sed^ b r e m e n i l o zaradi j ezu v 
Markovcih. Zaradi spremembe 
vodnega kor i ta obstaja bojazen, da 
bo ta vrsta rib popo lnoma 
izumrla, vsig na tem predelu , zlasti 
še, ker se b o d o na d n u 
akumulacgdcega jezera začele 
ustvarjati usedline, kar je za 
podus t i s labo." 

Kaj boste napravili, č emu 
posvečali največ pozornost i? 

„Ribiška družina Ptuj bo sed^ 
mora la posvečat i vso SKrb umet
nemu razmnoževanju in vlaganju 

ostalih vrst r ib, ko t so krapi in 
druge vrs te , manj občutljive na 
kisik ter na tople mirne vode ." 

K a k o pa je z onesnaževanjem 
naših voda? 

,,Žal so vse bolj zas t rup^ene . 
l a h k o govorimo o neprecenljivi 
škodi, k i j o b o utrpela naša ribiška 
dmž ina in družba k o t celota , 
ka^ti, če voda škodi ribam po tem 
lahko tud i l judem. 

S p o m n i m o se samo ptujske 
S tudenčnKe, pa S tudenčn ice v 
Turnišču in P o b r e g u , v kater i so 
n e k d ^ kraljevale najlepše postrvi v 
Slovengi. Te j e za vedno pregnala 
in uničila odpadna voda farme 
bekonov. 

Nasploh nastajajo v ptujski 
obč in i številni novi objekt i in 
s k r b n i čas j e , da zgradimo čist i lno 
napravo za industrgske odplake . 
Ribič i opozar jamo na to , pa 
največkrat ostajajo naša opozorila 
nepomembna . Preostaja n a m še 
samo, da se tesneje povežemo z 
republiškim zavodom za ribištvo 
in prek njih dosežemo do ločene 
uk repe , k i bi onemogoči l i nadalj-
rga onesnaževanja in tudi , d a 
dob imo povrnjeno dejansko ško
do.. 

Še sreča, • da naša družina 

upravlja z gojitvenimi ribniki, 
katerih prirastek v celoti namenja 
za porib^avanje odpr t ih voda. 
Dugače bi bile naše vode 
osiromašene z ribjim zarodom." 

Kaj pa b o d o č e ptujske akumula-
cgsko jezero , k a k o ga bos te 
izkoristili? 

„ T u d i ribiči pospešujemo svoj -
ribolovni tur izem. Obstoječe ribi-
ško-športne objekte v Podlehniku 
in Rogoai ic i b o m o obogat ih z 
bodoč im ptujskim jezerom. Že od 
vsega zače tka tečejo priprave na 
to , kajti j ezero je t reba č im prej in 
č im bolj poribit i . T o b o m o storili 
t ako , da b o m o izpraznili in očis t ih 
ribnik v PodlenJcu, v ka terem je 
že skoraj preveč somov in ščuk . 
Vse te ribe b o m o prepeljali v 
og romno površino p tu jsk t^a aku
mulacijskega jezera in ga tako 
usposobili za špor tn i r ibolov." 

Kolikor vem, j e bilo veliko 
govora o skupnem izkoriščanju 
tega jezera z lovci in brodarskim 
društvom „Ranca" P tu j , k a k o j e s 
tem? 

, ,Res j e . StekU so do ločen i 
razgovori o zdmži tv i sredstev m e d 
brodarskim druš tvom, ribiško 
družino Ptuj in zvezo lovskih 
družin obč ine Ptuj . Ob jezeru bi 
n ^ s skupnimi m o č m i zgradili 
lovsko - ribiško restavracijo, kjer 
bi vsi imeli tud i društvene 
pros tore . No ob njej bi naj bil še 
spust za čo lne , obidcovalci pa se 
todo lahko izpopolnjevali v šoh za 
vožnjo s čolni in v smučanju na 
vodL 

Ptu j , s širšo okol ico ima zelo 

bogata lovna in r ibolovna obmo
čja, nima pa niti ene restavracije, 
kjer bi lahko gostu ponudi l i 
divjačino in sladkovodne r ibe. 
Skra tka možnost i j e veliko, vendar 
j ih bo težco izkoristi t i , k ^ t i 
najprej se m o r a m o otrest i miselno
sti „vse zase in svojo kor is t . " 
Treba j e napreči vse sile, združi t i 
voljo in elan in marsikaj b o m o 
dosegh. Pri tem p a odigrava veliko 
vlogo tud i aktiv Zveze komuni 
stov, k i u š e s n o deluje pr i naši 
ribiški d r u ž m l 

Sicer pa lahko rečem, da j e 
sodelovanje med našo ribiško 
organizacgo in lovskimi družinami 
ter ostalimi sorodnimi društvi v 
ptujski obč in i zelo uspešno, prav 
bi bilo, da bi t ako tud i ostalo. 

Pa dober prijem tovariš Peter in 
vsem r ibičem enako! 

M. Ozmec 

Peter Zmazek, gospodar RD 
Ruj. 

8. Marec 
- borbeni 
praznik 

v mnogih sredinah že tečejo 
priprave na praznovanje dneva 
žensk. O b analizah dosedanjih 
praznovanj smo se mnogokra t 
zamisl i l i Priznati m o r a m o , da smo 
z raznimi izkrivljanji, zbrisali 
p o m e m b n o s t praznika, k i se zlasti 
zrcali v njegovi vseb in i Praznik ni 
praznik zaradi praznika, j e veliko 
več . Boj za reševanje ženskih 
p rob lemov, ki so obenem probk;-
mi ce lo tne družbe , traja dcozi vse 
le to in ne samo na dan praznika. 

Žensk i nič ne pomeni razkošno 
praznovanje , č e nima ustrezne 
vsebine. Lepo j e , da ženski 
izkazujemo pozornos t in v tem ne 
p r e t i r a v a m o . Pozornost j i izkazuj-
m o vsakodnevno. N ^ nas ne 
zapdje sent imentalnost . 

Veliko več b o m o naredili, če 
b o m o sredstva, k i smo j ih 
namenil i za praznovanje, nakazali 
na us t rezno mesto: za gradnjo 
bolnišnice, vrtca, šole in p o d o b n o . 
Z ureditvijo raznih problemov, k i 
j ih še zlasti o b č u t i ženska, j i b o m o 
zagotovili pogoje za po lno uveljav
ljanje v d r u ž b e n o - p o l i t i č n e m 
udejstvovanju in drugod. 

Praznovanje naj bo delovno in 
ustvarjalno. Cvet, k i ga b o m o 
izročili ženski ob njenem dnevu, 
njg pove veliko več! ^Q 

Maturantski 
ples 

gimnazijcev 
Na ma tu ran t skem plesu v 

Kidričevem je v s o b o t o , 1 1 . 
februarja zaplesalo 105 dijakov 
gimnazge Dušana Kvedra Ptiq 
splošne in pedago3ce s m a i , od 
tega 31 fentov in 74 dekle t . 

M G 

Maturanti na plesu pred pdno 
dvorano v Kidričevem 

Foto: S. Kosi 

Delo v novih krajevnih skupnostih na jbmočju Ptuja je zažive^^^ 

TEMELJNE KANDIDACIJSKE 
KONFERENCE KONČANE 

Krajevne konference SZDL v 
vseh e n a j s t i h n o v i h k r a j e v n i h 
skupnostih na območju Ptuja so že 
krepko prijele za delo. Že na 
ustanovnih konferencah SZDL so 
povsod spre je l i p r a v i l a n o v e 
organizacije in izvolili organe 
krajevnih konferenc SZDL. Za 
predsednike krajevnih konferenc so 
izvolili aktivne družbenopolit ične 
delavce, p r a v t a k o za č l a n e 
izvršnih o d b o r o v , k o m i s i j , 
koordinacijskih odborov, svetov in 
sekcij. 

Že na prvi seji konference so 
^lani r a z p r a v l j a l i o m o ž n i h 
kandidatih za organe krajevne 
samouprave in o delegatih za zbor 
krajevnih s k u p n o s t i o b č i n s k e 
skupščine t e r za s k u p š č i n e 
samoupravnih interesnih skupno
sti. V zadnjem obdobju pa so se 
vodstva p o s v e t i l a p r e d v s e m 
organ izac i j sk im in t e h n i č n i m 
pripravam za izvedbo predvolilnih 
postopkov in samih volitev. 

V novih krajevnih skupnostih so 
se občani v glavnem odločili, da 
b o d o imel i za s k u p š č i n e 
samoupravnih interesnih skupnosti 
le dve posebni delegaciji, to je za 
o t roško varstvo in za zdravstvo, v 
dveh krajevnih skupnostih pa so se 
odločili, da bodo imeli posebno 
d e l e g a c i j o še za s t a n o v a n j s k o 
gospodars tvo. Nadalje bodo imeli 
v vseh KS po tri združene delegaci
je in t o : e n o za vzgo jo in 
izobraževanje ter za telesno kultu
ro, d rugo za kul turo in raziskoval
no dejavnost in tretjo za socialno 
skrbstvo in varstvo, za zaposlova
nje, pokojninsko in invalidsko 
zavarovanje ter za stanovanjsko 
gospodarstvo (razen že omenjenih 
dveh KS, ki bodo imele za slednjo 
posebno delegacijo). 

Na zborih delovnih ljudi in 
občanov so v posameznih krajev
nih skupnostih izvolili tudi svoje 
najvišje organe, to je skupščino 
krajevne skupnosti , ki štejejo od 

25 do 35 članov. Prav tako so v 
vsaki krajevni skupnosti izvolili 
poravnalni svet in svet potrošni
k o v , k a r j e n o v o s t in ve l ika 
pridobitev. Tako bodo občani lah
ko urejali pereča vprašanja oskrbe 
in medsebojne odnose kar najbolj 
neposredno. 

Omenit i še velja, da je v sedanji 
skupščini KS Ptuj delovalo 65 
delegatov, dočim bo v vseh 11 no
vih krajevnih skupnostih sodelova
lo v skupščinah kar 330 delegatov 
občanov. Na zborih so delegate 
izvolili po teritorialnem načelu ta
ko, da je zas topana vsaka ulica ali 
naselje, nekaj delegatov pa so 
d e l e g i r a l e d r u ž b e n o - p o l i t i č n e 
organizacije, temeljne in druge 
o r g a n i z a c i j e z d r u ž e n e g a d e l a , 
društva in druge organizacije, ki 
delujejo na območju posameznih 
krajevnih skupnost i . 

Na zborih so občani ponovno 
opozorili na tiste, ki so se na 
območje posameznih krajevnih 
skupnosti priselili, ali menjali 
bivališče na območju ene KS, da 
spremembo bivališča prijavijo na 
prijavljeno odjavni službi pri SO 
P t u j , ker le t a k o bo m o ž n o 
pripraviti popolne volilne imenike, 
saj nas do volitev ločijo le še dobri 
trije tedni. 

Velja še posebej podčrtat i , da so 
občani in delovni ljudje na zborih 
mnogo govorili o perečih proble
mih delovanja novih krajevnih 
s k u p n o s t i . P r e d v s e m gre za 
prostore, saj bo ponekod nujno 
pot rebno zgraditi dom občanov, v 
katerem bi imeli svoje prostore, 
poleg krajevne samouprave še 
družbenopoli t ične organizacije, 
kjer bi bile lahko razne kulturne in 
družabne prireditve in podobno. 
Ta potreba se je pokazala že na 
zborih, saj je marsikje bil prostor 
premajhen, kar obenem kaže tudi 
na velik interes občanov. Obenem 
je ta interes delovnih ljudi in obča
nov na območjih novih krajevnih 
skupnosti tudi najboljše zagotovi
lo , d a b o nova k r a j e v n a 
samouprava zaživela tako kot to 
določa ustava in smer našega 
socialističnega razvoja. 

A. P . 

Pojasnilo k članku »Postalo 
mejesram../' 

spoš tovani tov . urednik! 
Prosim vas, da v smislu do loč i l 

zakona o t isku objavite pojasnilo 
k č lanku v vašem Tediuku p o d 
naslovom Postalo m e j e s a r a m . . . 

Sma t ramo za p o t r e b n o , da po
damo pojasnilo o vlogi in namenu 
dogovora o temelj ih prostorskega 
načr ta o b č i n e Ptuj za obdobje d o 
leta 2000, ki ste ga k r i t i čno 
obravnavali v vašem Tedniku, 
kakor t u d i da p o d a m o pojasnilo o 
navedbah avtorja že omenjenega 
članka. , 

Predvsem je po t rebna ugotovi
tev, da publikacga ni in ne more 
bi t i izpolnjeno naroč i lo , t emveč le 
faza delovnega procesa pri izdelavi 
osnovne urbanis t ične dokumen ta -
cqe obč ine . Ne b o m o navajali, kaj 
zahteva ter d o l o č a urbanis t ična 
zakonodaja, t eme^n i zakon o 
družbenem planiranju in drugi, 
želimo osvetjiti pristop k izdelavi 
te dokumentac i je . 

Znane so slabosti dosedanjega 
dela pri izdelavi tovrstne doku
mentaci je , predvsem slabost pri 
vključevanju in seznanjanju naj
širšega števila prizadet ih občanov . 
Javna razprava se je omejevala 
največkrat le na enomesečno 
formalno razgrnitev in zbiranje 
pismenih p r ipomb. 

Tega nismo želeli ponavljati, 
temveč smo se opredelili s sode
lavci za pristop, ki b o dal, po 
naših predstavah, dovolj možnost i 
za vključevanje vseh pr izadet ih 
občanov in organizacg, kakor tud i 
družbenopol i t ične skupnost i v vse 
faze našega dela na principu 
tako imenovanega srečujočega pla
niranja, oz i roma družbenega dogo
varjanja. 

Tega principa smo se držali V 
fazah smernic in izhodišč izdelave 
prostorskega nač r ta obč ine Ptuj . 
Na osnovi tako dogovorjenih 
smernic in izhodišč za izdelavo 
prostorskega načr ta občine Ptuj j e 
komisija za spremljanje tega dela 
dala izvleček delovnega materiala 
v javno razpravo z željo in v 
pričakovanju, da se b o d o delovni 
Budje in občani us tvanaino vklju
čili k oblikovanju končne vsebine 
urbanist ičnega programa - pro
storskega plana obč ine Ptuj in 
urbanističnega nač r ta mesta Ptuj 
(kot je v uvodu napisal predsednik 
IS SO Ptuj tov. Franjo Gnilšek). 

To že^o in namen smo čuti l i 
tudi v vašem prispevku, ki je z 
ozirom na relativno majhen odziv 
kr i t ičnih pr ipomb k objavljenemu 
gradivu že tol iko bolj d r a g o c e a 

K vašim pr ipombam bi želeli 
podat i tole pojasnilo: 

1. iz p redhodnega je razvidno, 
da naroči lo ni izpolnjeno in da se 
bomo o d o k o n č n e m predlogu 
osnovne urbanis t ične dokumen ta 
cije izrekli šele v novih fazah 
javnih razprav, 

2 . sprejemamo kr i t iko glede 
tiskarskih na^ak, vendar smatra
mo, da jih ni možno vezati na 
strokovnost strokovnjakov in 
ugled našega Zuvoda, kot to 
navajate, temveč na t iskarno. 

3. pozdravljamo vašo skrb za 
lepoto javne (slovenske) besede in 
pr ipombe o fo rmatu gradiva. Sled-
rije je sicer vezano na t ehn ične 
možnos t i reprodukcije osnovne 
topografske kar te , kvali teta le t e 
pa je p o vašem že tako „vzorec" 
površnosti in t ehn ične neodgovor
nos t i 

Nadaljnja pomanjšava kar te bi 
vsekakor pomeni la še slabšo re-
produkcflo. S kvali teto tud i sami 
nismo zadovoljni, o možnes t i 
boljše izvedbe b o po t rebno raz
misliti do poslednje faze javne 
razprave. 

Posebno vas mot i kra t ica W Z v 
12. č lenu dogovora oz . naziv 
Vzgojno varstveni zavod za o t ro-
3ci vrtec. Tpga naziva si nismo 
izmislili sami, t emveč se k o t t ak 
uporablja v urbanis t ičnem besedr 
r^aku, prav tako pa ga uporabljajo 
skupnost i otroškega varstva (n. pr. 
vsi o t roški vrtci v Mariboru so 
poimenovani k o t n. pr . V V Z 
Koroška vrata i td . ) . . 

Ocenjevanje o pravilnosti upora
be takega naziva p repuščamo vam, 
saj ste k o t novinar bolj kvalifici
rani za ocenjevanje pravilnosti 
rabe z jezikovnega gledišča. 

Za besedo „ d e t e m i n a n t e " nava
jate bralcu v p o d u k in nam v 
opomin definicijo iz leksikona 

Cankarjeve založbe (str. 182) , pr i 
čemer ste verjetno spregledali 
oznako pred definicgo, ta se 
nanaša na matemat iko . Spregledali 
pa ste ods tavek pred definicijo, ki 
jo navajate. Pod: logika! V t e m 
smislu j e beseda v ctoičajni rab i v 
urbanis t ičnem izražanju. 

Hvaležni smo vam za vse glavne 
p r ipombe , k i j ih navajate, te b o m o 
upoštevali v našem nada^njem 
delu. 

Pr iznamo, pa , da smo na sploš
no pričakovali več vseb inddh , 
kakor jezikovnih p r ipomb. Obrav
navana dokumentaci ja namreč pri
zadeva posredno au neposredno 
slehernega občana obč ine P tu j 
predvsem dolgoročni gospodarski, 
socialni in prostordci razvoj. O 
tem pa je žal maig k r i t i čn ih 
pr ipomb. 

V sklopu celotnih p r ipomb o 
vsebini in jeziku dogovora nam pa 
rd jasen smisel in namen okradcov 
kr i t ičn ih pr ipomb k o t so: kiks, 
polomga, p r imemo za humoris t ič-
ni list, j e t reba videti in se smejati, 
postalo me je s a m itd. 

Upamo, da smo le z iskrenim 
i iamenom povdarUi vaše u teme^e-
ne p r ipombe . 

L e p pozdrav 
v. d. direktorja: 

Vili Premzl, dipL ing. a rh . 

PRIPIS: 
Ne bi želel očitka, da novinarji hočemo imeti vedno prav in zadnjo 

besedo, pa tudi tistega sestavka nisem napisal kot novinar, temveč kot 
delegat, zato si kot delegat tudi dovoljujem nekaj pojasnil. Še prej pa se 
moram kot urednik zahvaliti za odgovor, ki ga tudi v celoti objavljamo. 
Posebej tudi hvala za laskavo priznanje glede pripomb v omenjenem 
sestavku. 

Kot delegat sem kritično, tu in tam tudi karikirano, morda še s 
kančkom pretiravanja ostro napisal pripombe zato, da do podobnih 
spodrsljajev v gradivu, natiskanem za javnost, ne bi več prišlo, ker to 
meče slabo luč na zavod kot na strokovne delavce, ki so gradivo 
pripravili. 7M potrošnika je včasih tudi pomembno v kaki embalaži mu 
ponudimo blago ali v kakšni posodi mu postrežemo z jedjo. Zato se ne 
morem strinjati, da je za tiskarske napake kriva tiskarna. Vsako gradivo, 
ki je namenjeno javnosti mora vendar nekdo pregledati, ali ne? To 
odgovorno osebo običajno določi listi, ki je gradivo pripravil. 

Pri odgovoru na besedo ,,determinante" pa mi je resnično šlo na smeh. 
Prav dobro sem pogledal tisti odstavek pred definicijo, toda tam piše 
,,deierminacija", zalo sem namerno navedel besedo, ki je uporabljena v 
,,dogovoru ", ker sem s tem hotel opozoriti na to, da poprečni delegat ne 
more vedeti, da beseda ,,determinante" ne pomeni tisto kar piše v 
leksikonu, temveč da ta beseda v urbanističnem izražanju pomeni tisto, 
kar leksikon navaja pod ,,determinacija". No, kljub temu pa bralec, ki 
nima pri roki kakega leKsikona, še vedno ne ve, kako bi si ta pojem 
raziolmačil po domače. 

,,Determinanta" pomeni določitev v naprej, to je določitev kakega 
pojma z navedbo nadaljnjih znakov, kar bi v tem dokumentu pomenilo 
določitev v naprej npr. kje bodo arheološki, naravni in vodni rezervati, 
varovalni pogledi itd. 

Tako je pač, večina delegatov, saj gradivo je bilo namenjeno 
predvsem delegatom za zbore skupščine občine, misli, da je besede, ki so 
zapisane oziroma natisnjene treba tudi dobesedno razumeli. Tako je npr. 
večina delegatov mislila, da se bomo s prometnimi komunikacijami 
povezali ludi z lendavsko občino, kot je to zapisano v 16. členu, bolj 
redkim se je posvetilo, da je tisto mišljeno z občino Lenart. 

Še več podobnih ,,skrivalnic" bi lahko navedel, toda sedaj je 
pomembna vsebina in upamo, da bo naš Tednik, (ki ni le ptujski), v 
nadaljnjih sestavkih tudi k vsebini javne razprave prispeval svoj 
ustvarjalni delež. Na koncu še opravičilo za tisto ni /asen smisel in 
namen okraskov kritičnih pripomb... " Je pač tako, za poprečni okus je 
juha, ki so jo nam postavili na mizo primerna, toda nekateri ji še vseeno 
dodajo malo soli, malo popra, da se jim potem zdi bolj ,,moč,m". 

Franc Fideršek 

Cirkovce 

Za krepitev delegatskih 
odnosov 

v vsaki k r ^ e v n i skupnost i na našem območ ju , enako tud i drugod so 
Predvolilne akt ivnost i osrednja t ema razhčnih zborov in razgovorov, 
.^di v krajevni skupnosti Cirkovce so sredi intenzivnih priprav na voUtve 
in njihovo izvedbo. 

. Pred dnevi so v krajevni skupnost i uspešno opravili evidentiranje in 
*licali prvo temeljno kandkiacgsko konferenco . Socialist ična zveza v 
^ajevni skupnost i je zadovoljivo izvedla evidentiranje in se zavedala 
Pomembnosti predvolilnih aktivnosti . V krajevni skupnost i si 
Prizadevno, da so vodilne funkcge , združene posebne delegacije in 
Temeljno delegacijo evidentirajo takšne o b č a n e , k i so pripravljeni delati 
H! sodelovati pri različnih družbenih in d ružbenopoh t i čn ih akcijah, 
/^liko novih imen se j e pojavilo. Razlog temu so bile vse u ^ e l e akcije v 
^f^evni skupnos t i Gradnja doma krajanov je dala vrsto kme tov , 
delavcev in mladih , ki si sedaj v predvolilnih aktivnostih zaslužijo 
^ d e n t i r a n j e , zaupanje in imenovanje v organe krajevne samouprave. 
J^sto izbire pa ni bil samo d o m krajanov, temveč tudi dmge akcije kot 
^ Pr imer gradnja vodovoda, telefonskega omrežja, p o m o č Posočju , 
P^*^Jilo za ces te , izvedba referenduma zagradn jo srednješolskega centra 

^ Na konferenci , udeležilo se je j e okob 40 občanov , je bilo sklenjeno, 
^ s e bo v krajevni samoupravi razširil zbor delegatov in delegacije za 
r^oupravne interesne skupnost i . Beseda j e bUa tudi o nadaljnjih 
^izadevanjih pr i razvoju krajevne skupnost i , v uveljavljanju 
^ o u p r a v j a n j a in krepi tvi delegatskih odnosov . 2k 



4 - DELEGACIJE OBRAVNAVAJO 16. februar 1978 - TEmnK 

Bo končno lahko stekla gradnja 
osnovne šole v Markovcih 

Tik pred novoletnimi prazniki , 
29. decembra lani, bi morali v 
Markovcih položiti temeljni kamen 
za novo osnovno šolo, ki j o de
lovni ljudje in občani tega predela 
Ptujskega polja, predvsem pa naj
mlajši — šolarji, že več let čakajo. 
S trami podpr t i stropovi v stari šo

li, neprimerni prostori in mrzli 
hodniki , že zdavnaj niso več tisti 
prijeten kotiček, kjer si mlad člo
vek nabira po t rebno osnovno zna
nje in se pripravlja za življenje. 
Večletne razprave in obljube ter 
prizadevanja vseh dejavnikov v 
krajevni skupnost i Markovci in v 
občini so končno rodile uspeh. De
lovni ljudje in občani ptujske obči
ne smo se na referendumu izrekH, 
da b o m o iz svojega žepa prispevali 
del sredstev za novi srednješolski 
center v Ptuju in za osnovno šolo v 

Markovcih. Vendar vse le ni šlo 
tako g ladko. Zatakni lo se je pri 
kreditih, nastal je problem v zvezi 
z zemljiščem za novogradnjo v 
Markovcih, ki je zasebna last in 
danes, ko je preteklo že več kot 
pol leta, še temeljni kamen vedno 
ne stoji. Kdo ie kriv? Verjetno bo 

tudi tokrat krivca težko najti ali pa 
vsaj s prs tom ne bomo pokazali 
nan j . In ker je okrog tega že toliko 
dvignjenega prahu in menimo tudi 
nekoliko premalo odgovornosti — 
smo nekatere povprašali kaj meni
jo o tem. 

Predsednik zbora delegatov v 
krajevni skupnosti Markovci Alojz 
Solina pravi: 

, ,Mislim, da smo v KS Markovci 
že ob samem referendumu pokaza
li, da si skupaj s kolektivom šole in 

slehernim učencem v njej želimo 
novih prostorov. Vsi smo sodelo
vali v pripravah in izvedbi refe
renduma, ko so bili učenci šole tu
di nekaki glavni povezovalci med 
starši, volilnimi odbori in ob sa
mem glasovanju za samoprispevek 
skupaj z njimi na glasovalnih mes
tih, kjer je bilo skorajda težko od
reči njihovi goreči želji po novi šo
li. Referendum je več kot odlično 
uspel, nastala pa so vprašanja z lo
kacijo šole, ker smo v tem predelu 
Ptujskega polja z izgradnjo nove 
hidroelektrarne SD H izgubili veli
ko zemljišč, nekatera pa so postala 
neprimerna za gradnjo zaradi 
višjega nivoja vode akumulacijske
ga jezera. Prvotne štiri možne 
lokacije smo morali neprestano 
ožiti in končno smo prišli d o te 
poslednje, ki leži med kulturnim 
d o m o m , cesto in pokopališčem ter 
na drugi strani — stanovanjskimi 
hišami. 

Malce nas je presenetilo tudi 
dejstvo, da je za našo šolo, ki bo 
montažnega tipa, torej nizka, po
trebna precejšnja površina in tudi 
na tem prostoru smo prišli do vrste 
težav. Na krajevni skupnosti smo 
se sicer dogovoril i , da b o m o po 
potrebi žrtvovali tudi prostor za 
igrišča, ker imata šola in vrtec 
prednost . 

Mogoče res nismo bili vedno v 
povezavi z odborom pri izobraže
valni skupnosti v Ptuju in z drugi
mi organi. Na težave pa smo nale
teli tudi z lastnikom zemljišča, ki 
je kmet in ima zaščiteno kmeti jo, 
zemljo pa v večini okrog svojega 
stanovanjskega in gospodarskega 
poslopja. Vendar smo na koncu 
dosegli sporazum za zamenjavo 
zemljišča. To je bilo enkrat v juni
ju lani. 

Za tem se je vse skupaj zavlače
valo in nihče ni prav vedel kdaj , 
kako in kaj se b o gradilo. Prišla je 
jesen in v oktobru bi morali polo
žiti temeljni kamen. Zaradi težav v 
finančni konstrukciji te nove in
vesticije, načrt ni bil realiziran, je 
bila u radna položitev temeljnega 
kamna preložena na 29. december. 

Znova so nastale težave z zem
ljiščem. Ne vem, kdo je kriv, v to 
se ne bi spuščal. Menim pa, da se z 
lastnikom zemlje ni nihče prav 
pogovarjal , čeprav je bilo s teh
nične plati že vse urejeno in se je 
vedelo kolikšen prostor bo nova 
šola zavzela. In, ko so hoteli 
, .zakoliči t i" to zemljišče, lastnik ni 
tega dovdlil, ker je dejal, da še 
vedno nima nobene uradne po
godbe in ne ve kaj b o za svojo 
zemljo dobil . Samo na osnovi 
zapisnikov pa zemlje ne more dati . 

To vprašanje se je prelagalo vse 
do danes, čeprav je bil dosežen 
sporazum, da se kljub vsemu 
lahko opravijo potrebne meritve. 
Bilo je še rečeno, da bodo takoj v 
januar ju opravili še druga dela in 
meritve ter končno sklenili po
t rebno pogodbo in se dogovorili v 
zvezi z zamenjavo s kmetijskim 
kombina tom, ki se mu m o r a m o 
predvsem zahvaliti, da je bil pri
pravljen ugoditi želji in odstopiti 
p o t r e b n o p a r c e l o od svo jega 
zaokroženega dela zemljišča. 

Pri nas , v krajevni skupnosti ne 
vidimo več nobene težave zaradi 
katere akcija ne bi mogla steči. 
Večkrat sicer res slišimo, da smo 
mi krivi .Osebno sem se pogovarjal 
z lastnikom zemljišča, ki je spo
znal, da je šola tista, ki ima pred
nost. Ali je sedaj od upravnih 
organov ali koga drugega odvisno, 
da stvari ne speljemo do konca. Ne 
morem reči, da bi se lahko izgo
varjali na vreme ali kaj drugega. 
Ce bi že v juniju začeli na tem 
intenzivno delati bi danes lahko 
bili že nekoliko dalje, saj površina 
ni tako velika, da tega v enem 
mesecu ne bi mogli urediti in 
končno povedati takrat in takrat 
boš ti to zemljišče izgubil. Se danes 
je lastnik v negotovosti in ne ve ali 
naj obdeluje svojo zemljo ali kje 
drugje, kaj naj sploh d e l a . " 

Ob vsem tem nas je zanimalo, 
kaj menita Terezija in Franc Go
lob — lastnika zemljišča, ki sta v 
eni izmed številk T E D N I K A neka
tere stvari že pojasnila. Povprašali 
smo ju — kakšno je stanje do 9. 
februarja. Najprej je odgovorila 
Terezija G O L O B : 

,,Kljub obljubi, da takoj po no
vem letu pridejo in odmeri jo zem
ljo, ki je zakoličena ter nam 
odmeri jo še zemljo, ki je v lasti 

kmetijskega kombinata , da jo 
l a h k o p r i p r a v i m o za s p o m l a 
dansko setev, smo čakali spet me
sec dni . Kljub temu sem sama 
hodila dvakrat in jih opozarjala na 
obljubo ter spraševala kaj bo . Po 
enem mesecu so končno prišli, 
vendar naju z možem ni bilo doma 
in so sami opravili ocenitev 

Naša zemlja, ki je ob domu in v 
tretjem kvalitetnem razredu, je 
vredna 16 dinarjev kvadratni me

ter, kombinatovo zemljo, ki je v 
četrtem razredu pa je baje tovariš 
Šatej ocenil 12 dinarjev. Takra t , 
ko smo se mi o tem pogovarjali in 
podpisali soglasje, pa sta tovarišica 

Bregarjeva in tovariš Botolin 
obljubila, da nam bodo enako 
količino zemlje dali od kombi-
natovega dela in da pri tem ničesar 
ne zgubimo, saj nam bodo razliko 
doplačali po uradni ceni in da bo 
cena te druge zemlje med pet in 
šest dinarji . 

Sedaj pa , ko bi morali podpisati 
pogodbo pa je cena taka, da bi 
midva dobila samo 400 dinarjev 
pri aru in s tem se midva z možem 
ne strinjava. Obljubljen nama je 
bil še poseben dodatek za to , ker je 
kmetija zaščitena in ker je sedaj 
nova parcela oddaljena dober kilo

meter. Sedaj pa govorijo spet 
drugače, da bomo mi pogodbo 
delali, da bo drugačna cena in po
dobno . S tem se seveda ne stri
njam. Imam dopis iz Zadružne 
zveze Slovenije v katerem piše, da 
mora investitor plačati občinski in 
republiški prispevek zaradi spre
membe namembnost i zemljišča 
nam pa odškodnino . P o 12. členu 
zakona o kmetijskih zemljiščih 
nam kot občanu, ki ima lastnost 
kmeta, pr ipada poleg odškodnine 
po splošnih predpisih še posebno 
nadomest i lo. Odškodnina in na
domestilo mora ta znašati toliko, 
da zaradi razlastitve nismo pri
krajšani na svojem dohodku in da 
si lahko z denarjem, ki ga dobimo, 
kupimo drugo zemljišče ali pa 
preostalo izboljšamo. Piše tudi, da 
moramo opozoriti odgovorne na te 
njihove obveznosti oziroma na na
še pravice. Mislim, da so zakoni za 
vse enaki , tudi za kmeta, če hoče
mo, da se b o kmetijstvo še naprej 
uspešno razvijalo in da kmetije ne 
bodo ostajale brez mladih gospo
dar jev ." 

V pogovor se je vključil tudi 
Franc G O L O B : 

, ,Veste, vsak ima svojo zemljo 
rad, vendar sva z ženo soglašala s 
tem, da jo odstopiva za novo šolo. 
Posebej poudar jam, da nimam 
ničesar proti novi šoli, ki bo stala 
na naši parceli. Za svojo zemljo pa 
hočeva t ako plačilo, kot nama po 
zakonu pr ipada. Prej pogodbe ne 
podpiševa dokler stvari ne bodo 
razčiščene in urejene ter zemlja 
pošteno plačana. Zemljišče je že 
zakoličeno, vendar naj nihče ne 
hodi nanj prej dokler to ne bo 
rešeno. 

K temu naj dodava še to , da ni 
vseeno ali je zemlja pri hiši ali je 
oddaljena en kilometer ter prevoz 
vezan na glavno cesto in križišče. 
Vedno smo imeli sedem krav mol
znic, ki so se pasle od jut ra do 
večera, sedaj pa bova morala kme
tijo preusmeriti , ker okoli hiše ne 
bova mogla niti enkrat nakositi za 
živino. 

Nimava šoloobveznih otrok, 
vendar mladi rod potrebuje šolo in 
to v celoti razumeva, pa tudi svo
jih pravic se zavedava . " 

Franc in Terezija Golob: Veste, vsak ima svojo zemljo rad" 
Foto: R 

Ta prostor med pokopališčem in vasjo je namenjen za novo šolo 
v Markovcih 

Foto: R 

Alojz Solina, učitelj v 
Markovcih 

Foto: R Aktivnosti izobm&valne skupnosti 
Ptuj ob gradnji šole v Markovcih 

Izobraževalna skupnost ima o b 
gradnji šole v Markovcih vse nalo
ge, ki sodijo v delokrog investitor
j a . Ze v pos topku za uvedbo 
samoprispevka je izobraževalna 
skupnost Ptuj imela idejni načrt , 
katerega je po ideji dipl. ing. a rh . 
Milivoja L A P U H A , vodjo investi
cijskega oddelka pri Izobraževalni 
skupnosti Slovenije, izdelal Pro
jektivni biro , , M a r l e s " Maribor . 

Šola je predvidena v montažni 
i z v e d b i . I d e j n i n a č r t je bil v 
r a z p r a v i v k r a j e v n i s k u p n o s t i 
Markovci , šoli Markovci in samo
upravnih organih skupnosti . 

P o uspešni izvedbi referenduma 
za samoprispevek je investitor ta
k o j n a r o č i l i z d e l a v o g l a v n e g a 
projekta in sprožil postopek za 
določitev lokacije. Lokacijska raz
prava je že bila po razpisu Skup
ščine občine Ptuj 15. decembra 
1976. Na tej razpravi je v soglasju 
s predstavniki KS Markovci bilo 
določeno za gradnjo šole sedanje 
zemljišče kot najprimernejše. 

Zaradi bližine pokopališča si je 
investhor moral pridobiti soglasje 
republiškega sanitarnega inšpek
torja. P o nekajkratnih pismenih in 
osebnih stikih je že 12. januar ja 
1977 bi) v Ptuju republiški sanitar
ni inšpektor, na kar je izdal 3. 
marca 1977 po t rebno soglasje. P o 
pridobitvi tega soglasja je izobra
ževalna skupnost takoj v začetku 
marca 1977 pri skupščini občine 
Ptuj sprožila postopek za pridobi
tev zemljišča. 

V tem času je KS Markovci 
organizirala nekaj javnih razprav o 
načrtu in primernosti lokacije na 
k a t e r i so s o d e l o v a l i t u d i 
p r e d s t a v n i k i S O P t u j in 
izobraževalne skupnosti . Lokaci j
ska dokumentaci ja je bila izdelana 
že 7 . f e b r u a r j a 1977. G l a v n i 
projekt je izdelan v juniju 1977. 
Hkra t i pa je izobraževalna skup
nos t p r i p r a v l j a l a p o t r e b n o 
dokumentaci jo za konkuriranje na 
natečaju za kreditiranje naložb v 
osnovnošolski prostor , ki ga je 
razpisala izobraževalna skupnost 
Slovenije v juniju 1977. Na tem 
natečaju je izobraževalna skupnost 
z a p r o s i l a za k red i t v viš ini 
15,948.750.— dinarjev, razliko d o 
p r e d r a č u n s k e v r e d n o s t i 
33,250.000.— bi krili KS Markovci 
600.000.— din in iz sredstev zbra
nih iz samoprispevka in prispevkov 
O Z D . 

Izobraževalna skupnost Ptuj je 
15. avgusta 1977 sprejela sklep 
Izobraževalne skupnosti Slovenije 
o višini odobrenega kredita le v 
znesku 6,980.000.— din. Skupnost 
je tedaj bila postavljena pred dej
stvo, da šole ne bo mogla graditi , 
ker ni bilo sredstev za pokritje 
stroškov investicije. Odločitev, da 
se šola gradi v dveh fazah je bila 
edini izhod. Prva faza naj vredno
stno zajema sredstva samoprispev
ka, prispevkov O Z D , krajevne 
skupnosti in kredita Izobraževalne 

skupnosti Slovenije, ki bi veljala 
23,605.000.— in bi zajemala učil
nice za višjo stopnjo pouka in vse 
skupne prostore . Za to si je moral 
i n v e s t i t o r n a r o č i t i i z d e l a v o 
dokumentaci je za fazno gradnjo 
ter iskati možnosti kreditiranja 
izvajalcev. 

Dogovor o možnosti kreditira
nja i zva j a l ca del v višini 
5,000.000.— din in za izdelavo 
dokumentaci je za gradnjo v dveh 
fazah, je bil dosežen že 6. septem
bra 1977. Popravljene načrte in 
predračune za fazno gradnjo je 
dobila izobraževalna skupnost že 
28. septembra 1977 in že isti dan 
vložila vlogo na KB Maribor za 
pridobitev kreditov in potrebnih 
garanci j . Istočasno je tekel posto
pek za pridobitev dovoljenja od 
Izobraževalne skupnosti Slovenije, 
da sme Izobraževalna skupnost 
Ptuj koristiti kredit , ki je odobren 
v juniju za fazno gradnjo, sicer 

Ljubljanska banka ne bi dovolila 
koristiti kredita. 

T o d o v o l j e n j e j e d o b i l a 
Izobraževalna skupnost Ptuj 2. 
decembra 1977. Postopek za kori-
ščanje kredita v višini 4,797.000.— 
d in in g a r a n c i j o v v iš in i 
3,259.000.— pri KB Ptuj je kon
čan 28. decembra 1977. Sele po 
p r i d o b i t v i teh d o k u m e n t o v j e 
Izobraževalna skupnost Ptuj dobi
la 30. decembra 1977 od Službe 
družbenega knjigovodstva Ptuj 
potrdilo o zagotovitvi sredstev za 
gradnjo prve faze, ki je pot rebno 
za izdajo gradbenega dovoljenja in 
še isti dan je bilo to potrdi lo 
priloženo k vlogi za izdajo gradbe
nega dovoljenja, ki je bilo vloženo 
9. decembra 1977. 

Med pos topkom za pridobitev 
gradbenega dovoljenja pa je bila 
zaradi gospodarnost i spremenjena 
lokacija šole, ker je bila po prvi 
dokumentaci j i šola locirana na 
asfaltiranem telovadnem igrišču, ki 
je po sedanjih cenah vredno okrog 
1,400.000.— din, kar bi bremenilo 
investitorja. 

Postopek za pridobitev zemljišča 
je vodila s t rokovna služba skupšči
ne občine Ptuj in se investitor ni 
pojavljal na zemljišču, dokler od 
te službe ni dobil zagotovila, da je 
postopek urejen. 

Ugotoviti m o r a m o : 
— sredstva za gradnjo prve faze 

so zagotovljena 
— gradbeno dovoljenje je izda

no 
— šola je 6. februarja 1978 

zakoličena 
— p o g o d b a za g r a d n j o j e 

sklenjena 
— investitor nadaljuje postopek 

za pridobitev sredstev za gradnjo 
druge faze. 

Vsi postopki , ki jih je opravljal 
investitor so nakazani časovno, 
kako so potekali , čeprav so se 
večkrat tudi prepletali. Vsa ta 
o p r a v i l a so t e r j a l a o g r o m n o 
angažiranost in mnogo pismenih in 
usmenih pos topkov, ki jih je bilo 
pot rebno opraviti , ki so pa v krat
kih besedah ne dajo opisati. 

Sekretarka: 
Pavlina MAJNIK 

Pavlina Majnik, sekretarka 
izobraževalne doipnosti Ptuj 

Foto: R 

Oddelek za gospodarstvo in urbanizem 
SO Ptuj: 

Vsa dovoljenja 
so izdana 

Na odde lku za gospodarstvo in urbanizem pri Skupščini o b č i n e Ptuj 
nam je načelnik Jože Botolin povedal, da je bilo prvo lokacgsko 
dovoljenje za gradnjo nove šole in vrtca v Markovcih izdano 9 . junija 
preteklega leta. Zaradi majhnega razpoložljivega prostora je urbanist 
izbral lokacijo k o t m u je to dovoljeval prostor , torej tud i na ig r i šča 
Vendar je prevladalo stališče, da igrišče mora ostati , saj bi gradnja novega 
zah tevah znatna finančna sredstva. Nova rešitev, torej nova lokacga pa j e 
bila iskana togo , brez upoštevanja bližine pokopal išča in pr izadet ih 
lastnikov zemljišč. Lastnika zemljišč o premiku lokacije p ro t i jugu nista 
bila obveščena. 

Zače tek gradnje je bil do decembra prestavljen za to , k a f inančna 
sredstva za gradnjo niso bila zagotovljena. Služba družbenega 
knjigovodstva je pot rd i lo o t em, da so sredstva zagotovljena, izdala 30. 
decembra l an i Vloga za gradbeno dovoljenje je bila posredovana oddelku 
9. decembra . Nato pa je prišlo do spremembe bkac i j e . 2 8 . decembra so 
na mestu b o d o č e gradnje uskladili vse interese, lastniki zemljišč so se z 
gradnjo strinjali. Takrat bi lahko tud i že izdali gradbeno dovoljenje. 
Lokacijsko dovoljenje za gradnjo je bi lo izdano 3 1 . januarja in še isti dan 
tudi gradbeno d o v o | e n j e . Prostor za gradbišče so zakoUčili 6. februarja. 
Povedali so nam, da so tako doseženi vsi sporazumi s prizadetimi lastniki 
in je zače tek gradnje odvisen le še od vremenskih razmer . 

Lastniki zem^išč morajo dobit i nadomest i lo za odvzeto zemljišče in 
seveda odgovarjajočo denarno nadomest i lo z ozirom na razliko v 
kvvaliteti zemlje, oddaljenost do novih zemljišč Ln podobno . Na oddelku 
smo izvedeli, da je zemljišče za zamenjavo ods topi l Kmetijski kombina t 
Ptiq. Pogodba o zamenjavi in nadomesti l ih pa še vedno ni sklenjena. 
Trenu tno je v registraciji na davčni upravi pri S O Ptuj . K o smo se o tem 
informirali, pogodbe še tam ni bilo, vendar so nam na to zagotovili, da je 
na p o t i 

ooc^ni 
zemlje 

Z vprašanjem, kako je ocenjena 
zem^a, smo se obrnil i še na Orila 
Šateja, kmetijskega inšpektorja in 

sodnega cenilca, ki je na kratko 
izjavil: 

„Trdi tev, da je zemlja kmetij ' 
skega kombina ta ocenjena na 1^ 
din , ni resnična. Iz zapisnika ° 
ocenitvi zemlje je razvidno, da je 
ta zem^a ocenenjena po 8 din. 2» 
lastno zemljo z od3codnino 
dobi ta lastnika 18 dinarjev, to j ^ 
več k o t za 100 ods to tkov več !" 

Ciril Šatej, kmetijski in
špektor 

Foto: R 

Pripravila: Marjan Šneberger in Ludvik Kotar 



Predstavljamo vam; Marijo Gnjlšek - sekretafko 00 RK Ptuj 
Prvega januar ja letos, je Marija 

Gni l šek p r e v z e l a o d g o v o r n o 
dolžnost sekretarke občinskega 
odbora Rdečega križa v Ptuju, 
ker je s tem dnem odšla v upokoji
tev Ivica Kristanič, ki je to funkci
jo opravljala vrsto let. 

Marija G N I L S E K je po poklicu 
višja medicinska sestra in je od leta 
1962 stalno sodelovala v občinski 
organizaciji Rdečega križa — v 
izvršnem odboru , kot učiteljica 
prve p o m o č i in s t r o k o v n a 
sodelavka v raznih drugih oblikah 
njegove dejavnosti , ki jo tovarišica 
Gnilškova d o b r o pozna in zato je 
bila o d l o č i t e v , d a p r e v z a m e 
dolžnost sekretarke toliko lažja. 
To delo opravlja sedaj že drugi 
mesec in kot pravi se je vanj že 
vživela, ker Rdeči križ tudi v tem 
letu čaka vrsta odgovornih nalog, 
ki so nekako nadaljevanje lansko 
leto začrtanega dela. Letos dajejo 
p o s e b e n p o v d a r e k d o l o č i l o m 
zakona o združenem delu, za to so 
pravočasno sprejeli predpisane 
samoupravne sporazume in pravil
nik o nagrajevanju po delu, v 
pripravi pa imajo še vrsto drugih 

splošnih aktov, ki jih tudi občinski 
odbor RK mora imeti. 

S sekretarko Marijo G N I L S E K 
je stekel pogovor predvsem o delu 
Rdečega križa v letu 1978 za 
katerega je dejala: 

,,VeHk povdarek svoji dejavno
sti dajemo tudi mi nalogam, ki nas 
č a k a j o z u s t a v n o p r e o b r a z b o 
krajevnih skupnosti , ko m o r a m o 
kar v 11 KS ustanoviti nove KO 
RK, da bi lahko boljše organizirali 
vrsto družbenih akcij , ki nas na 
tem področju čakajo. Naše delo 
pa v glavnem poteka , prek raznih 
k o m i s i j za k r v o d a j a l s t v o , za 
socialno delo, za mlade člane in 
mladino RK, za naravne in druge 
nesreče ter propagandne komisije. 

Organizacija krvodajalstva j e ' 
gotovo najpomembnejša družbena 
naloga O O RK, ki jo organizira s 
p o m o č j o vseh 25 k r a j e v n i h 
organizacij , prostovoljnih aktivi
s tov in p o s e b n e k o m i s i j e . 
Načr tu jemo, da b o m o v letošnjem 
letu zbrali za potrebe ptujske 
bolnišnice okrog 2600 darovalcev 
krvi, akcija pa bo tekla vsak teden 
dvakrat . 

Rdeči križ načrtuje v okviru 
zdravstvenovzgojnega dela, da bo 
p o b u d n i k in u smer j eva l ec v 
reševanju perečih higienskih in 
zdravstvenovzgojnih problemov v 
KS, šolah in delovnih organizaci
jah . Tu naj omenimo tudi higieno 
okolja, osebno higieno, v prehrani 
itd. 

Omeniti moram tudi pomembne 
naloge, ki jih imamo v primeru 
elementarnih nesreč in v vojnem 
času, njegovo preventivno dejav
nost na področju alkoholizma in 
pomoč, ki jo nudi kot različne 
socialne dajatve za izgubo delov
nih dni, stroške za zdravljenje 
a l k o h o l i k o v , p o m o č d r u ž i n a m 
alkoholikov. P o m e m b n o pa je tudi 
preprečevanje škode, ki jo posledi
ca alkoholizma pušča pri vzgoji 
o t rok. 

Rdeči križ se vključuje tudi v 
splošna prizadevanja za prepoved 
kajenja v javnih prostorih, na se
jah in med mladino . V srednjih in 
poklicnih šolah pa bodo izvedli tu
di predavanja o spolni vzgoji. 

Nič manj niso pomembne druge 
številne socialne naloge, ki se 
odražajo v skrbi za sosedsko po
m o č p r i v a r s t v u o s t a r e l i h , ki 
postaja vse bolj pereče tako na 
podeželju kot v mestu kjer si v 
svoji stiski starejši ljudje ne more
j o več sami p o m a g a t i . Za 
organizirano pomoč starejšim in 
onemoglim organizira RK za svoje 
aktiviste in za potrebe krajevnih 
skupnosti krajše seminarje, več 
povezanosti pa bo po t rebno z 

domovi za stare občane. Temu 
v p r a š a n j u p o s v e č a m o v naš i 
družbeni skupnost i veliko pozor
nos t in n a m e n s k o i z l o č a m o 
p r e c e j š n j a d e n a r n a s r e d s t v a . 
Domovi pa se morajo še bolj 
odpreti za ljudi s podeželja in vsem 
skupaj nuditi varno zavetje in tisto 
domačnost , ki jo star človek naj
bolj pogreša. Vse to pa prek raznih 

obUk dejavnosti . Usposabljamo 
tudi ekipe za socialno delo, ki so 
kot laična pomoč dopolnilo že 
obstoječim strokovnim službam. 
T a k o k o o r d i n i r a m o de lo s 
skupnostjo socialnega skrbstva, 
pa t ronažno službo, ZZD Ptuj in 
krajevnimi organizacijami na tere
nu. Enkra t letno zbi ramo oblačila 
in obutev, posteljnino ter star 
papir, izkupiček pa namenimo v 
humani ta rne akcije in naloge. 

Nič manj pomembno ni delo z 
mladimi člani in mladino RK, ko 

m o r a m o s konkretnimi programi 
utrjevati zdravje otrok in jih 
vzgajati za zdrav način življenja. 
Tu moram omeniti vse vrste skrbi 
za higieno, prvo pomoč s povdar-
kom na preprečevanju nesreč, 
tekmovanju ekip prve pomoči , ne
ga bolnika in ranjenca ter zdrav 
način življenja in dela. Mladi pa 
sodelujejo tudi v različnih akci
jah, ki jih Rdeči križ organizira. 

V okviru komisije za naravne 
in druge nesreče imamo pomemb
no nalogo, da uposobimo čimvečjo 

število ljudi za nudenje prve 
pomoči v nesreči. Tako moram 
omeniti nesreče pri delu. Občane 
izobražujemo v dogovoru z oddel
kom za ljudsko obrambo v nude-
nju prve pomoči v civilni zaščiti za 
kar organiziramo 24-urne, 80-urne 
in obnovitvene tečaje prve pomoči . 
Zakon o varnosti cestnega prometa 
določa tudi preizkus znanja prve 
pomoči za voznike motornih vozil 
in tudi tu je naša naloga jasno 
zastavljena. 

Letos bo vso pozornost posvetil 
O O RK tud i i n f o r m a t i v n o -
propagandni dejavnosti , da bi lah
ko na tak način javnost čimbolje 
seznanjali o našem pomembnem 
delu. T a k o želimo doseči, da bo 
Rdeči križ postal še bolj množična 
organizacija in da se bo njegova 
dejavnost še tesneje povezovala s 
transfuzijsko postajo, izobraževal
no s k u p n o s t j o , o d d e l k o m za 
n a r o d n o o b r a m b o in z vsemi 
drugimi skupnostmi s katerimi že 
seda j u s p e š n o s o d e l u j e m o in 
skupno zagotavljamo potrebna 
s r e d s t v a za r e a l i z i r a n j e t a k o 
zastavljenih na log . " pripraviLmš 

Ormož 

Uspela 
kulturna 

prireditev 
Konča lo se je p o d r o č n o sreča-

rrje lu tkovnih dcupin. V tej 
ku l tu rn i prireditvi so sodelovali 
lutkarji iz občin severovzhodne 
Slovenge in j e bila t ako tudi uvod 
v letošnje praznovanje slovendcega 
kul turnega praznika. 

Srečarge lutkarjev je zelo 
uspelo. Veljalo bi pohvalit i d o b r o 
organizacijo srečanja, bila j e v 
rokah občindce ku l tu rne organi-
zacge, in tudi vse pripravljene 
razgovore strokovnjakov o lufkar-
stvu na S l o v e n c e m ter o predstavi 
sami. Tako so strokovnjaki z 
gledalci in drugimi govorili o 
vsebini l u t k a r s k ^ a poslanstva. 

P o k r o v i t e j k a tega srečanja j e 
bila skupščina obč ine Ormož . O b 
koncu srečanja j e o p o m e m b n o s t i 
kul turnega srečanja govorila Nada 
Novak ter predsednik združenja 
gledaliških skupin Slovenije Janez 
f^ l in , k i j e pohvalil t ako delovno 
vzdušje k o t tud i obč ins tvo , k i je 
minuli teden živelo z lu tkar j i Prav 
gotovo ni zaman misel, da si 
takšnih srečanj v Ormožu še 
žel imo. 

zk 

Če ti luč ne gori. 
CE t i l u č N E G O R I . . . je 

izmišljena igra z glasbo in sestanki, 
ki jo je napisal Rajko S T U P A R — 
vodja slovenske gledališke skupine 
iz Lendave, ki se bo predstavila 
jutri zvečer ob 19. uri in 30 minut 
v dvorani ptujskega gledališča. 

Scenarist, režiser in scenograf 
Rajko Stupar pravi , da se je tega 
svojega prvega gledališkega bese
dila lotil preprosto zato , ker ni na
šel primernega teksta, ki bi za len
davsko igralsko skupino pomenil 
pr imerno kontinuiteto v njenem 
delu in iskanju novih izraznih pot i . 

Povprašali smo ga — kaj je za 
njega gledališče in kakšna naj b o 
k o m e d i j a za v s a k d a n j o r a b o , 
aktualna satira. Takole pravi: 

, ,Za uprizoritev potrebuješ neko 
z a m i s e l , z a s n o v o . T u h t a l sem 
vsemogoče in končno prišel do 
spoznanja, da moram ustvariti 
določeno dramaturgi jo dogajanja, 
sicer predstava ne b o celovita, tudi 
ne bo v njej napetost i . T a k o se 
vsebina grmadi iz kopice idej — 
izmišljenih, vzetih iz prakse ali pa 
kar preprosto iz Pavl ihe. . . Rodili 
so se junaki predstave. 

Žel i b i t i r n o r a l k a t a n a š a 
predstava, ki smo j o — mimogrede 
povedano študiraH več kot šest 
mesecev? Ne vem. Morda . Od
visno je od gledalca, od njegovega 
zornega kota , od njegovega doje
m a n j a . . . " 

Za j u t r i š n j o p r e d s t a v o len
davskih gledaliških amaterjev so 
nekaj vstopnic že odkupili v Kme
tijskem kombinatu in Opekarni v 
Zabjaku, nekaj pa jih bo pri 
gledališki blagajni še na voljo, mš 

Odlok o občinskih blagovnih rezervah 

A l je to res skrivnosti 
v letu 1976 je izšel zakon o 

republiških blagovnih rezervah. Ta 
zakon je bil objavljen v Ur. listu 
SRS št. 19/76 in v svojem 5. členu 
določa, da so občine na območju 
SR Slovenije dolžne zagotoviti na 
svojem območju določene blagov
ne rezerve in s tem v zvezi tudi 
sprejeti odlok o občinskih blagov
nih rezervah. Gre namreč za to , da 
so občine, po določilih omenjenega 
zakona, dolžne zagotoviti do leta 
1980 enomesečne blagovne rezerve 
osnovnih živilskih potrebščin, d o 
leta 1985 pa že dvomesečne zaloge. 

Zbori skupščine občine Ptuj so 
na seji, 31 . januar ja 1978 razprav
ljali o predlogu tega odloka in ga 
tudi soglasno sprejeli. Postopek je 
bil tak, kot je določen za sprejema
nje zaupnih dokumentov. Tik pred 

začetkom razprave je bil delegatom 
predložen predlog odloka, da so ga 
lahko prebrali , o njem razpravljali 
in glasovali, potem pa je bilo treba 
besedilo odloka oddat i . V sklep
nem členu odloka je tudi določilo, 
da se odlok ne objavi v Uradnem 
vestniku. P rav , t ako je treba posto
pati z zaupnimi dokument i . 

Drugi primer. Na isti dan so se 
sestali tudi zbori skupščine občine 
Lenart . Tudi na njihovih sejah je 
bila ena od točk dnevnega reda — 
sprejem odloka o občinskih blagov
nih rezervah. Toda razl ikaje v tem, 
da so besedilo predloga odloka pre
jeli vsi delegati skupaj z drugim 
gradivom za sejo, in da je v zad
njem členu odloka zapisano, da 
odlok začne veljati osmi dan po 
objavi v Ur. listu SRS. 

O b tem se mi nehote zastavlja 
vprašanje, zakaj v dveh sosednjih 
občinah, povezanih celo v svetu 
podravskih občin, tako različen 
pristop do naloge, ki jo vsem obči
nam nalaga republiški zakon, 
objavljen v Uradnem listu in zato 
ne more biti skrivnost. Tudi odlok, 
temelječ na določilih tega zakona, 
je normativni akt , ki praktično ne 
izdaja nobene skrivnosti. 

Skrivnost ali u radno strogo varo
vana tajnost pa mora ostati oziro
ma biti najstrožje varovana, kdo in 
kje ima te rezerve, med katere šte
jemo predvsem osnovna živila in 
tiste neživilske proizvode, ki so nuj
no potrebni za življenje občanov. 

Izkušnje naših ljudi že iz prve, še 
bolj pa iz druge svetovne vojne so 
še vedno žive. Zlasti ljudje na pode
želju zelo dobro vedo, s katerimi 
potrebščinami se je treba založiti za 
vsak primer, če pride do krizne 
situacije. Tudi v povojnem obdob
ju smo včasih že imeli primere 
, ,potrošniške mrzl ice" , ki lahko 
povzročijo motnje v redni oskrbi in 
ustvarijo navidezno pomanjkanje 
blaga v trgovinah. 

V interesu vsakega občana, ožje 
in širše družbene skupnosti je, da se 
takim nepredvidenim motnjam na 
tržišču izognemo oziroma se proti 
njim /.avarujemo. Zato ni odveč 
seznaniti javnost s predlogom 
delegacije bivše KS Ptuj , ki je v 
zboru krajevnih skupnosti predla
gala, da je treba prek odborov za 
SLO v krajevnih skupnostih posto
poma doseči, da bo vsaka družina 
imela take blagovne rezerve osnov
nih živilskih in drugih potrebščin za 
življenje vsaj za en mesec v naprej 
in da te rezerve sproti tudi obnav
lja, da blago, ki ima določeno dobo 
uporabno vrednost ne propade. 

Menim, da prednosti takih , ,dru
žinskih blagovnih rezerv" ni treba 
posebej utemeljevati. Tu ne gre le 
za primer vojne nevarnosti , temveč 
bolj za primere večjih elementarnih 
in arugih nesreč, ko lahko nastane
jo motnje v preskrbi iz različnih 
razlogov. Tudi življenjski standard 
poprečnega občana je danes tak, da 
si take blagovne rezerve lahko 
ustvari brez kakega posebnega 
odrekanja. FF 

Otroci SO naše bogastvo! 
Da, ta izrek, lahko bi rekli paro

lo, imamo dostikrat na jeziku in 
dostikrat j o prav glasno izgovori
mo . Toda, ah je to res? Vča«ih 
imam vtis, da to ni res ali pa mi 
sami, s svojimi dejanji postavlja
mo to na laž. V mislih imam Otro
ški dispanzer v Ptuju. Že večkrat 
me je doletelo, da sem morala 
čakati na zdravniški pregled z 
bolanim, leto dni starim ot rokom. 
Kaj pomeni čakati z o t rokom, ki 
ima 39 stopinj C vročine, ki bru
ha, joče, skra tka z o t rokom, ki bi 
moral biti d o m a , to ve marsikatera 
mati . 

In kaj je bilo narobe? Nič več 
kot to, da imajo zdravniki poleg 
dela v ambulant i še dvakrat teden
sko pregled otrok v jasUh in da 
zaradi tega, če ne upoštevam še 
ure, ki j im je na voljo za pripravo, 
pričnejo s pregledi v ambulant i šele 
ob 7. ali 8. uri. Lepo in prav, ven
dar samo v tem primeru, če bi na 
vratih napisali, da prične zdravnik 
z delom o b 7. ali 8. uri. Potem 
matere ne bi prihajale z bolnimi 
otroki v dispanzer že ob 6. uri 

zjutraj , ne bi bilo nepotrebnega 
razburjanja in manj ostrih besed 
na račun naše zdravstvene službe. 

O b tem pa se pojavlja še večji in 
bolj pereč problem. Prostor i , v 
katerih je t renutno Otroški dispan
zer , so s k o r a j n o n e p r i m e r n i . 
Čakalnica je premajhna, nehigien
ska, prepih je v tem prostoru stalni 
gost, da o slabem zraku zaradi 
gneče sploh ne govorim. In v takih 
pogojih čakajo bolni otroci na 
tistih 5 minut pri zdravniku, včasih 
po dve ali pa tudi več ur . 

Poleg tega me je začudilo pripo
vedovanje matere, ki so p o dvour-
nem čakanju, ko j im je sestra vzela 
zdravstveno knjižico, morale z 
o t rokom v , , b o k s " , ker pač o t rok 
obiskuje vrtec in je zato možnost , 
da je obolel za nalezljivo bolezni
j o . Mislim, da se j e v teh dveh 
urah, ali pa samo v pol ure lahko 
nalezlo bolezni že lepo število 
ot rok, za to je po tem času zapira
nje v , , b o k s " prav smešno. Ali je 
res tako težko napisati na vrata, da 
naj gredo matere z otroki , ki 
obiskujejo vrtec kar v , , b o k s " in 

ne v čakalnico? 
In če sem se že ustavila pri 

, , boks ih" so skrajno neprimerni , 
zaradi tega, ker so tako majhni in 
pusti , da vsaka mati obupano 
vzdihne, ko jo sestra napoti v ta 
, , b o k s " . Težko je namreč tam z 
bolnim o t rokom več kot pol ure, 
saj se hi t ro naveliča strmeti v štiri 

' stene. No , prednost je vsaj v tem, 
da takega o t roka , ki obiskuje vrtec 
čimprej ko je mogoče pregleda. 

Ob vsem tem se vprašajmo, ali 
ni bilo mogoče preseliti v novi 
z d r a v s t v e n i d o m O t r o š k e g a 
dispanzerja, tja pa' katero izmed 
drugih ambulant? 

Kajti, če si tako prizadevamo, 
da bi bilo našim o t rokom čun lep
še, si prizadevajmo to na vseh 
področjih, na področju otroškega 
v a r s t v a , šo l s tva in p r e d v s e m 
zdravstva. Vedno bolj se mi vsilju
je misel da je za naše najmlajše in 
naše najstarejše občane vse dobro 
— samo da je . Ni pa važno kakšno 
je . Ali je to prav? Lahko rečemo, 
otroci so naše največje bogastvo — 
s čim pa to dokazujemo? N . D. 

R - e d s t a i i l a m o vam Martina Jogovca 

Vsak začetek je tažak 
Martin Jugovec vi Medribnika 

pr i Cirkulanah j e gojenec drugega 
le tn ika vojaške akademge kopen
ske vojske v Beogradu. Srečela sva 
se na oddelku za ljudsko ob rambo 
v Ptuju, k a m o r j e prišel med 
zimskimi poč i tn icami na obisk in 
pogovor o nadaljnjem sodelo
vanju. 

O b koncu osnovne šole, k i j o je 
obiskoval v Cirkulanah, se j e 
odloči l nadaljevati šolanje na eni 
Izmed srednjih vojaških šol. O tem 
se je seznanil p rek oglasa v 
Tedniku, pogovora na oddelku za 
ljudsko ob rambo , pomagal p a mu 
j e tud i o č e , k i j e bil rezervni 
starešina. Izvedel j e , da se l ahko 
vpiše tud i v vojaško gimnazgo 
Franca Rozmana-Staneta v Ljub
ljani in se seveda takoj odloči l . 
Odhod iz d o m a č i h Haloz v 
Ljubljano j e bil seveda težak, 
vendar pravi, da se j e privadil in 
vse je šlo lažje. Moramo povedat i , 
da se te težave pri prilagoditvi niso 
odražale pri u č n e m u ^ e h u . 
Naspro tno! Martin je bil ob 
z a k ^ u č k u šolanja na vojaški 
g imnaz^i m e d najboljšimi dgak i in 
j e za odl ičen uspeh prejel tudi 
p lake to . Po k o n č a n i gimnaziji so 
m u bila odp r t a vrata vseh 
akademij naše ljudske a rmade . 
Odloči l se j e za akademijo 
kopenske vojske v Beogradu. 

Pričakalo ga je novo okolje, 
novi tovar iš i V zače tku je imel 
težave z j ez ikom, vendar mu je 
št ir i letno učenje srbohrvaščine na 
gimnaziji pomagalo prebrodi t i 
t ud i to težavo. Obveznosti se na 
akademiji razlikujejo od gimnazg-
skih. Učenja je veliko več . Vendar 
zraven tega imajo razvite tud i 
druge oblike aktivnosti . Največ 
pouda rka d ^ e j o špor tu , j e 

dobra telesna pripravljenost eden 
izmed pogojev za uspešno izvaja
nje vojnui nalog. Med izveiv-

šolskimi akt ivnostmi Mart ina naj-
b o ^ privlači radioamaters tvo in 
temu posveča precej prostega 
časa. Za to se bo v nadaljevanju 
šolanja verjetno odloči l za rod 
vezistov. Učni program mu tudi 
na akademiji ne dela težav, saj j e 
razen enega položil že vse izpite v 
tretjem semestru, p o p r e č n a ocena 
j e zelo visoka, med 9 in 10. K o t 
zanimivost nam je povedal , da j e 
sodeloval tud i na tr idesetem 
špor tnem prvenstvu JLA v Mari
boru in sicer v vojaškem mnogo
boju. Drugače pa so pogoji za 
učerije in cfelo o d l i č n i 

Seveda vas bo zanimalo k a k o j e 
z izhodi v mes to in obiski 

d o m a č i h krajev. To je povezano 
tud i z učn im u ^ e h o m , temu bi 
sedaj l ahko dejali nagrajevanje p o 
rezultat ih dela. V mes to lahko 
gredo večkra t in to v svoji 
„civilni" ali svečani vojaški 
u n i f o r m i D o m o v lahko gre o b 
vseh praznikih in tud i o b k o n c u 
tedna. Vsak zače tek j e težak, 
pozneje pa se privadiš. 

D o m a v Medribniku v Halozah 
imajo kmet i jo , k i j o vodi ma t i , saj 
mu je oče umrL Brat A n t o n j e 
doma, sestra Marga p a k o n č u j e 
ekonomdco srednjo solo. Marti
novo šolanje d o m a č e ne obreme
njuje, m a m a j e s sinovo življenjsko 
p o ^ o zadovoljna. Glede na uspehe 
j e nanj l ahko upravičeno ponosna . 

Vsem mlad im, k i j ih veseli 
vojaški pokl ic , ta ima veliko 
svetlih strani, p r iporoča , da se p o 
k o n č a n i osnovni šoli odloči jo 
nadaljevati šolanje na vojaški 
gimnazjgi m na to na akademi j i 
Tako b o d o lažje prebrodil i težave 
pri spremembi okolja. Nekaj 
mladih iz Martinovega kraja j e 
sledilo njegovemu vzoru in sedaj 
obiskujejo srednje vojaške šole. 
^ vas opozor imo, d a j e t r enu tno 
v teku natečaj za vpis mladih v 
vojaške gimnazge in druge srednje 
šole. Podrobnejša navodila l ahko , 
č e vas t o zanima tako k o t 
Martina, prejmete na oddelku za 
I judi^o ob rambo pri Skupščini 
obč ine P tu j . 

Sedaj , k o to p rebka t e , je Martin 
spet v Beogradu na akademiji . 
Mogoče študira za naslednji izpit , 
mogoče j e v špor tn i dvorani ah za 
napravami v klubu radioamaterjev. 
Pa s rečno Martin Jugovec in 
veliko uspehov! 

1. ko ta r 

Martin Jugovec — 
foto M. Ozmec 

Dr. Fran Brumen 

Zastrupitve s svinoem 
(1. nadaljevanje) 

Ogroženi so tudi tisti delavci, ki so zaposleni pri izdelovanju jeklenih 
žic, kjer uporabl jajo svinec vsebujoča netila in v svinčevih kopelih. Na 
kra tko , povsod t am, kjer prihaja zaradi pregrevanja svinčevih snovi do 
izparevanja, je nevarnost največja. 

Velika je tudi nevarnost pri delu ob svinčevih in cinkovih plavžih ter 
pri nekaterih visokih pečeh ob obdelavi svinčevih snovi. Dalje pri 
prskanju svinčevih barvil in pri zaščitnem škropljenju proti škodljivcem 
(svinčev arsenat) . Ta vrsta ogroženosti je v dana.šnjem času, ko 
uporabl jamo različna škropiva proti rastlinskim boleznim in zajedalcem v 
vedno večjem obsegu, še posebno p o m e m b n a , ne nazadnje tudi za to , ker 
so uporabniki v mnogih primerih premalo poučeni in nezadostno 
zavarovani. 

S posebno vrsto zastrupljenja imamo opravka v primerih, ko so 
svinčevi projektili obtičali po ranitvi v telesu na takem mestu, da jih ne 
moremo operativno odstrani t i . Podobn ih slučajev je bilo po drugi 
svetovni vojni precej. 

Še najmanj nevarna so dela, pri katerih uporabl jamo gotovo čisto 
svinčevo kovino, npr . svinčeve cevi, svinec vsebujoče črke v črkostavstvu 
i. p . Tudi že omenjeno navadno pleskanje z oljnatimi svinčevimi barvami 
spada med nevarna opravi la . Svinčevo belilo je manj škodljivo, kot v 
novejšem času pogosteje uporabljani SVINČEV C I A N A M I D . Ta 
strupena snov pa je tudi še drugače škodljiva, povzroča namreč hujše 
alergične ekceme na koži pri preobčutljivih ljudeh. Navadno letkanje, pri 
katerem znaša topilna temperatura komaj 350 stopinj C, je pri daljšem 
delu nevarna, posebno teda j , kadar ga opravl jamo v zapr tem, nezadostno 
zračenem pros toru . 

Zanimivo je vedeti, da samo pridobivanje svinčevih rud, torej opravila 
v svinčevih rudnikih, ni pomembno škodlj ivo. 

Pri zastrupitvah s svincem opažamo svojevrstno lastnost, da je 
vplivnost teh snovi ODVISNA P R E D V S E M O D K O N S T I T U C I J O -
N A L N I H P R I R O J E N I H N A G N E N J P O S A M E Z N I K A ! To spoznanje je 
Važno pri ovrednotenju stopnje poklicnega obolenja. Č^sto namreč 
opažamo prilagoditev, ko izpostavljeni po več tednih, celo mesecih, 
pokaže znake začetnega zastrupljenja, čemur pa po krajšem času sledi 
Povečana odpornos t in se znaki zastrupitve zopet počasi porazgubijo. 
Dojemljivost je prav tako odvisna od načina prehrane , kakor tudi od 
istočasno obstoječih obol jenj . Predvsem različni vnetni procesi s skritimi 
lokalnimi kolišči in obolenja prebavnega sistema (želodec, črevesje) 
^ a t n o podpirajo nastanek zastrupljenja. Iz navedenega je razvidno, kako 
^ l o pomembni so sprejemni pregledi pred nas topom zaposlitve, ki pa 
"lorajo seveda biti dovolj izčrpni in pri katerih mora ta odkri to in 
Potrudno sodelovati oba , zdravnik in delavec. Brez podrobne in smotrne 
anamneze vseh dejavnikov ni mogoče zajeti. 

M E D P O S E B N O O G R O Ž E N E Š T F J E M O : M L A D O S T N I K E , 
S L A B O K R V N E , A L K O H O L I K E I N T I S T E . KI I M A J O Ž E 
O K V A R J E N O O Ž I L J E . Nekateri opazovalci so tudi pri ženskem spolu 
"Soiovili povečano nagnjenje k zastrupljenju. Sledi nadaljevanje 



Obisk v krajevni skupnosti Videm pri Ptuju 

PRIHODNJE AKCIJE 
Krajevna skupnost Videm je med 

večjimi krajevnimi skupnostmi v 
ptujski občini. Za obisk smo se 
odločili za to , ker je od zadnje pred
stavitve njihovega dela preteklo že 
precej časa. V novih prostorih v 
poslovni zgradbi kmetijskega kom
binata obra ta za kooperacijo nas je 
pričakal predsednik sveta krajevne 
skupnosti Franc Ostroško. Prvo 
vprašanje je bilo namenjeno sestav
ljanju letnih programov dela. 
Franc Ost roško je o tem povedal : 

, ,Letni p rogram dela za nasled
nje leto pr ipravl jamo ob koncu 
tekočega leta. Vodilo nam je naš 
srednjeročni program ter potrebe in 
želje krajanov. Seveda vse usklaju
j emo z razpoložljivimi sredstvi, ki 
jih zberemo v naši krajevni skupno
s t i . D o p r e d l o g o v k r a j a n o v 
pr idemo s pomočjo akcijskih odbo
rov, ki delujejo v vsaki večji vasi. 
Ti odbori skozi vse leto zbirajo 
predloge in jih ob koncu posredu
jejo svetu krajevne skupnosti . 
Tako je potekala tudi pr iprava 
letošnjega programa dela. Akcijske 
odbore smo obvestili v novembru, 
v decembru pa smo dve seji sveta 
krajevne skupnosti posvetili izde
lavi programa, usklajevanju pot reb 
in želja z realnimi možnostmi , 
razpoložljivimi denarnimi sredstvi, 
ki j ih b o m o zbrali letos. Svet kra
jevne skupnosti je predlog progra
ma že sprejel, sedaj ga bo še zbor 
delegatov. Z izdelanim predlogom 
letošnjih akcij b o m o seznanili kra

jane na zborih, ki b o d o ob koncu 
meseca v sklopu priprav na volitve. 
Na teh zborih bodo krajani pro
g r a m p o p o t r e b i s p r e m i n j a l i , 
dopolnjevali in nato pot rd i l i . " 

— Bi lahko predlog letošnjega 

programa dela predstavili tudi 
našim bralcem? 

, ,Predlog programa je realen, saj 
smo vnesli skoraj vse želje in potre
be tako , da b o d o v vsaki vasi dobili 
vrnjen del zbranih sredstev. Naj 
večja akcija bo asfaltiranje ceste v 
Pobrežju. Modernizirali b o m o 
okrog 5,5 kilometra cestišča. Z 
akcijo smo pričeli že v preteklem 
letu, letos jo b o m o nadaljevali. 
Vrednost opravljenih del bo zna
šala okrog 2,2 milijona dinarjev. 
Polovico sredstev bodo zagotovili 
vaščani sami, drugo polovico pa 
krajevna skupnost in lokalna skup
nost za ceste. 

Za tem bomo asfaltirali cesto Vi
dem—Tržeč—Lancova vas v dol
žini 3,5 ki lometra. To je regionalna 
cesta, naš delež, krajevne skupnosti 
in vaščanov, bo znašal 500.000 di
narjev. 

Vzdrževanje krajevnih cest, ki 
j ih je na našem območju še 35 kilo
metrov, b o m o izvajali skozi vse 
leto. Za ta dela smo namenili 
100.000 dinarjev. V ravninskem 
predelu naše krajevne skupnosti so 
to s t ranske, v Halozah pa zelo 
pomembne ceste. Pri vzdrževanju 
bodo sodelovali tudi krajani s 
posebnimi prispevki in prostovolj-
niin de lom. 

V letošnjem letu b o m o pričeli z 
gradnjo zelo potrebnega vodovoda 
v haloškem predelu in Jurovcih. 
Gradnja v Halozah bo tekla več let, 
po e tapah in verjetno v sodelovanju 

s sosednjo krajevno skupnost jo Le-
skovec. Letos b o m o izvedli začetna 
dela in zajetje za pi tno vodo na 
Majskem vrhu, Ljubstavi, Dravinj
skem vrhu in kasneje verjetno 
Vareji, Sovičah in Dravč ih . " 

— Srednjeročni program ste 
izdelali in ga izvajate. Verjetno 
imate v tem času predloge za nove 
akcije, ki jih v programih še nimate 
in jih boste izvedli verjetno v 

naslednjem srednjeročnem obdob
ju? 

, ,Naslednje naše akcije b o d o raz
širitev osnovne šole in gradnja dveh 
vzgojno varstvenih ustanov. V Vid
mu bi potrebovali kulturni dom ali 
dvorano , ki jo sedaj zelo pogreša
mo . T o so želje, ki j ih b o m o ures
ničili kasneje, v naslednjem sred
njeročnem o b d o b j u . " 

— Slišali smo prve vesti o gradnji 
nove tovarne. Kako daleč ste pri 
teh razgovorih? 

, ,Res je . Razgovori tečejo že od 
prejšnjega meseca. Nekatera vpra
šanja smo že rešili, tudi lokacija je 
že določena. Zelja j e , da bi vsi kra
j a n i , ki b o d o p r i te j g r a d n j i 
oškodovani , pomagali zagotoviti 
pogoje, da bi v krajevni skupnosti 
dobili p o m e m b n o pridobitev, zapo
slitev v domačem k r a j u . " 

— Krajevna skupnost Videm je 
razdeljena na ravninski in na halo-
ški predel. Kakšno je sodelovanje 
krajanov pri skupnih akcijah in 
kako skrbite za enakomeren razvoj 
obeh območij? 

,,Res smo ena izmed krajevnih 
skupnosti z razvitim in nerazvitim 
predelom. Velikokrat nam to pri 
akcijah pomaga , večkrat pa na ta 
račun tudi kaj izgubimo. Dosedaj 
ni bilo primerov, da bi prebivalci 
enega dela očitali drugim, da se 
razvijajo na njihov račun. Vse 
akcije izvajamo brez težav. Gotovo 
pa je , da bo ravninski predel prej 
komuna lno urejen, saj je gosteje 

naseljen in potreb je več. Pri hitrej
šem razvoju hribovitega predela pa 
bo v bodoče morala bolj pomagati 
širša družbena skupnost . 

— Kako je z zaposlenostjo v kra
jevni skupnost i , koliko krajanov je 
zaposlenih? 

, ,Po podatkih , ki jih potrebuje
mo pri zbiranju sredstev iz samo
prispevka, je iz naše krajevne skup
nosti zaposleno prek 800 krajanov. 
Okrog 100 pa jih je na začasnem 
delu v tu j in i . " 

— Omenili ste zaposlene na 
začasnem delu v tujini. Kako se 
zdomci vključujejo v razreševanje 
problemov oziroma razvoj krajev
ne skupnosti? 

, ,Gotovo nas na tem področju 
čaka še veliko dela. Naši zdomci 
doma veliko gradijo in uporabljajo 
našo komuna lno urejenost. V 
izvedbo akcij pa se zelo malo vklju
čujejo. Eden od vzrokov je njihova 
odsotnost . Vendar bi kljub temu 
l a h k o p o m a g a l i , saj se b o d o 
kasneje vrnili in živeli v krajih, ki 
jih sedaj krajani sami u re j a jo , " je 
zaključil razgovor predsednik sveta 
krajevne skupnost i Videm Franc 
Ost roško. 

1. kotar 

Franc Ostroško 
foto M. Ozmec 

Cesta proti Lancovi vasi bo dobila asfaltno prevleko 
— foto M, Ozmec 

VNEDHJOmFSRUARJA 

Referendum v krajevni 
skupnosti Zavrč 

Pisali smo že , da j e moderniziranje cest p ro t i Turškemu vrhu in 
Drenovcu dolgoletna želja krajanov KS Zavrč . Z uresničitvijo t e želje 
b o d o dobiir Foljšo ces tno povezavo s temi kraji v osrčju vinorodnega 
predela zahodnih Haloz. V krajevni skupnost i , k i sodi med manjrazvite, 
so referendum za uvedbo samoprispevka (dodatnega) za moderniziranje 
omenjenUi cest že razpisali. Tauco se b o d o k r ^ a n i v nedeljo odločal i o 
napredku vasi in krajevne skupnosti ter boljših življenjskih pogoj ih . 

Zbrana sredstva, k i se b o d o iz samoprispevka nabrala v pet ih let ih, 
b o d o uporabil i namensko za asfaltiranje občinskih cest Hrastovec -
Turški vrh Pestike in Gor ičak - Drenovec. Skupna dolžina 
modemizacge b o znašala okrog 6 k m , vrednost opravljenih del pa 
6 ,600.000 dinarjev. Krajani b o d o zagotovih p e t i n o po t rebn ih sredstev, 
kar p o m e n i z ozirom n a manjrazvitost območ ja d o d a t n o obremeni tev. 
Omenit ivel ja , d a j e iz k r ^ e v n e skupnost i Zavrč z ^ o s l e n o n e k ^ nad 150 
krajanov. Kljub temu se krajani zavedajo p o m e n a modernizacije in so se 
za akcijo zavestno odloči l i na zborih občanov . Cesti b o d o modernizirali 
še v tem le tu . S samoprispevkom b o d o v pet ih letih zbrali okrog 2 
milijona din , ostala sredstva pa b o zagotovila lokalna skupnost za ceste. 

Re fe rendum bo po teka l torej to nedeljo od 7 . d o 15 . u re . Krajani 
b o d o glasovali na treh glasovalnih mest ih . V gasilskem d o m u Zavrč b o d o 
glasovali krajani iz Zavrča, Gor ičaka , Hrastovca in se l škega vrha. Pri 
Levaničevih v Drenovcu b o glasovanje za Drenovec in del Turškega vrha 
in v gostilni , Vesehč" v Turškem vrhu za del Turškega vrha. 
Gorenjski vrh, Pest ike in Korenjak. Prav j e , d a se glasovanja u3eležgo vsi 
l»a|ani, tudi tisti, k i so z ^ o s l e n i v drugih krajevnih skupnost ih in 
obč inah v naši republiki , njihovi svojci p a p r e b i v ^ o v krajevni dcupnosti 
Zavrč . 

V prejšnji številki Tednika smo zasledili poziv vsem kra janom KS 
S v r č , tistim zaposlenim v drugih krajih in bivšim kra janom, da bi s 
prostovoljnimi prispevki pomagaU k hitrejšemu razvoju kraja in tega 
o b m o č j a Haloz. Prav j e , d a t o p o b u d o upoštevajo. Z a t o vam, spoštovani 
bralci, p o s e d u j e m o tud i številko r ačuna k r ^ e v n e skupnost i Zavrč . Ta je 
5 2 4 0 0 - 843 - 0 4 1 - 7 9 4 . V nedeljo pa vsi obišči te glasovalna mes ta! 

1. ko ta r 

58 let skupnega življenja Marije in Mateja Rakovec iz Obreza 

Ljubezen nama je pomenila vse 
Zazrl sem se v s taro porumenelo 

fotografijo, da bi našel Mari jo . 
Nisem je našel. Brez težav sem 
uganil njenega očeta in bo t ro , ven
dar nje med brati in sestrami ne. 
Moje obotavljanje in iskajoče oči 
je potolažil njen prst, ki je pokazal 
kje je Marija. P rav zala je bila vi
deti. Zdrava in razumna, saj, bila 
je tudi najstarejša med otroki . Po
tem je dejala: , ,Najstarejša sem 
bila, matere ni bilo več, že zgodaj 
sem okusila trpljenje in odgovor
nost, ja težo odgovornost i . Za 
mlajše sestre in brate , pa tudi za 
očeta sem skrbela kot mati in 
ž e n a . . . " 

Tako nekako se je začel pogovor 
ob obisku zakoncev Rakovec v 
Obrežu. K počitku sta že legla, ko 
smo jih obiskali. Za pogovor sta 
bila hi t ro pripravljena. Najprej je 
v kuhinjo stopil oče Matej , ki je 
svojih 89 let kar dobro skril. Takoj 

za njim se je pri vratih pokazala še 
njegova žena Marija, stara 86 let. 
Ne, skoraj nemogoče, kakšnih 60 
let bi ji človek prisodil, nikakor pa 
ne toliko, kot sama zatrjuje. Po
tem smo skupaj sedli za mizo. 

Bili smo v hiši, ki sta jo sama 
zgradila. Lepa in velika hiša je. 
Oče Matej je dejal, da je v hiši 36 
tisoč kosov opeke, ki je bila doma 
izdelana. , , Ja , natančno se spom
nim te številke. Kot da bi bilo vče
raj , se mi z d i , " modruje . Potem 
po prostoru zavlada tišina. Vsak 
po svoje premišljuje, ocenjuje in se 
odloča. Kako naprej , se spraču-
jem. Beseda se mi zatakne v grlu 
in jezik je suh. Beseda nikakor no
če z jezika. No , opogumil se je 
kolega Ivo in me tako rešil nerod
nega položaja. 

Očeta Mateja je povprašal po 
poklicu in po dogodkih, ki jih je 
doživljal na fronti tam okoli leta 
1916. 

, ,Za kovača sem se izučil. 1910. 
sem prišel Lz Gradca, kjer sem se 
, , u r i r ' kovaškega poklica. 1911. 
sem napravil tudi podkovsko šolo 
in postal velik , .specialist" za 
kovanje in podkve. Kovačijo sem 

podedoval po očetu, ki je bil tudi 
kovaški mojster. V Obrežu sem bil 
najboljši kovač, no , tudi v Sredi
šču me nihče ni prekašal . Lepo mi 
je šlo, še boljše bi bilo, če ne bi 
bilo plačila na kredo, saj veste 
kako to , ,zg leda" . Opravljeno 
delo, za katerega nisi prejel plači
la, sem si zapisal v knjigo in tako 
čakal in čakal na kovance. . . Fron
ta, j a daleč je to . Bil sem tam na 
Tirolskem tri leta in pol . Tudi v 
vojski sem opravljal razna kovaška 
dela in , ,odreza lo" mi je . S puško 
nisem imel opravka, čeprav sem se 
bori l . . . 

Kako sta se našla, sem bil rado
veden? 

, ,Soseda sva b i l a , " odvrne Ma
rija. Matej pa pristavi: , ,Ze kot 
mlad fant sem j o rad videl. Tudi 
ona mene. Čakala me j e , ko sem 
bil na fronti, takra t je imela že tu
di dva o t roka . Nikoli nisem pomi
slil, da bi jo zapustil . Ljubil sem 

jo , še danes je t ako . Ljubezen 
nama je pomenila vse. Srečo in 
bogastvo. Ko sem se vrnil s fronte, 
sva z Mari jo začela graditi hišo. 
Hudi časi so to bili. V letih od 
1920 do 1930 je bilo za naju zelo 
težko življenje. Trdo in težko sva 
delala. Noč in dan sem bil v kova
čiji, Marija pa na polju in v kuhi
nji. Skrbela je za otroke, za živino 
in druga hišna dela. Imela sva 
sedem otrok. Pet jih še živi, dva je 
, , pobra l a" zahrbtna bolezen ." 

Pri meni se je izučilo okoli 10 
kovaških vajencev," je nadaljeval 
oče Matej , zelo je bil ponosen, ko 
je govoril o vajencih in o svojem 
de lu . , , D e l a sem v e d n o imel 
dovolj , največ opravka sem imel z 
vozovi in s konji. 46 let sem bil 
kovač. S 70- leti sem nehal, ja 
korenina in pol sem, ni kaj reč i . " 
Potem je utihnil in se zamislil. 
Misli so se vračale v mladost , v ti
sti lepi čas, ko trpljenje ni hudo, 
ko lakota ne boli in žalost ne trpi. 
Rakovčeva družina ni bila med 
najskromnejšimi, pa tudi med naj
bogatejšimi ne. Tako na sredi so 
bili. V nedeljo so si privoščili me
so, vozili so se v Ormož in v P tu j . 

Kupili so si s ladkor in pogačo. To 
pa zato , ker sta bila zakonca mar
ljiva in pridna delavca. Oba sta 
gospodarila, oba sta bila uspešna 
gospodarja. 

Mater Marijo smo povprašali , 
kako je bilo z zdravjem, z zdravni
ki? 

, ,Z možem sva bila zdrava. 
Prehlad in druge nevšečnosti smo 
, ,preganja l i" kar z domačimi zeli
šči. No , nič čarovniškega ni bilo v 
tem. Uporabljali smo kamilice, 
domače žganje, med in bezgovino. 
N o , v teh zdravilih je bila vsa 
čarovnija zdravljenja. Matej je bil 
trdnega zdravja, še danes je kore
njak. Otroke sem rodila kar doma, 
le babica je pomagala , o kakšnem 
zdravniku pa ni bilo govora, kaj 
šele, da bi prišel pomagat . Stisnila 
sem zobe in otrok je privekal na 
sve t . . . " 

Kaj pa srečni trenutki vajinega 
življenja, se j ih spomnita? 

, ,Kako da n e , " je prva rekla 
Marija. ,,Najsrečnejši človek na 
tem svetu sem bila, ko se je Matej 
živ in zdrav vrnil s fronte. Takrat 
sem ga zelo potrebovala. Ko mi je 
povedal, da me ima rad, so bile 
moje oči polne solz. Srečna sem 
bila, srečno sem ga ljubila. Od ta
krat dalje se nisva več ločila. Tudi 
na zlati poroki je bilo imeni tno ," 
je dejal Mate j , ,,cela družina se je 
zbrala in veselo je b i l o . " 

Zdrava sta videti. Kje jemljeta 
moč za življenje? 

, ,Delo naju je naredilo, da sva 
takšna. Delo daje življenjske moči, 
skrbi in ljubezen. Mene je delo 
napravilo trdnega in močnega , " je 
dejal Matej . Drugega recepta ni za 
dolgo življenje, tudi zdravo okolje 
in svež zrak daje človeku moč. Mi
slim, da je na tem koncu kjer živi
va prav posebno okolje, prav po
seben zrak, kajti nisva najstarejša 
občana . Se več jih je . Nekaj v 
Obrežu, nekaj v Središču ob Dra
vi. Kdor hoče dolgo živeti mora 
priti v Središče." 

Kaj delata čez dan? 
, ,Pomagava hče r i , " reče Marija. 

Oče Matej nas ni slišal, njega muči 
naglušnost, drugače je zdrav. 

, ,Morava migati, luščiva koruzo, 
fižol, poleti kaj malega postorim 
na vrtu ali na polju. Tudi berein 
m n o g o . Kn j ige , p r e d v s e m pa 
časopis. No , pred dnevi sva z oče
tom pomagala naluščiti tri traktor
ske prikolice koruze. Niso to 
mačje solze, kar precej dela je 
bilo. Nič zato, delo naju tudi 
pokonci drži, brez dela bi žalostno 
umrla. Se sreča, da imava hči, k' 
za naju skrbi, veste grob ti koplje 
samota , lenoba in bolezen. Midva 
nisva sama, imava hčer, imava 
toplo posteljo, dobro hrano 
d e l o . " 

Slovo je bilo čudovito. Bre^ 
solz, brez pretiravanj in odvečnih 
besed. Vstala sta in njun pozdrav 
je bil skromen, vendar klei^; 
Zaželimo jim veliko zdravja, dost' 
dosti let in brezskrbnih dni . StisJ' 
rok je bil močan in topel. Na svi
denje Rakovčevi! z'' 

Mariga in Matej Rakovec 
Foto: R 

KRATKE NOVICE 
C I R K O V C E : 
Pred dnevi so se sestali člani 

g r a d b e n e g a o d b o r a in ocen i l i 
dosedanja prizadevanja pri grad
nji prve in druge faze d o m a kraja
nov. Razen tega je beseda tekla še 
o nadaljevanju in dokončanju del 
pri ureditvi pročelja in okolja do
ma krajanov. Menili so, da se v to 
akcijo morajo vključiti krajani , 
predvsem pa mladi . 

zk 

L E N A R T V SLOV. G O R I C A H : 
N a l o č e n i h se j ah s ta z b o r 

združenega dela in zbor krajevnih 
skupnosti , 31 . januar ja , sprejela 
tudi odlok o določitvi lestvic kata
strskega dohodka v katastrskem 
okraju Maribor in Radgona. Pr i 
tem so poudari l i , da ne gre za 
povečanje dajatev, saj bi to zavira
lo nadaljnji razvoj proizvodnje v 
zasebnem kmetijstvu in še poveča
lo deagrarizacijo v hribovitih in 
obmejnih predelih. Za to je tudi v 
osnutku resolucije gospodarskega 
in d r u ž b e n e g a r a z v o j a o b č i n e 
Lenart zapisano, da se tudi v 
bodoče obveznosti občanov načel
no ne bodo večale. Glede na višji 
izračun katastrskega dohodka bo
do morali ustrezno znižati sedanje 
stopnje prispevkov in davkov, ki 
se odmerjajo na osnovi katastrske
ga dohodka . 

ff 

S T O P E R C E : 
V krajevni skupnosti si močno 

prizadevajo, da bi kar največ 
krajanov, tudi tistih, ki živijo po 
bregovih in hribih tega razgibane
ga območja med Donačko goro in 
Jelovicami, oskrbeli z zdravo pi tno 
vodo. Znano je, da so pred leti že 
zgradili zajetje v vasi Cermožiše, 
položili precej km vodovodnih cevi 
in mnoge domove oskrbeli z vodo , 
t. j . tiste, ki ležijo nižje od zajetja. 
Seda j pa že p r i p r a v l j a j o 

d o k u m e n t a c i j o za g r a d n j o 
vodohrama za okrog 100 kubikov 
vode, odkoder bi vodo lahko črpa
li v rezervoar in iz katerega bi po
tem lahko oskrbovali z vodo tudi 
višje ležeče domačije. Vodohram 
bi naj stal nekje pri Travnem 
po toku , krajani bi zanj prispevali 
okrog 20 milijonov starih dinar
jev, razliko pa želijo kriti iz 
p r e o s t a l i h s r e d s t e v b iv šega 
komunalnega sklada. 

ff 

vIčAVA P R I P T U J U : 
V novi krajevni skupnosti , ,Olga 

M e g l i c " so že pr iče l i s 
pripravljalnimi deli za asfaltiranje 
š t i r i h n o v i h u l i c . D e n a r za 
asfaltiranje so v glavnem prispevali 
občani sami na podlagi dodatnih 
p o g o d b , neka j s r eds tev pa j e 
d o d e l j e n i h iz s k u p n e g a 
samoprispevka, ki se zbira v okvi
ru bivše krajevne skupnosti P tu j . 
R a č u n a j o , da b o d o de l a pr i 
asfakiranju ulic, glede na vremen
ske razmere, končana letos maja. 

M G 

O R M O Ž : 
Problem financiranja komunal

nih d e j a v n o s t i se je v o b č i n i 
O r m o ž t a k o z a o s t r i l , da j e 
komuna lno podjetje kot izvajalec 
del in nalog interesne skupnosti za 
komuna lno in cestno dejavnost, za 
en teden demonstrat ivno prekinilo 
s svojimi uslugami in izključilo tu
di j avno razsvetljavo. Sedaj so se 
dogovorili , da bodo zadevo uredili 
še pred koncem tega meseca. Gre 
namreč za to , da samoupravni 
sporazum za združevanje sredstev 
za f i n a n c i r a n j e k o m u n a l n i h 
d e j a v n o s t i več ina t e m e l j n i h 
organizacij ni podpisala , zato je 

občinski skupščini bil predlagan 
odlok, ki ga pa zbori SO Ormož 
prav tako niso sprejeli. Občinska 
interesna skupnost tako dolguje 
k o m u n a l n e m u p o d j e t j u za 
o p r a v l j e n e s t o r i t v e že čez 45 
milijonov starih dinarjev. Delavci 
komunalnega podjetja niso krivi 
za neurejenost financiranja na tem 
p o d r o č j u , za svo je de lo p a 
upravičeno zahtevajo plačilo. 

-u 
P T U J : 
K o n e c p r e j š n j e g a t e d n a so 

de lavc i S t a v b a r j a , T O Z D 
g r a d b e n i š t v o , , D r a v a " P t u j 
končali z deli pri gramoziranju 
blazine za objekt predelovalnega 
centra kmetijskega kombinata , ki 
bo v bližini starega gasilskega do
ma u Ptuju . Trdnost gramozne 
blazine je posebnega pomena za 
nosilnost terena, na katerem bodo 
stali temelji novega objekta. 

V marcu bodo v Miklošičevi uli
ci v Ptuju začeli z urejanjem 
turističnega lokala. V njem b o d o 
s t rankam nudili turistične usluge 
vseh vrst. V tem novem ptujskem 
lokalu bodo zbirali tudi naročila za 
turist agent iz Mar ibora . 

Vozn ik i m o t o r n i h vozi l p o 
Volkmerjevi cesti v Ptuju mora jo 
že p rece j č a sa s p r e t n o suka t i 
volan, da se ognejo velikim luk
n jam na ces t i šču . Se p o s e b e j 
nevarna vožnja je v večernih urah, 
ker je cesta slabo razsvetljena. 
Luknje so nastale zaradi gostega 
prometa in ker je bila položena le 
prva plast asfalta. Kdaj bo druga 
še ne vemo, prav gotovo pa bodo 
luknje hitro zakrpah, če bi se 
zgodila kaka nesreča. Ali res 
m o r a m o čakati nanjo? Poprav imo 
raje pre j ! 

*^ M G 



Pred vpisom v 1. razred usmerjenega izobraževanja 

KAM PO KONČANI 
OSNOVNI ŠOLI? 

ž e sedaj je čas , da osmošolci razmišljajo o nadaljnjem šolaigu in 
poklicnem usmerjanju. Tudi v občini Ptuj b o d o v osnovnih šolah pričeli 
zbirati prve, tako imenovane predhodne prijave osmošolcev za p redhodni 
vpis v prve razrede srednjih šoL Tako b o d o učenci osmih razredov 
izpolnili obrazec, ki b o omogoči l na tančen pregled o smereh 
izobraževanja mlade generacije. Vzporedno s t o akcijo bi moralo 
sodelovati tud i združeno de lo , ki b i posredovalo pot rebe po delavcih 
oziroma kadrih. 

Za usmerjeno izobraževanje, o ka te rem na dolgo in široko govorimo 
in razprav^amo, bo predhodni vpis vsekakor dobrodošla oblika. Na 
osnovi pregleda b o m o v občini Ptuj ugotovili kje je težišče šolanja in kje 
zanimanja za izobraževanje ni . Akciga j e zelo pomembna za celotno 
poklicno usemrjanje mladih. 

K t emu predhodnemu vpisu mlade generacije sodi tudi informativna 
knjižica ,,Poklici in šole" , ki se po vsebini razlikuje od njene predhodnice 
iz lanskega leta. Iz priročnika se b o d o šolaiji seznanili o p o m e n u 
predhodnega vpisa, zvedeli b o d o za poklicne in druge srednje šole ter 
dobili p r e ^ e d po t reb p o kadr ih . K t emu gradivu bi lahko dodal i še 
konkretnejše informacije o možnos t ih za delo , kje so dijaški domovi in 
podobno. 

Najbrž b o d o osmošolci knjižico in prijavo za p redhodni vpis sprejeli 
z vso resnostjo in svojo odločitvijo vplivali na razvoj usmerjenega 
izobraževanja v občini Ptuj in tudi šnrše. Danes se je treba že odloč i t i za 
šolo in poklic, kajti drugo polletje se j e že zače lo , zato b i uč i t e^ i , 
psihologi, socialni delavci in predstavniki zavoda za zaposlovanje morali 
toliko bolj opozarjat i na p o m e n s e d a n j ^ a odločanja. zk 

Letošnji dobitniki priznanj kulturne skupnosti Ptuj 
Na petkovi osrednji proslavi ob 

slovenskem ku l tu rnem prazniku je 
Kulturna skupnost obč ine Ptuj 
letos prvič podelila občinska 
priznanja za izjemne dosežke na 
področ ju ku l tu re , ki so j ih prvič 
po vojni dobil i : Esperantska 
sekcija DPD Svoboda Ptuj , 
Glasbena šola Karol Pahor in 
Pihalni orkester Ptuj . Priznanja -
statuo O U E N K E sta izročila 
Vladimir Ban - predsednik 
skupščine ku l tu rne skupnos-ti Ptuj 
in Dušan Kožar - predsednik 
komisije za podelitev omenjenih 
)riznanj, ki sta ju izdelala -
istino Juljg Ošlovnik, s tatuo 

o^enke pa akademski kipar Viktor 
Gojkovič . 

VELIKA O L J E N K A - najvišje 
priznanje Kulturne skupnost i Ptiq 
je letos pripadla ptujskim esperan-
t is tom, ka te r ih začetki delovanja 
segajo v leto 1908, organizirano 
obliko delovanja pa dobi po prvi 
svetovni vojni, Leta 1932 je začel 
v Ptuju delovati prvi esperantdci 
k lub , ki ga je ustanovil in vodil ter 
ga vodi še danes Josip DOMAJN-
KO. Zaradi napredne usmerjenosti 
je stari jugoslovanski režim 
preganjal de lo esperantistov, ki je 
ponovno zaživelo leta 1945 in že 
naslednje leto ustanovilo esperant-

društvo, ki je danes sekcqa 
E*D Svoboda P tu j . Skozi espe
rantske tečaje je šlo v minulih 
letih veliko mladih in od-^slih 
detovnih ljudi in občanov , mnogi 
med niimi pa so tudi učitelji 

esperanta. Ptujski esperantisti so 
redno sodelovali na mednarodnih 
kongresih doma in v tujini, prav 
tako na jugoslovanskih srečanjih 
in drugih manifestacijah v obliki 
različnih predavanj in seminarjev, 
sodelujejo pa s somiš^eniki iz 
vse£3. svet3, 

O L J E N K O - je dobil ko lek tw 
glasbene šole Karol Pahor ob svoji 
100-letnici, ki jo šola v letošnjem 
letu praznuje. 

Leta 1878 so v Ptuju ustanovili 
^ a s b e n o društvo s ciljem, da v 
njegovem okrilju gojijo d o b r o 
^ s b o . Ustanov^ena je bi la godba 
in še istega leta društvena glasbena 

šola, za to ravno to leto smat ramo 
za organizirano gjasbeno delovanje 
v Ptuju, ki je iz desetletja v 
desetletje pridobivalo na ugledu in 
vzbujalo vse večje zanimanje za 
^ s b e n o vzgojo. 

Danes ima ptujska glasbena šola 
^ključenih okrog 400 gojencev, 
svoj godalni orkester , mladinski 
pihalni orkester , orkester frulic in 
otroški pevski zbor. Svojo 
osnovno vsebino pa najde v p o u k u 
- u č n o vzgojnem procesu, ut i ra 
pot glasbenim ta len tom in daje 
glasbeno vzgojo š i rokemu k rogu 
mladih. 

O L J E N K O - je dobi l za svoje 
delovanje t ud i pihalni orkester, 
katerega zače tk i so tesno povezani 
z zače tk i organiziranega glasbe
nega šolstva v P tu ju . 

V ptujski pihalni oricester j e 
danes vlcljučenih 35 č lanov. 

sestav^ajo pa ga predvsem delavci, 
dijaki in š tudent je; vedno več pa 
se \1iljučuje tud i mladih. 

V lanskem letu je na 
republ iškem tekmovanju pihalnih 
orkestrov zasedel v drugi težav

nos tn i skupini - prvo mes to . 
Stalno sodeliqe na prireditvah in 
proslavah ter raznih pol i t ičnih 
manifestacgah v obč inskem, re
publ iškem in medrepubl iškem 
merilu. 

V iMhalnem orkestru so si zadali 
za ciy še naprej privabljati 
^ s b e m k e h kolekt ivnemu 
muziciranju, širiti glasbeno kul
turo pri delavcih in vzpodbud i t i 
s l e h e m ^ a č lana k c i m višji 
umetniški r a v n i 

Vsem letošnjim nagrajencem 
tudi naše čes t i tke! 

mš 

Josip Domanjko, 50 kt 
esperantske sekcije DPD Svo 
bodaPtig Foto: R 

Anton Horvat, ravnatelj Glas
bene šole Ptuj 

Foto: R 

Marjan Vidovič, predsednik 
ptuji^e godbe na pfliala 

Foto: R 

Stojan Kerbler razstavlja v Kumrovcu 
Komisija za ku l tu ro , k i deluje v 

okviru pol i t ične šole ZKJ „JOSIP 
BROZ T I T O " Kumrovec , priprav-
Ba v d o m u mladine in borcev v 
Kumrovcu razstavo fo to^af^ -
mojstra fotografge STOJ ANA 
K E R B L E R J A . 

Pt igčan Stc jan Kerbler je doslej 
razstav^al n a 406 razstavah v sto 
štirih mest ih v Jugoslaviji in na 
petsto sedmih razstavah v 45 
državah na vseh kon t inen t ih . Tako 
je skupno predstavil 2840 
fotograf g in za svoje ume tn i ško 
d e b s p r g e l 328 n a ^ d in od tega 
83 mednarodn ih priznanj. Vse od 
leta 1970 j e mojster fotografge 
Stojan K E R B L E R , najuspešnejši 
jugoslovanski razstavljalec m je za 
uspehe n a fotografskem področ ju 
sprejel medaljo zaslug za narod s 
srebrnim vencem, plaketo mesta 
^ ^ a ^ m zlato plaketo »Boris 

Stojan Kerbler j e tud i č lan 
društva uporabne umetnos t i Slo
venije in kabineta slovenske 
fotograf i e v Kranju ter čas tn i 
č lan fo tok luba „ N a t r o n " iz 
M a ^ j a in komiteja amaterske 
fotozveze Maroka. Mednarodna 
federacija fotograf*:e ume tnos t i 
mu je dodelila t u d i naslov 
Excellence H A P (E F IAP) . 

Na razstavi v Kumrovcu , k i b o 

odpr ta od 24 . februarja do 8. 
marca, b o Stojan K E R B L E R 
predstavil štirideset svojih fo to
grafij z motivi iz vsakodnevnega 
življenja preprostega haloškega 
človeka, k i ga j e s svojim 
fotografskim apara tom upodob i l 
pri vsakdanjih opravilih: pastirja 
na paši, prodajalca meti , pri 
slikanju, o t roka pri i g r i . . . 

Mojstrsko oko Stojana Kerblerja 
in njegovi anonimni posamezniki , 
ki j i h lahko srečamo skoraj vsak 
dan, b o d o brez dvoma tudi za 
slušatelje tretje generacije poli
t ične šole ZKJ „JOSIP BROZ 
T I T O " v Kumrovcu in vse 
slučajne obiskovalce doma mla
dine in borcev N O B , edinstveno 
umetn i ško doživetje. - mš 

Poletni motiv iz Majšperka Foto: S. Kerbler 

Konkretna vprašanja - splošni odgovori! 
Tako bi lahko označili razpuravo članov občinske 

konference ZKS Ptuj o usmerjenem izobraževanju. 
Razpravljalci so namreč o tej še kako pomembni 
spremembi učno vzgojnega procesa ^ova-ili zgolj 
načelno. Komisqa, ki je pripravila gradivo za sejo je 
postavila niz konkretnih vprašanj o stanju srednjega 
šolstva v občini, o materialnih pogojih, ki jih je 
potrebno zagotoviti za uresničitev usmerjenega 
izobraževanja, o neizdelanih kadrovsjcih programih 
in še druga pomembna vprašanja. Zal pa so bile 
ugotovitve razpravljalcev kot že lep čas le splošne in 
so samo ponavljale probleme o katerih razpravljamo 
že leta nazaj. 

Mnogo sklepov je bilo sprejetih, ponovno-
sprejemamo iste, je dejal eden izmed razpravljalcev, 
o realizaciji sklepov pa ne slišimo nič. Vzrok za 
slabo kadrovsko planiranje je med drugim tudi v 
slabi organiziranosti in strokovnosti kadrovskih 
služb, pa tudi v malomarnosti in neupoštevanju 
zakona o planiranju. Kdo je za to odgovoren? Vsi! 
Najbolj pa člani Z K na odgovornih mestih, ki hi 
morali v prvi vrsti izvajati ne samo zakone temveč 
tudi sklepe, ki so jih sami sprejeli Danes ne 
poznamo potreb po kadrih do leta 1980, čeprav bi 
jih morali že poznati do leta 1985, da bi lahko res 
teme^ito pripravili učno vzgojne programe in se 
odločili za potrebno usmeritev v srednjem šolstvu. 

Urejena in dosledno izvajana kadrovska in 

štipend^ska politika sta predpogoj za uspešnost 
usmerjenega izobraževanja. Tu pa prihaja ptujsko 
združeno delo v vse večji razkorak s sprejetimi 
stališči in dogovori Podatek, daje bilo razpisanih le 
182 kadrovskih in kar 719 štipendij iz združenih 
sredstev, je dovolj zgovoren. 

Srednješolski zavod in ostalo združeno delo 
morata skup^, na osnovi kadrovskih planov, 
pripraviti program usmeritev, toda brez planov je to 
praktično nemogoče. Poleg tega se je potrebno 
dogovarjati ne samo na občinskem in medobčin
skem, temveč tudi na republiškem nivoju, katere 
izobraževalne centre potrebujemo v Sloveniji 
oziroma v posameznih občinah ali regijah. Vendar je 
za to potrebno najprej ugotoviti potrebe in interese 
v občinskem merilu. Tu čaka ptujsko združeno delo 
velika naloga. S prvim septembrom letos bomo prešli 
na usmerjeno Izobraževanje. Res sta prvi dve leti 
šolanja za vse dijake pro^amsko enako zasnovani 
Potrebno pa se je vprašati ali bomo uspeli v pičlih 
dveh letih nadoknaditi to, kar smo leta nazaj krepko 
zanemarjali!? 

In končno, če je preobrazba vzgoje in 
izobraževanja skupna naloga pedagoških delavcev in 
ostalega združenega dela, zakaj vendar ne sedejo za 
»okroglo mizo" in se prično vsaj pogovarjati o 
potrebah, interesih, željah in predvsem o 
možnostih? N . D. 

35. nadaljevanje 

POCILE SO P R V E PARTIZANSKE P U S K E 
K o so pričel i part izani avgusta na Pohorju napada t i nemške posto

j anke , so b iu Nemci vsi iz sebe od besa. Niso mogh doumet i , da se upira 
tako majhen narod najmočnejši vojaški sili v E v r o p i Še bolj so podivjali 
zaradi septembrskih napadov Pohorske če te . Za enega ubitega Nemca so 
ustrelili deset Slovencev. V tabor išče Mauthausen pa so odpeljali 2 2 . 
avgusta kar 250 l jud i 

Ko je okrog 60 par t izanov Štajerskega bata l jona, u s t a n o v ^ e n e ^ 5 . 
dc tobra na Gimadi pri Velenju, napadlo 8. ok tobra mestece Šoštanj , so 
imeli Nemci enega mrtvega, za kar so v Šoštanju ustrelili že 10 . o k t o b r a 
1941 devet talcev. Med njimi so bili kamnosdc Lojze Z o r m a n iz 
Maribora, iz Slovenskih goric pa Lojze Zorman in Miha AnžeL 

V mariborskih zapor ih je bi lo vedno več ool i t ičnih j e tn ikov . V 
veliko p o m o č j im je bila nemška paznica Marija S tampar , k i j e sovražila 
nacist ično nasipe. Osvobodilno gibanje je imelo še enega pomembnega 
Zaveznika m e d N e m c i T o je bil gestapovec Alber t Ribizel, nekdanji 
pekovski p o m o č n i k in dober znanec Miloša Zidanška. Zidanšek j e dobi l 
od Ribizla gestapovdco un i fo rmo , da se je varneje d b a l v njej, k a d a r je 
bilo t o nujno p o t r e b n o . Še važnejša pa so bila Ribizl^va obvestila o 
gestapovskih nač r t i h p ro t i Slovencem. Gestapovci so Ribizla osumili , da 
je njihov naspro tn ik in ga ustrelili aprila 1942 . 

ORGANIZATOR O F SE P R E L E V I V IZDAJALCA 
2 7 . septembra 1941 so se zbrali v Mariboru na sestanku Lojze 

Zoiko-Tonček , bivši učiteB - sekretar mestnega komiteja KP v 
Mariboru, skojevec Jože Alt in še nekater i ter čakal i na Zidanška, 
^ č e b i i k a vojnorevolucionamega k o m i t g a . N a m e s t o njega so učakal i 
gestapovce. Ko se je na to pripekal na sestanek še mladindci organizator 
l^išan Finžgar-Fidži, so prgeli se njega. Že pred t o skupino so N e m d 
aretirali č l ^ i a P O OF za Štajersko Mart ina Koresa. Na njegovem 
Ppdst reau so našli orožje. Kmalu za njim so a re tua l i inž. Jožeta 
Hermanka. 

Z o i k o je v j eč i k loni l in se uvrstil med največje izdajalce v zgodovini 
slovenskega osvobodilnega boja. Osvobodilnemu gibanju je prizadejal 
^elikansko škodo . Izdal je vse sodelavce in vse, kar je vedel o organizaciji 
OF. Tudi kur i rka Soiga Omanova je klonila in izdajala. Zaradi nje so 
Nemci prgeli kur i rko Gre to Rancingerjevo, medicinca in aktivista O F 
Biba Roecka, kur i rko Mati ldo Kralj-Greto in druge. Vse t r i kur i rke so 
klonile, 

Zcffko je hodil ob l ečen v gestapovsko uni formo naokoU. Sam je 
^ i š e l aretirat kur i rko Ž e n k o Kovačevo-Nado, bivšo učitelj ico na 
^ s t r n i k u v Slovenskih goricah, kjer je bila pred vojno povezana z dr . 
*^otrčem. Zorko je aretiral tudi kur i rko Lizo Kaničevo, š tudentko 
* h i t e k t u r e . Zo iko j e odpe^a l tud i kme ta Rudolfe Škamleca iz Vodol v 
^lovenskih goricah. Škamlec je bil sekretar OF v Malečniku. V prvih 
•"leh novenS)ra je sprejel na svojo kmet i jo , ki je stala na samotnem kraju 

ranjenega pohorskega part izana Mirka Koglerja-Žnidarja. K o so se 
gestapovci z Zoricom bližali Skamlečevi kmetij i , so j i h d o m a č i opazili in 
ranjeni Kogler je pravočasno pobegni l v bl ižn^ gozd in dalje v Avstrijo, 
kjer s e j e z apos l i l Škamlec pa j e mca:al umre t i 1 5 . novembra 1941 m e d 
25 talci v Mariboru. 

Ž A L O I G R A NA MELJSKEM HRIBU 
N a slovenskogoriških t leh Maribora, na Meljskem hr ibu j e stanoval v 

hišici ob vznožju šofer pri socialnem skrbstvu Konrad Cerneo-Konki z 
ženo Doro , Cernec je bil dragocen č lan osvobodilnega gibanja, saj je z 
avtom vozu pohorsk im par t izanom zbrana živila. Pri njem se j e zadrževal 
tudi španski borec Drago Mlakar, sem je hodi l na sestanke tud i Miloš 
Zidanšek. 

1 2 . decembra 1941 je izdajalec Zorko pripeljal k hiši n e m š k o 
policijo. Konrada ni bilo doma. Pač pa se je hisi bližal po nemškem 
pr ihodu inž. I r š ič , tedaj sekretar PK KPS. V.spopadu s policijo je padel 
na hišnem pragu. Zaseda j e čakala na vrnitev K o m a d a Cerneca v d o m a č o 
hišo. Res se je vrnil p o n o č i in učaka l aretacijo. Nemci so ga ustrelili 
aprila 1942. Zeno pa poslali v Auschwitz , kjer j e učakala k o n e c vojne. 
Španskega borca Draga Mlakarja so Nemci pripeljali že prej in na drugem 
mestu in ga ustrelili 15 . novembra 1 9 4 1 . 

Po hudih udarcih , ki j ih je u t rpelo osvobodilno gibaiye v Mariboru, 
k i j e bil sedež P O O F in P O KP za severno Slovenijo, j e izgubil p o m e n 
središča osvobodilnega boja za Štajersko. Razbi ta sta bila Pokrajinski 
odbor O F in pokrajinski komi te KP zaradi aretacije njenih č lanov. 
Slovensko vodstvo osvobodilnegi boja je poslalo na k o n c u leta 1941 na 
Štajersko nove člane pokrajinskega komiteja KP, ki so se mudili najprej v 
revirjih, na to psi na Kozjandcem. 

Vir i : Milica Ostroška: Kljub vsemu upor , Maribor 1 9 6 4 ; Milan 
Ževart : Po sledovih NOV v mariborskem okraju, Maribor 1962 ; 
Dokumen t i v zgodovinskem arhivu CK KPS, Ljub^ana. 

PRVI UPORNIKI N A PTUJSKEM OBMOČJU SLOVENSKIH GORIC 

Ker j e ptujsko okrožje mejilo na 
mariborsko, je t ud i v Ptuj že maja 
prispela vest o ustanovitvi O F 
slovenskega naroda. Prinesel jo je 
komunis t MUoš Zidanšek, č lan 
mariborskega okrožnega komiteja 
O F . Ker je imela KP v ptujskem 
območju Slovenskih goric več 
predanih in požrtvovalnih komu
nistov, so vztrajno netili upor . 
Močno j e zaplamtel upor tudi v 

samem Ptijgu, katerega stari del mesta leži na slovenskogoriških t leh . 
Posebno živahno se je po Ptuju širila uporniSca misel d o srede juUja. 
Takrat pa je bilo več skojevcev in nekaj komunis tov izseljenih. Ž e pred 
tem je okupa to r zaprl komunis ta Mirica Centriha in Mirka Koželja. Mirko 
e moral v izgnanstvo na HrvaSco, Koželja pQ_ so izseliU na Dolenjsko. 
K-omunist F rance C u c e k je bil izse^en na Hrvaško. 

Na ptujskem o b m o č j u Slovenskih goric so pcdeg Ptuja vzklila 
žarišča upora v tedanj ih obč inah Rogoznica, Des tnuk , Jurš inci in 
Grajena. Posamezniki so se pridružili upo ru še p o n e k o d , n p r . V i n k o 
Juranč ič v Drbetincih, 

V Ptuju j e bil p o m e m b e n organizator upora ok rožn i komi t e KP , k i 
pa j e izgubil aprila svojega sekretarja dr. Po t r ča , k o je padel v vojno 
igetništvo k o t prostovoljec jugoslovanske vojske. V komi te ju so še 
delovali Jože Lacko , iz Nove vasi Zvonko Sagadin iz Ptuja , F r a n c e 
Cucek iz Pt iga, R u i Žnidar ič iz železniških delavnic, ki j e s tanoval v | 
Rogoznici in Olg^ M ^ l i č z Vičave. Mirka Koželja, k i je b i l tud i č l an i 
dcrožnega komiteja j e okupa to r zaprl že maja. Vsi č lani komite ja so 
pridobivali za upor svoje znance , ki so dalje širili mrežo upora . Najprej so 
se shajali pri Lacku v Novi vasi pri P t igu . Julija so imeli p o m e m b e n 
sestanek na Gojčičevi dobravi v Novi vas i Na njem so načr tova l i 
sabotaže in odhod v par t izane. 

POSTOJANKA OF PRI K R A M B E R G E R J E V I H 
Močna postojanka OF je bila pri komun i s tu F rancu Krambeargerju v 

Novi vasi, kjer so se zbirali ilegalci in kurirji iz severovzhodne Slovenije in 
sta se pri njih zadrževala najprej mladinski aktivist Dušan F i n ž ^ r - F i d ž i , 
na to pa ilegalec KP Jože M a m iz Zagorja. Tu se j e večkra t oglašal Štefan 
Kuhar-Bojan. organizator O F v ^ u t o m e i s k e m okrožju . T u j e prespalo več 
fantov iz Prekmiuja in vzhodnih Slovenskih goric na po t i v par t izane. 
Domača hčerka Šteflca je bila Lackova kur i rka. Za to j e opravila več po t i 
v Maribor, odkoder je pnnašala tud i osvobodilni tisk. 

Krambergerjeva postojanka j e padla 7 . decembra 1941 z a re tacgo 
Krambergerjeve žene Nežke in hče rke Štefke ter ilegalca KP Jože ta 
Mama iz Zagorja, Oče F ranc je bU ob aretacyi odso ten , n a t o pa j e odšel 
pravočasno v ilegalo. Nežko in Štefko so ptujski gestapovci h u d o muči l i 

v ptujskih zaporih. Na to so ju odvedli na ^ o r l Štefko so pozneje 
ustrehli , m a m o Nežko pa so poslali v Ravvensbruedc, kjer j e prestala 
veUko gorja, vendar je učakala konec vojne. Njen m o ž pa j e padel 8. 
avgusta 1942 v slovenskogoriški če t i , v njenem poslednjem boju v 

Nada^evanje p r i h o d q i č 

Franc Čuček, absolvent vete
rine, izseljen julija 1941 na 
Hrvat^o, je bil član ptujskega 
mestnega komiteja. Padel je 
leta 1943. V Ptuju je netil 
vstajo do izselitve. 

Krambergerjeva hiša v Novi vasi pri Ptuju, zbirališče ilegalcev in 
kurirska javka OF za severovzhodno Slovenijo. Gospodinjo 
Nežko in hčerko Štefko so Nemci aretirali 7. decembra 1941. 



Moralno politične kvalitete v praksi 
Smo pred volitvami, krajevne 

skupnost i in KX SZDL imajo 
veliko dela s kandidacijskimi 
postopki za kand ida te v skupščino 
družbenopol i t i čne skupnosti in 
skupščine samoupravnih interes
nih skupnosti . Krajevne skupnost i 
m podeže^u naletijo pri tem na 
velflce težave. Na zborih d ružbe
n o - p o h t i č n e organizacge in obča
ni p r e d l a g ^ o za kand ida te pre tež
no izobražene in razgledane ljudi. 
Delegatdco odločanje namreč 
danes zahteva od vsakega delegata 
veliko š tudga in strokovnega 
znanja, če h o č e , da bo v skupščini 
k ^ prispeval ali da ne bo samo 
„kimavec" . 

N a p o d e ž e ^ u takih ljudi navad
no zmanjka. Vse kri t ike pa j e 
v redno , če taki ljudje so, delovni 
ljudje in o b č a n i j ih p r ed l ag^o za 
kandidate , ker v i d j o v njih ljudi, 
k i b o d o sposobni zas topat i njiho
ve interese, on i pa so ravnodušni 
do vsega tega in kandida turo 
zavrnejo, ali pa formalno pr is tane
j o . Pozneje iz zapisnikov sej 
delegacij in drugih oiganov pa 
ugotoviš, da so stalno neopravi
č e n o ali pa včasih tudi „opravi-
č e n o " odsotn i , čeprav so ta 
q)ravičila le pesek v oč i . V 
kand ida tu ro pr is tanejo samo z a t o , 
da j im na višjih forumih ne more 
n ihče oč i ta t i , d a nimajo funkcije, 
l oko p a k d o svojo funkcijo 

opravlja pa oa zgoraj itak niliče ne 
kont ro lua ; na k r i t iko , ki j o 
Erekamo v k r ^ e v n i skupnost i p a 
se navadno nihče ne ozira. 

Ne vem, č e lahko to trditev 
p o ^ l o š i m , vendar v naši krajevni 
skupnost i j e t ako , celo vsi 
pedago_ški delavci na šoli delajo 
tako. Ža los tno je namreč dejstvo, 
da tisti, ki pridejo od drugod 
nekako niso zainteresirani za delo 
v KS in za napredek kraja, in kar 
j e še hujše, nekater i celo zamerijo 
krajaiK)m, da so izglasovali krajev
ni samoprispevek, ki se j im po tem 
odteguje od OD. Celo so pr imeri , 
(ti se posameznik raje preseU v 
drugo KS, kjer j e nižji samo
prispevek. Težko pa je to 
p o s a m e z n k o m dokaza t i , ke r se 
skrivajo za „mora lnopoh t i čn imi 

kvali tetamf' in te enačijo s 
formalnim članstvom v ZK. 

Mislim, da noben človek ne 
more biti na odgovornem delov
nem mes tu , prav t ako ne more 
noben pedagog vzgajati naše 
mladine , č e nima drugih argumen
tov za m o r a l n o - p o l i t i č n e kvali
tete k o t formahio članstvo v ZK, 
kjer j e le navadni „ sopo tn ik" . 
Družbeno—poht ična ^ t i v n o s t 
vsakega se naj meri p o njihovem 
delu in akcijah, na pa p o 
govorjenju in p o prihajanju na 
sestanke pa še tam so pogosto 
„oprav ičeno" odsotn i . Nas samo- i 
upravni sistem je odUčno zastav

ljen, vendar so v praksi do ločene 
pomanjkljivosti , k i j ih m o r a m o 
odpravljati le s poštenim delom in 
akcijo v krajevni skupnost i in v 
občin i , vendar skladno s širšim 
cVužbenim interesom. 

Menim, da bi d r u ž b e n o - poh-
t i č n o , s tem tudi v samoupravnih 
agan ih in v delegatskem sistemu, 
aktivnost moral i us t rezno nagr^e -
vati. P o d o b n o k o t imamo doda tne 
t očke za t e g e pogoje dela, za 
samostojnost pri odločanju , za 
opravljanje z zaupnimi zadevami 
in p o d o b n o , zato ne b i bilo prav 
nič v nasp romu z nagrajevanjem 
po delu , če bi bile d o d a t n e t o č k e 
za samoupravno, d ružbeno in 
po l i t i čno aktivnost , vendar ne p o 
številu funkcij, temveč p o dejan
j e m delu. Tako men im, čeprav se 
s t em izpostav^am o č i t k o m , da ne 
poznam samoupravnih spora
zumov. 

Ni odveč , če ob t e m povem, da 
voljeni in imenovani funkcionarji 
prejemajo večje ali manjše h o n o 
rarje (tisti, ki noso profesionalci), 
ke r pač opravljajo dolžnost i izven 
svojega rednega delovnega časa. 
Ob tem se vprašam, kaj pa tisti 
občan , ki v krajevni samoupravi 
hod i na seje, vodi p o vaseh javne 
razprave, zbore občanov , priprav
lja vohtve, organizira razne prire-
d tve , proslave in še in še. Vse to 
opravlja izven delovnega časa, k o 
bi l ahko h o n o r a r n o delal ali se 
ukvarjal s kak im drugim konj ič
k o m . Ali takemu človeku ne bi 
pr^jadlo n e k ^ doda tn ih t o č k p r i 
ob računu osebnega dohodka . 

Vzemimo kmetovalca , k i gara 
na svoji zemlji in o b tem še 
aktivno sodeluje pri vseh samo

upravnih dognanjih v krajevni 
skupnost i , aU si tudi tak k m e t ne 
zasluži kakega priznanja v obliki 
take ali drugačne olajšave. . 

Pogosto slišimo pr i tožbe , da 
delavcev ni dovolj čut i t i v krajevni 
samoupravi . T o bi odpravih, č e bi 
uvedli sistem, da bi KS ali KK 
SZDL izdajala pot rdi lao družbe-
nopoUtični aktivnosti delavcev, ki 
bi ta potrdi la predložili v svojih 
temeljnih oiganizacgah ah v 
delovnih idcupnostih. Na podlagi 
takih preverjenih potrdi l bi 
delavec dobil v svoji delovni 
organizaciji ah skupnosti ustrezni 
doda tek v t o č k a h . Prepr ičan sem, 
da bi s tem bistveno povečal i 
aktivnost delavcev v krajevnih 
skupnost ih , kjer živijo. Podobna 
potrdila bi n ^ veljala tudi za 
kme ta , k o uve^av^a kake olajšave. 

S svojim predlogom g iem še 
naprej . Tist im, k i bi pa odklanjaM 
družbenopol i t i čno aktivnost na 
terenu v KS, pa bi n ^ z ustreznimi 
pravilniki uredili t ako , da bi dobil 
, ,minus t o č k e " . Materialno prav 
gotovo ne bo prizadet , saj si bo 
tisti minus bogato povrnil s 
honorarn im delom ali s k a k o 
drugo dejavnostjo s ka te ro se r ^ e 
ukvarja k o t pa da bi bil delaven v 
d r u ž b e n o - p o h t i č n e m sistemu. 

To d r u ž b e n o - p o l i t i č n o aktiv
nost p a bi tudi morale bolj 
ipoštevat i kadrovske službe v 
delovnih organizacijah in v obči
nah o b raznih razpisih za vodilna 
delovna mesta . Menim, d a j e taka 
d r u ž b e n o - p o h t i č n a aktivnost p o 
membnejša mora lna kvaliteta k o t 
pa golo članstvo v ZK. S tem bi 
odpravili pasivnost na marsi
ka t e r em p o d r o č j u . 

K. M. 

Siamska dvojčka 

Na pustni maicaradi v narodnem domu v Ptuju je komisija 
iHisodila prvo nagrado prikupnim „siamddm dvojčkom". 
^ f e r P^^. ^ Bradač 

STORILA SEM KRIVICO 

Pozno jeseni je zapadel sneg. 
Ptički, ki niso odleteli na jug , so 
bili v hudi stiski za h rano . 

Nekega dne sem na o k n o posta
vila ptičjo hišico. Vanjo sem nasu-
la zrnje. Vsak dan so priletavali 
ptički in pr idno kljuvali. Vedno 
več jih je prihajalo. 

Nekoč sem jih spet opazovala 
skozi okno . Slastno so zobali zrnje 
in čivkali, da jih je bilo veselo 
poslušati . Tedaj je priletel še en 
ptiček. Odprla sem okno , in ne 
vem zakaj , vrgla hišico z okenske 
poUce. Hišica je padla na dvorišče 
in se razletela na kosce. Ptički so 
se preplašeno dvignili v zrak in 

odleteli. Nekaj časa je bilo vse 
t iho. Nato sem zaslišala glas. Šla 
sem na dvorišče in videla, da je 
pod ptičjo hišico ležal ptiček. 
Žalostno je čivkal. Vzela sem ga v 
roko in opazila da ima zlomljeno 
nogo. V srcu me je zapeklo, v dno 
duše se mi je zasmilil in na ptička 
je padla moja d robna solza. Nesla 
sem ea v hišo. 

Čez nekaj dni je umrl. Vem, da 
sem naredila h u d o krivico njemu 
in njegovim tovarišem, ki so bili 
takrat v hišici. Ptički so še prileta-
vaU na okno iskat hrano. Ko pa so 
videli, da ni več zrnja, so žalostno 
odleteli. 

Nada Kostanjevec, 5. a 

KAKO SEM P R E Ž I V E L P R A Z 
N I Č N E DNI 

Vsak je po svoje preživel novo
letne praznike. Na cestah je bilo ti
ste dni polno avtomobilov, ki so 
drveli sem in tja. Domov so se 
vozili zdomci, ki so zaposleni v 
tujini, da bi s svojci pričakali novo 
leto. 

Mi smo pričakah novo leto pri 
starem atu v Brežicah. Na pot smo 
se odpravili ob osmih zvečer. Ta
krat je začelo močno snežiti. Ko 
smo sedli v avto , je prenehalo. V 
Krapini je spet močno snežilo in 
sneg nas je spremljal do Brežic. Bil 
sem vesel in že računal, kako se 
bom smučal. Peljah smo se ob 
Sotli, ki je naravna meja med Slo
venijo in Hrvatsko . 

V Brežice smo prispeli ob dese
tih. Vsi so nas bih zelo veseli, 
najbolj pa seveda stari ata. Otroci 
smo do dvanajstih spremljali tele
vizijski p rogram, atek in dedek pa 
sta igrala karte . Ko so na televizij
skem ekranu voščili novo leto, smo 
si tudi mi segli v roke in si zaželeli 
srečo ter zdravje v letu, ki se je 
rodilo. 

Prvi dan v novem letu smo 
preživeli pri starem atu. Z bratcem 
sva se sankala, toda sneg je hitro 
pobra lo , t ako da sva ostala praz
nih rok. Ostala dva praznična 
dneva sem bil spet doma. 

Robert Kostevc, 6. a 

iška mal 

Društvo prijateljev mladine Ptuj j e v sodelovanju z vzgojno-
varstvenim zavodom v Ptuju tud i le tos razveselilo nase najmlajše z 
od l ično organizirano o t roško maškerado . Tako so se v ponedel jek, 6 . 
februarja p o p o l d a n v špor tni dvorani Mladika v Ptuju zvrstili p red 
namicami in vzgojite^icami klovni , indijančki , kavbojci , d imrukarčki j^a 
micike in Pepeki , skratka prava ot roška maškerada. Veselje j e bilo 
nepopisno in mladi so Pa Micike in Pepeki , skratka prava ot roška 
maškerada. Veselje je bilo nepopisno in mladi so 

Nič manj veselo n i bilo na sam pus tn i torek , k o so se pred ho te lom 
Petovia v Pmju zbrali razen naših najmlajših še malce starejši pk)nirji in 
m o r d a celo mladinci . KK P tu j , TOZD Gost ins tvo - ho te l Petovia Ptuj j e 
namreč vsem skupaj pripravil še zadnjo pus tno rajanje. Mladim 
maškaram je ves čas igrala ptujska godba na pihala, najboljše maske p a so 
tud i nagradUL Zakl jučimo l a h k o , da je bilo letošnje slovo od pus ta zares 
dob ro . ^ 

Fotozapis : M. Ozmec 

R T V Ljubljana in k lub mladih 
prirejata v soboto , 18. februarja 
ob 17. uri v športni dvorani 
Mladika javno radgsko oddajo 
Spoznavajmo svet in domov ino . 
V drugem dolu tekmujeta ek ipa 
Kluba mladih iz Ptuja in ekipa 
Zveze slepih iz Ljubljane. V 
drugem kolu tekmujeta ekipa 
Kluba mladili iz Ptuja in ekipa 
Zveze slepih iz Ljubljane, pred 
prireditvijo v dvorani mladika. 

RAZVOJ IN REFORME 
JURŠINSKE KRAJINE 

Iz zbranih podatkov, raznih zapiskov, predvsem pa 
naše krajevne in šolske kronike, sem pripravila kra
tek opis zgodovinskega razvoja našega kraja. 

V obdobju pred in po našem štetju, to je v času, ko 
so naše kraje osvajali Rimljani, je bilo juršinsko ob
močje večinoma poraslo z gozdovi. Le na brežinastih 
rebrih in nižinskih gozdnih kotanjah, kjer je bilo do
volj vode ali vodnih izvirov, so bila že človeška nase
lja. Ljudje so se v glavnem preživljali od lova, delo
ma pa so že obdelovali zemljo in se začeli ukvarjati z 
živinorejo. 

To se je še bolj razvilo, ko so v te kraje prišli naši 
predniki, Sioveni in se pomešaU s staroselci. Orga
nizirali so se v rodbine in plemena, ponekod že v žu-
pe, ki so imele vaškega starešino ali župana. Obdelo
valna zemlja je bila že takrat zasebna last, dočim so 
bili pašniki in gozdovi skupna lastnina. Med moškimi 
in ženskami je bila organizirana že takra t ustrezna 
delitev dela. 

Obdelovalno zemljo so najprej gnojih s pepelom in 
lesnim ogljem. Do tega spoznanja so prišli za to , ker 
je okrog kurišč bila navadno bujnejša rast kot 
drugje. Bivališča so imeli iz lesenih hlodov ali brun , 
pokri ta pa z živalskimi kožami. Če so že imeli takrat 
vinograde, ni znano, od sadja pa so poznali le samo-
rodnice — lesnike in lisnjače. V brežinskem svetu ta
krat še niso poznaH vozil, temveč so vse nosili, potem 
pa so že začeli uporabljat i , poleg sani, še vozila na 
kolesa, ki so jih izžagali iz okroglih debel pr imerno 
suhega in trdega lesa. 

Ker je to območje bregovito in bilo poraslo z 
gozdovi, je izgledalo bolj zapuščeno. V oddaljenosti 
po okrog 15 km pa so bila bogata porečja Drave in 
Mure, zato so v te kraje poredko prišli sovražniki, ni
ti prej , niti pozneje Turki . Tudi graščinska gospoda v 
bližnjih gradovih v Ptu ju , Braneku in Negovi, ni 
kazala posebnega interesa za to juršinsko kraj ino. 

Zanimivo je, kot poroča kronika, da je bila leta 
1132 tako huda suša, da sta usahnili reki Drava in 
Mura. V tistem sušnem obdobju, ta je namreč trajala 
več let, so se ljudje začeli seliti bolj k nižinskim poto
kom, kjer je bilo vsaj še malo vode. Tako so nastaja
la nižinska naselja. Tam so začeli graditi sicer lesene, 
vendar že boljše hiše, z razvojem poljedelstva je stre
he iz živalskih kož in drevesnega lubja zamenjala sla
ma. 

Že v 13. stoletju je t ako nastala vas Oblaki , pozne

je še Gabernik, na drugi strani pa je nastalo naselje 
Bratislavci, poimenovano po vojvodi Bratislavu. 

DoHnsko naselje ob potoku Krke je nastalo šele v 
15. stoletju. Naselje Juršinci je zraslo ob takra tnem 
plitvem jezeru, ki je imelo okrog 70 ha vodne gladi
ne. O b tem jezeru so Ptujčani , ko jim je grozila ne
varnost pred Turki , najprej zgradili kapelico, leta 
1445, pozneje, okrog leta 15(X) pa so začeli zidati se
danjo cerkev. 

Z nas tankom dolinskih vasi, od 14. stoletja naprej 
so začele nastajati tudi večje kmetije, ki so širile svo
jo posest tudi v brežinske predele. Mali kmetje, baj
tarji in ponekod že viničarji so hodili v dolino na delo 
k večjim kmetom, najprej za živež, potem tudi za de
nar, pa za vprego, prevoze, orače, obleko itd. Ta na
čin življenja je trajal vse do konca 19. stoletja pa še 
delno je segal v našo e ro , to je prvo četrtletje 20. sto
letja. 

Neugodne vremenske razmere so premožne jur-
šinske kmete potiskale v neko pasivnost. Posebno so 
bih kmetje prizadeti v letih 1890 do 1905, ko je tr tna 
uš pustošila po Evropi in je uničila tudi vse žlahtne 
vinograde na tem območju. Tako so velike kmetije 
počasi razpadale na manjše, včasih tudi z razdelitvijo 
na dediče, najčešče pa so posamezne parcele prodaja
li. Zemljo so kupovali tudi hribovski kmetje. Ljudje s 
hribov pa so raje zahajali na delo h kmetom na 
Mursko polje, v dolino Ščavnice in Pesnice. Tako so 
juršinski nižinski kmetje vse bolj obubožal i . 

Znan je razvoj narodno-osvobodilnega gibanja na 
juršinskem območju, pa tudi razvoj socialistične pre
obrazbe naše vasi, ki ga je nezadržno terjal naš hitri 
splošni družbeni razvoj , zato tega ne bi ponavljala. 

Danes so v glavnem že v celoti sodobno urejene 
travniške površine ob Pesnici. Kmetje, tako tisti v 
dolinskih naseljih kot oni v hribih bodo morali , v 
kolikor še niso, pač spremeniti način življenja in 
kmetovanja. Izkoristiti bo treba vsak košček zemlje, 
da bo donosen tistim, ki jo obdelujejo in sploh lju
dem, saj je problem hrane , kot pravijo že svetovni 
problem. Pri tem bo imela svoj delež tudi širša 
družbena skupnost , saj gre za socialistično preob
razbo vasi in naselij tudi na območju Slovenskih go
ric, posebno še v Juršincih, ki morajo postati eno od 
nosilcev razvoja, saj je to pomembni krajevni center. 

Majda Ferenčič, 
8/a OS Juršinci 

Pesnik O t o n Zupanč ič je napisal mnogo pesniških zbirk. Vse so zelo 
lepe. Županč ičeve pesmi zelo rada berem. Meni se zdi najlepša zbirka 
p e s n i Zimzelen pod snegom. Pa tudi druge pesniške zbirke so lepe. Zelo 
lepe so pesmi: Kanglica, Na Jurjevo, Domovina, Kralj Ma^až , D u m a in 
druge. Nleni se zdgo te pesmi n^ lepše od vseh pesmi , k i j i h j e napisal 
O t o n Ž u p a n č i č . P o m e n g o mi skor^ v e č , k o t kakšna druga knjiga, ki ima 
zelo lepo vsebino. 

Čeprav so Prešernove zbirke in pesmi tudi lepe, so Županč ičeve 
pesmi skoraj enake . 

Le tos so p o vseh šolah proslave in prireditve ob njegovem jubileju. 
Spominjamo se njega in njegovih pesmi^ Tudi na naši soli imamo lep in 
slovesen program ob prazniku Otona Ž u p a n č i č a , velkega sloven J e g a 
pesnika. Zelo smo ponosn i nanj , ke r j e napisal neš te to lepih p e s n i in 
zbirk. 

ORNIK SLA VIČA, 5 . r . 
OS Trnovdca vas 

Psiček tri dni živ pokopan 
Nekaj dni pred novim letom so 

lovci iz LD v Trnovski vasi odkrili 
lisičjo luknjo v bližini zidu za 
pokopal i ščem v Trnovski vas i Ker 
lisice niso mogli ujeti, je An ton 
Simonič iz Kamnice pri Mariboru 
naprosil svojega soseda, lovca, da 
je pripepal svojega za tak lov 
usposobljenega psička. 

Poslali so tega psička torej na 
k3V za Usico v rov . . . Cftcrog rova 
so lovci paz^ivo čadali na lisico, 
da jo us t re lgo, - toda čakali so 
zaman, iz rova ni bi lo lisice in žal 
- tudi psička ne . ČakaU so in 
čakali in nazadnje sklepali, da je 
psiček DON, tako so ga namreč 
klicali, verjetno v rovu naletel na 
sovražnika jazbeca, ki ga je tudi 
zakopaL Lastnik psa se j e ves 
žalosten vrnil domov. 

Toda vztrajni lovci iz Trnovske 

vasi, pod vodstvom Antona 
Simonica so po 80 urah iskanja in 
kopanja le prišli d o psička in ga 
vsega onemoglega izvlekli iz rova. 
Pri delu sta lovcem pridno 
pomagala t ud i Konrad Lupša 1)3 
Ivan Polanec, čeprav nista člana 
tovske družine . Kopanje j e bi lo še 
zlasti naporno za to , ker j e tiste 
dni deževalo in snežilo. 

K o so onemoglega ,,donija" 
izvlekli iz luknje, mu je prvo 
okrepči lo pripravila gospodinja v 
bližnji hiši, da je po tem lahko 
pozdravil svojega 75-letnega go
spodarja in druge reševalce in 
po tem skupaj z njimi odšel ^ 
gostilno Vurcer , kjer je bilo 
pripravljeno k repko okrepči lo 
tako za reševalce, prizadevne lovce 
in tudi za „doni ja" , k i j e bil sploh 
v središču pozornost i . g 
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K R A J E V N A S K U P N O S T P O D L E H N I K 
Na podlagi 8. člena zakona o referendumu (Uradni list SRS št. 

23/77) 2. člena zakona o samoprispevku (Ur. list SRS štev. 3/73) in 
22. člena s tatuta Krajevne skupnosti Podlehnik je zbor delegatov KS 
na svoji seji, dne 10. februarja 1978 sprejel 

S K L E P 
o razpisu referenduma za uvedbo krajevnega samoprispevka za sofi
nanciranje programa izgradnje komunalnih objektov na območju 
Krajevne skupnosti Podlehnik ^ 

V Krajevni skupnosti Podlehnik se razpiše referendum za naselja: 
Dežno pri Podlehniku, Gorca , Jablovec, Kozminci, Ložina, Pod

lehnik, Rodni vrh, Sedlašek, Spodnje Gruškovje, Stanošina, Strajna, 
Zgornje Gruškovje in Zakl . O uvedbi samoprispevka v denarju za 
sofinanciranje programa izgradnje komunalnih objektov na območju 
KS Podlehn./c. 

Krajevni samoprispevek se uvaja za dobo pet let in sicer od 1. 
junija 1978 do 30. maja 1982. 

I I I . 
Krajevni samoprispevek se uvaja v denarju. 
Višina in osnova samoprispevka je naslednja: 
— za zavezance, ki imajo osebne dohodke iz delovnega razmerja 

oziroma nadomesti la , ki presega 1.000 din, po stopnji 2 % od neto 
osebnega dohodka ; 

— za zavezance, ki imajo dohodek od kmetijske dejavnosti , po 
stopnji 4 letnega novega katastrskega dohodka in od vrednosti 
lesa, določenega za posek, 

— za zavezance, ki imajo dohodke od samostojnega opravljanja 
obrti in druge gospodarske dejavnosti , ali intelektualne storitve 
oziroma od nadomestila po stopnji 4 % od čistega dohodka , zmanjša
nega za davek. 

— za zavezance, ki prejemajo pokojn ino , ki je višja od pokojnine 
z varstvenim doda tkom, po stopnji 2 % od izplačane pokojnine; 
— za zavezance, zaposlene v tujini, po pavšalnem 

znesku 1.000.-din letno 
— za lastnike osebnih avtomobilov 300.- din letno 
— za lastnike traktorjev 500.- din letno 
— za lastnike tovornih avtomobilov 1.000.- din letno 
— za lastnike zemljišč — nepremičnine, ki imajo svoje stalno 

bivališče izven območja krajevne skupnost i Podlehnik, se 
uvede krajevni samoprispevek po 8. členu zakona o 
samoprispevku Ur. list SR Slovenije štev. 3 /73 . 

— za lastnike vikend hišic v pavšalnem znesku 1.000.- din letno 

Zavezanci, ki imajo dohodke iz dveh ali več virov navedenih v 
prejšnjem odstavku, plačujejo prispevek za vsak vir posebej. 

Samoprispevek se ne plačuje od vojaških invalidnih, socialnih 
pomoči , rejnin, od otroškega doda tka , pomoči za šolanje, od štipen
dij , vajeniških nagrad, regresa za s tanar ino in od dohodkov za katere 
velja oprostitev po zakonu. 

Z a v e z a n c i za s a m o p r i s p e v e k so o b č a n i , ki i m a j o s t a l n o 
bivališče na območju krajevne skupnost i Podlehnik v naseljih: Dežno 
pri Podlehniku, Gorca , Jablovec, Kozminci, Ložina, Podlehnik, Rod
ni vrh, Sedlašek, Spodnje Gruškovje , Stanošina, Strajna, Zgornje 
Gruškovje in Zakl , ter občani, ki so iz navedenih naselij na začasnem 
delu v tujini, ter lastniki zemljišč — nepremičnin in lastniki vikend 
hišic, ki imajo stalno bivališče izven območja krajevne skupnosti 
Podlehnik. 

V. 
Pravico d o glasovanja na referendumu imajo vsi občani , ki so vpi

sani v splošni volihii imenik krajevne skupnost i Podlehnik za naselja: 
Dežno pri Podlehniku , Gorca , Jablovec, Kozminci, Ložina, Podleh
nik, Rodni vrh, Sedlašek, Spodnje Gruškovje, Stanošina, Strajna, 
Zgornje Gruškovje in Zakl . 

Pri izidu glasovanja se ne štejejo tisti občani , za katere je ugotov
ljeno, da se zaradi dela v tujini, ali služenja vojaškega roka iz upravi-
52nega razloga G L A S O V A N J A niso mogli udeležiti. 

V I . 
Referendum bo v nedeljo, dne 12. marca 1978 od 6. ure do 18. ure 

na glasovalnih mestih, ki j ih določi z odločbo volilna komisija pri 
krajevni skupnost i Podlehnik . 

VIL 
Na referendumu glasujejo volilci neposredno in tajno z glasovnico. 
N a glasovnici je naslednje besedilo: 

K R A J E V N A S K U P N O S T 
P O D L E H N I K 

G L A S O V N I C A 
za referendum dne 12. marca 1978 

glasujem 
„ Z A " „ P R O T r * 

Uvedbo krajevnega samoprispevka ^a izvedbo programa in izgrad
njo komunalnih objektov na območju krajevne skupnosti Podlehnik. 

Glasovalec izpolni glasovnico tako , da obkroži , , Z A " če se strinja 
z uvedbo krajevnega samoprispevka. , , P R O T I " pa obkroži , če se z 
uvedbo samoprispevka ne strinja. 

Vse glasovnice so overjene s štampiljko krajevne skupnosti 
Podlehnik. 

VIII . 
Za postopek o glasovanju pri izvedbi referenduma se smiselno 

uporabl ja jo določbe zakona o volitvah delegacij in delegiranju delega
tov v skupščino D P S . 

Postopek vodi in izid glasovanja ugotovi volilna komisija krajevne 
skupnosti Podlehnik . 

Sklep o uvedbi krajevnega samoprispevka sprejme na podlagi 
poročila volilne komisije krajevne skupnosti o uspešnem izidu refe
renduma — zbor delegatov Krajevne skupnosti Podlehnik. 

XI . 
Denarna sredstva, ki se zberejo od krajevnega samoprispevka, so 

strogo namenska in se zbirajo na posebnem računu samoprispevka 
krajevne Podlehnik . 

X . 
Za zbiranje sredstev krajevnega samoprispevka je odgovoren svet 

Krajevne skupnost i Podlehnik in odgovarja da se zbrana sredstva 
uporabl ja jo strogo namensko za izvedbo programa, za katerega je bil 
uveden samoprispevek. 

XI . 
Za izvedbo p rograma del Krajevne skupnosti Podlehnik z lastno 

udeležbo znašajo predračunska sredstva v višini 2.920.000.- din 
Ta sredstva so razdeljena po naslednjih panogah: 

V letu 1979 za sofinanciranje modernizacijo cest 1.120.000.- din 
V letu 1980 za sofinanciranje električnega omrežja 350.0(X).- din 

Gramoziranje cest in obnova 250.000.- din 
Dograditev mrliške veže na Gorci 100.000.- din 

V letu 1981 za sofinanciranje vodovodnega omrežja 150.000.- din 
Za sofinanciranje pri gradnji družbenih objektov 250.000.- din 
Modernizacija krajevnih cest 300.000.- din 

V letu 1982 za gramoziranje krajevnih cest 280.000.- din 
za sofinanciranje za zemljišča za družbene potrebe 100.0(X).- din 

X I I . 
Sredstva za določene namene po programu razporeja Svet 

Krajevne skupnosti Podlehnik s posebnim sklepom. 

XII I . 
O uporabi sredstev samoprispevka se sestavi obračun , ki se predlo

ži v potrditev zboru delegatov krajevne skupnosti Podlehnik in zboru 
občanov. 

Podlehnik, dne 10. februarja 1978 Predsednik 
zbora delegatov 
FUip M A U C l Č 

Uspeh na državnem prvenstvu 
Državno prvenstvo v streljanju s s tandardnim zračnim orožjem je 

prineslo ponoven uspeh strelcem SD Jože Lacko. Mladinci so ponovili 
lanski uspeh z državnega prvenstva v Zadru . V streljanju s pištolo so 
osvojili četrto mesto. Ekipo so sestavljali Pavo Zivkovič, Branko Zupanič 
in Zdravko Valentekovič. Zupaniču in Valentekoviču je bil to prvi nastop 
na državnem prvenstvu zato je uspeh toliko večji. Vodstvo ekipe je 
odločilo, da je ekipa nastopila pomlajena, ker bi lahko nastopil evropski 
mladinski prvak Franc Peternel. Peternel je tako kot posameznik zastopal 
JLA in osvojil prvo mesto. Posamezne uvrstitve mladincev so bile nasled
nje: Zivkovič 11 . , Zupanič 13. in Valentekovič 17. mesto. Pričakujejo, da 
bo ta perspektivna ekipa dosegla še boljše rezultate. Naslednje tekmova
nje ptujskih strelcev bo tekmovanje za Zlato puščico, ki se bo odvijala od 
družinskih, občinskih d o republiških tekmovanj . 

Vsa strelska tekmovanja v letošnjem letu bodo potekala v znamenju 30. 
letnice Strelske zveze Jugoslavije, katere pokrovitelj je tovariš T u o . S. 1. 

Uspeh Murka v Mariboru 
v Mariboru so se najboljši slovenski judoisti pomerili na tradicional

nem tekmovanju za Baumgartnerjev pas . Nastopilo jih je 37. Tekmovanje 
velja tudi kot neuradno absolutno prvenstvo SR Slovenije. Zmagal je član 
Impola iz Slovenske Bistrice Mihalič. Uspešno je nastopil tudi član j udo 
kluba Drava iz Ptuja Andrej Murko , ki je z delitvijo 5. in 6. mesta dose
gel lep uspeh. V boju za tretje mesto ga je izločil član Impola L d č a k . 

Na nedavnih kvalifikacijah za nastop na republiškem prvenstvu sta se 
od judoistov Drave na prvenstvo, ki bo marca v Slovenski Bistrici, 
uvrstila Andrej Murko in Vlado Lozinšek. 

ROKOMET 

Zimsko prvenstvo ŠŠD 
za pionirke in pionirje 

v športni dvorani Mladika j e v 
petek in soboto potekalo z imsko 
prvenstvo šolskih športnih dmš tev 
na osnovnih šolah ptujske obč ine 
v r o k o m e t u . Pripravila sta ga 
občindca zveza za telesno ku l tu ro 
in rokometn i k lub Drava iz Ptuja. 
Srečanja so pred številnimi mladi
mi privrženci rokometa vodili 
d o m a č i sodniki. S kvah te to 
prikazanega rokometa smo v 
celoti lahko zadovoljni. Izstopale 
so le osnovne šole iz Ptuja, ekipe 
iz takoimenovanih podeželskih sol 
pa so bile najbolj izenačene. 
Srečanja za vodilna mesta so bila 
tako pr i pkJnirkah k o t pionirjih 
zelo borbena. N ^boljše igralke in 
igralci bodo zastopah r o k o m e t n o 
reggo na repubUškem prvenstvu, 
k i b o to soboto in n e d e l o . 

Pionirke: 
Skupina A: Ju rš inc i -Pod lehn ik 

. 9 : 3 , Ivan Spoler i jak-Podlehnik 
5:7 in Ju r š inc i - Ivan Spolenjak 
12:2; 

Skupina B: Tone Ž n i d a r i č - H a j -
dina 5 :3 , Franc O s o j n i k - T o n e ' 
Žnidar ič 8:5 in Franc O s o j n i k -
Hmdina 12:2; 

Skupina C: Gor išn ica-Cirkula-
ne 15:5 . 

Finale: Franc Osojn ik-Gor išn i -
ca 12:8 , Franc Oso jn ik - Ju r š inc i 
10:9, in J u r š i n c i - G o r i š n k a 
13:12; 

K o n č n i vrstni red: 1. F ranc 
Osojnik, 2. Juršinci, 3 . Gorišnica, 
4. Tone Žn ida r i č , 5 . Podlehnik, 6. 
Ci rkulane , 7. Hajdina in 8. Ivan 
Spolenjak; Najboljša strelka j e bila 
Suzana Vidovič (OS Franc Osoj
nik) z 21 zadetki , najboljša pa 
njena tovarišica iz ekipe Tanja 
Šmigoc. 

Pionirji: 
Skupina A: Ivan Spo len jak-

H ^ d i n a 16:7 , Ivan S p o l e n j ^ - C i r -
kulane 12:7 in H a d i n a - C i r k u l a n e 
13:9; 

Skupina B: Franc Oso jn ik - Ju r -
šijici 1 7 : 1 1 , F ranc O s o j n i k - P o d -
lehnik 13:2 , in Pod l ehn ik - Ju r š in -
ci 11:8; 

Skupina C: Tone Ž n i d a r i č - G o -
rišnica 17:9 , Dornava-Ci rkovce 
13 :12 , T o n e Ž n i d a r i č - F r a n c 
Osojnik 17 :8 , Ivan Spo le rgak-
F ranc Osojnik 16 :10 in T o n e 
Ž n i d a r i č - I v a n Spolenjak _18:18; 

Vrs tn i red: 1. Tone Žnidar ič 
(35 :26) , 2. Ivan Spolenjak 
(34 :28) , 3. Franc Osojnik, 4 . 
Dornava, 5 . Hajdina, 6. Podlehnik , 
7 . Cirkovce, 8. Gorišnica, 9. 

' Cirkulane in 10. Juršinci; 

N j g b o p i strelec j e bil Branko 
Kamenšek (Ivan Spolenjak) s 40 
zadetk i in n^bopi igralec Franjo 
Pucko (Tone Žnidar ič) . 

L ko t a r 

NAMIZNI TENIS 

REPUBLIŠKO PRVENSTVO 
ZA ČLANICE 

v Murski Soboti je bilo v 
soboto in nedeljo 31. republiško 
prvenstvo v namiznem tenisu za 
člane in članice. Udeležile so se ga 
tudi igralke NTK Petovia iz Ptuja, 
ki p a so še p i o n i r k e . Med 
p o s a m e z n i c a m i j e z m a g a l a 
Verstovškova iz Ljubljane pred 

Cadeževo. Džankičeva, ki sedaj 
nastopa za Ljubljano, deli tretje 
do četrto mesto, Krsnikova pa 
peto do osmo mesto. Med ženski
mi dvojicami je par Krsnik—Udo-
vič v četrtfinalu izgubil z dvojico 
Langerholc—Džankic s 3:1 in deli 
peto do osmo mesto. 

ATLETIKA 

Uvodne priprave 
Atlet ika ima v Ptuju dolgo in 

bogato t radicgo. Pri ptujskem 
Partizanu trenira veliko inladih 
dcozi vso sezono. Seveda pa so 
dobre priprave še k a k o p o m e m b 
ne. Tu imam v mishh predvsem 
Mikga Prsteca, potencialnega kan
didata za državno reprezentanco . 

Z a t o , da bi se uvrstil v državno 
reprezentanco, j e p o t r e b n o kar 
precej garati. Miki se j e s k u p ^ s 
svojimi tovariši Slavkom Fegušem 
udeležil lO-dnevruh priprav v 
Budimpešti . Ptujdca atleta sta 
delala predvsem na kol ičini , 
h i t rost tni vzdržljivosti in sevedna 
ki lometr ini . Bivanje sta skušala 
izkoristiti do maks imuma, saj sta v 
o l impjdc i hah na znameni tem 
tEP s tadionu imela izredno dobre 
p g o j e za delo . Po besedah Mikija 
sta plan realizirala. Z njima j e 
delal t rener Ferenc Damjanovič , 
trener pri Madžarski a t l e t ^ i zvezi. 

Trenirala p a nisa sama. V 
O l i m p g ^ i hah so trenirali skoraj 
vsi madžarski reprezentant i , prav 
tako pa sta tukaj trenirala državna 
reprezentanta na 800 m Savič in 
Život ič . Prstec in Feguš sta 
nastopila tud i na tekmovanju. 
Dosegla sta naslednje izide: Prstec 
j e na 4 0 0 m dosegel čas 49 ,9 ; 
Feguš pa 5 3 , 5 . Zaradi ostr ih krivin 
so rezultati nekoUko slabši. Če bi 

ga tekla na prostem b i rezul tata 
ia pribl ižno boljša za dve 

sekundi. Na 2 0 0 m sta dosegla 
lepe rezul ta te in sicer Prstec 22 ,6 
in Feguš 23 ,7 . 

„ T a k o k o t se le tos priprav:yam, 
se še n k o l i nisem. N a m r e č 
popravit i žeUva svoj rekord na 4 0 0 
m i n 200 m . Pri treningih mi j e 
Slavko Feguš v p o m o č , saj dela 
enake v ^ e k o t j a z , zraven tega p a 
lepo napreduje glede na njegov 
aue tsk i staž. K e d n o trenira komaj 
dobro leto dni in če b o delal k o t 
doslej bO' precej napredoval ," j e 
dejal Miki. 

K ^ p a Moskva, Split in d iuga 
tekmovanja? 

„Seveda bi rad prišel v 
reprezentanco . Moje priprave so 
temu tudi podre jene . S popravitvi-
j o rekordov bo verjetno prišel v 
ekipo za Moskvo, Split in Prago ." 

Kako p a naprej s pripravami? 
„S Fegušem trenirava dnevno 

tud i 2-krat. Prosto imava le en dan 
v t ednu . " 

Do sezone je še precej časa. 
Za lo lahko Prstecu, Fegušu in 
ostalim ptujskim al te tom ž e l i m o ' 
č imveč u ^ e h a na republiških 
prvenstvih. Prvo jih čaka že sredi 
februarja v Celju (dvoransko 
prvenstvo); v aprilu pa otvoritveni 
miting v Novi Gorici. Tu j e tud i 
pri ložnost za postavitev rezlul ta ta , 
k i j e po t r eben Prs tecu, za uvrstitev 
v državno reprezentanco na 4 0 0 m 
v štafeti. 

D. Klajnšek 

ROKOMET 
w 

Četrto mesto za Obdravsko 
selekcijo 

Igralke rokometnega kluba Drava iz Ptuja so kot Obdravska selekcija 
nastopile na republiškem prvenstvu za mladinke, ki je bilo v soboto v 
Ribnici. V skupini B so osvojile drugo mesto z enakim številom točk kot 
prvo in tretje uvrščeni ekipi. Premagale so Ljubljano s 6:5, Zasavje z 
11:4 in izgubile s Šaleško z 8:7. V tekmi za tretje mesto so nato izgubile z 
mladinkami Novega mesta. Rezultat je bil 11:9. 

1. kotar 

ATLETIKA 

Uspešen nastop na 
republiškem prvenstvu v krosu 
v Murski Soboti je bil kros za 

republiške naslove v mladinskih in 
članskih kategorijah. Predstavniki 
p t u j s k e o b č i n e so n a s t o p i l i 
uspešno. Med mlajšimi mladinka
mi j e b i l a A m e r š k o v a p e t a , 
Radovičeva deseta, ekipno Ptuj na 
četrtem mestu. Med starejšimi 
mladinkami je Hamerškova osma, 
ptujska ekipa pa je osvojila četrto 
mesto. Peto mesto Zupančiča in 
osmo Markoviča je prineslo Ptuju 
d r u g o m e s t o med s t a r e j š imi 
mladinci. Med člani je ekipa Ptuja 
osvojila peto mesto. V generalni 
uvrstitvi so zmagali atleti in atleti

nje ce l j skega K l a d i v a r j a p red 
Ravnami. Ptujčani so zasedli peto 
mesto. 

LETALSTVO 

Podelili so 
priznanja 

ZLOS 
Zveza letalskih organizacij 

Slovenije je v Moravskih topUcah 
p r o g l a s i l a n a j b o l j š e l e t a l ske 
športnike v preteklem letu: Ota 
Velunška iz aerokluba Ptuj za 
najboljšega letalskega modelarja, 
Bojana Benčiča iz letalskega centra 
Maribor za najboljšega jadralnega 

p i l o t a , D a n i l a H o j n i k a iz 
aerokluba Ptuj za najboljšega 
motornega pilota, Maksa Humarja 
iz alpskega letalskega centra Lesce 
za najboljšega padalca, modelar
sko sekcijo aerokluba Ptuj za 
najboljši k l u b in a e r o k l u b 
Ljubljana za najboljšo letalsko šo
lo. Velunšek je prejel tudi posebno 
priznanje za dosežene uspehe v 
preteklem letu. 

Simultanka v Ormožu 
Odkar je bilo ustanovljeno ŠD , ,Jeruzalem" v 

Ormožu , so v zelo k ra tkem času organiziraU že dve 
simultanki! Ustanovitev društva je bila 12. m ^ a 
1977, za predsednika je bil izbran izredno delaven 
človek za šah Stanko Jurš ič , d iuštvo pa t r enu tno 
šteje 74 članov. Prvo simultanko so odigrah 26. 
novembra 1977 v sklopu praznovanja dneva 
republike in sicer z m o s t r s K i m kand ida tom J a n k o m 
Bohakom, č lanom „Izbire" iz Ptuja. Udeležencev 
simultanke j e bilo 29, j e z u l t a t pa 21,5:7 ,5 za-
Bohaka. 

V času od 1. novembra 1977 naprej je društvo 
organiziralo tekmovanje za kategorizacgo in sicer so 
bih razdeljeni v 4 skupine, vsaka skupina je štela p o 
11 udeležencev. N a t o se j e iz vsake skupine p o 5 
mjboljših fonniralo v dve novi skupini in p o 
k o n č a n e m tekmovanju b o d o najboljši uvrščeni v 
tretjo kategorijo. 

Kako je ŠD aktivno nam pove že organiziranje 
druge simultanke in sicer z mednarodnim mojs t rom 
Stojanom Pucom iz Ljubljane. 

Simul tanka je bila odigrana 28 . januarja 1978 v 
veliki sejni dvorani SVL , ,Jeruzalem", udeležencevje 
bilo 30 od najmlajšega 9-letnega Jože ta Podplatnika 
pa d o najstarejšega Draga Zabavnika. Koliko znanja 
na 64 poljOi je pokazal tov. Puc, pove poda tek , da ga 
noben od 30 šaliistov ni premagal, ampak jfli je 10 
remiziralo in sicer Korban , Munda, Viher, Goi jak , 
Grivec, Grof, Topličar , Skok, Zorcc ml. in Jurš ič , 
tako d a j e skupni rezultat bO 25:5 za tov. Puca. 

Ker se je v pre teklem letu in tud i v tem, odvijal 
velik šahovski dvoboj v Beogradu med Spaskim in 
Korčno jem, prav tako pa se j e pred kra tk im pričelo 
državno šahovsko prvenstvo, sem tov. Puca prosU za 
razgovor, k i j e na vprašanje odgovoril: 

Kakšna je bila organizacija simultanke in kakšen 
odpor so vam nudili šahisti? 

,,Prav presenečen sem nad zelo dobr im o d p o r o m 
šahistov. Kar se pa tiče organizacije simultanke je 
bila izredno vzorno speljana. 

Vaša ocena v igri in plasmaju dveh slovenskih 
predstavnikov na državnem prvenstvu? 

„Mislim, da se bosta oba naša predstavnika 
uvrstila nekje v sredino, to p a uteme^gujem predvsem 
z izredno pasivno igro PaHne ter z ostrim stilom igre 
Planinca, Ki prav zaradi take igre tud i dos t ikra t 
i z g u b i " 

Kateri j e p o vašem mnenju glavni kand ida t za 
prvaka? 

,,Prvak a je t reba izbrati med igralci in sicer. 
Matanovičem, Ivkovom in Matulovičem." 

Kateremu ste dajali več možnos t i pred 
dvobojem Spaskemu ali Korčnoju? 

, ,Več možnos t i sem dajal mlajšemu Spaskemu, 
ker je v prvem dvoboju zamagal 6 ,5 :3 ,5 . " 

Kdo bo p o vašem novi svetovni prvak Karpov ah 
Korčnoj? 

, ,Tudi v tem primeru dajem večjo prednos t 
mlajšemu Karpovu, ki ima veUk štab ljudi od 
sekundantov pa vse d o kondic j skega trenerja." 

Vaši največji uspehi v šahovski igri? 
Zraven velemojstra Gligoriča sem n ^ v e č k r a t 

nastopil na državnih šahovskih prvenstvih in sicer 19 
krat. Moj največji uspeh je bilo drugo mesto leta 
1960 v Zagrebu. Nadalje sem bil 2-kratni zmagovalec 

mednarodnegaturnir ja v Sa r^evu , po tem na D u n ^ u , 
Bratislavi itd . . ." 

Prav pr i s rčno se v imenu ŠD „Jeruza lem" 
zalivaljujem tov. Pucu, da se je odzvaJ povabilu in 
odigral s imul tanko, prav tako pa tudi za m ^ h e n 
intervju. 

Kako popularna je postala šahovska igra v 
Ormožu in kako aktivno je ŠD, sem razbral iz 
pogovora s predsednikom društva tov. Ju rš ičem, k i 
že načrtuje v sredini tega leta organizacgo tretje 
simultanke z velemojstrom Hulakom. 

Prav iskreno mu želimo vsi, da bi tudi tokrat 
uspeL 

Janko Rih tar ič 



OD 1 6 . 2 . 
DO 2 3 . 2 . 1 9 7 8 

od 21. 3. do 20. 4 
Želja se vam je izpolnila. 

Srečen človek ste. Tudi 
delovno opravilo vam ustreza. 
Že jutri se boste sestali z 
znano osebnostjo in takrat se 
vam bo odprlo. Čutili boste 
vso toplino, ki vam jo lahko 
nudi nežna oseba, on je 
mojster v prepričevanju, zato 
se ga pazite. Poljub. 

od 20. 4. do 20. 5. 
Sreda meseca morate prene

hati z dremuckanjem, sicer 
vas bodo še iz službe pognali. 
^ ženite si k srcu neprijetne 
nesreče. Niste bili krivi vi, 
temveč vaš pes. Znebite se ga, 
prodajte ga na deželo. V 
šolskih klopeh tudi v tem 
tednu nič presenetljivega. 
Vaša sošolka vas jezi. Pismo. 

od 21. 5. do 21. 6. 
Res je, niso si izmislili 

zgodbe o vašem dekletu. Zelo 
lepa, vendar je tudi ošabna in 
zlobna. Po vseh prizadevanjih 
vam je uspelo prepričati 
vašega šefa, skupaj bosta 
odpotovala. Na poti nič 
novega. Prijetna plavolaska 
vas osvaja, ne zahtevajte od 
nje ljubezni, temveč prija-
te^stvo. 

od 22. 6. do 22. 7. 
Vaš zdravje je odlično. Ker 

ste znani osebi obljubili neke 
stvari, morate obljubo izpol
niti že ob koncu tega tedna. 
Delo postaja zanimivo, še bolj 
se morate potruditi. Ničesar 
vam ne prekriva, le skrivno
sten je in malo bojazljiv. V 
sredo kupite lepo knjigo. Čas 
za branje imate. 

od 23. 7. do 23. 8. 
Študij ob delu je dobra 

odločitev, vendar sedaj ne 
pretiravajte z učenjem, ampak 
se posvetite delu in odgovor
nim nalogam. V kraju vas zelo 
potrebujejo. Ne odklonite 
funkcije, ki vam je zaupana. 
Ob koncu tedna se vam obeta 
obisk. Prijetno se boste imeli. 
Povabite še starše. 

od 24. 8. do 23. 9. 
Še nekaj časa počakajte z 

odločitvijo. V hudi uri, ki se 
vam približuje, ravnajte zelo 
previdno. Nihče vam ne trga 
kos zasluženega kruha. Vi 
postajate grabežljivi. Iz dneva 
v dan je življenje lepše, lepša 
vam ga vaša zakonska družica. 
Zakon je mučen zato, ker ste 
nezadovoljni. 

od 24. 9. do 23. 10. 
Žc nekaj časa vas zalezuje. 

Njegovega imena ne poznate, 
poznate pa njegov značaj. Ni 
slab fant, vendar mu marsikaj 
še manjka. Ni problem v 
denarju, temveč v njegt)vem 
obnašanju. V šoli ste dobili 
slabo oceno. Konec meseca 
sprejmite prijetno vabilo, ne 
bo vam žal, prijetna je in 
zabavna. 

od 24. 10. do 22. 11. 
Že nekaj časa ste zaljublje

ni, zato vas muči nespečnost. 
Ob koncu tedna vas bo čakalo 
presenečenje, delati boste 
morah v soboto in v nedeljo. 
Nikar ne hodite toliko po 
gostilnah, več bodite doma in 
se posvetite otrokoma. Obiš
čite starše in jim prinesite 
najnujnejša oblačila. 

od 23. 11. do 21. 12. 
Rdečo vam zelo pristoja, 

toda ne pretiravajte z oblače
njem. Bodite skromnejša žen
ska. Že od nekdaj si želite 
duševni mir, vendar vam to še 
ni uspelo doseči. Z zakoncem 
bodita več skupaj in posvetita 
se otrokom. Z ^ a j ste tako 
hudobni do prijateljev. Manj
ka vam nežnost in ljubezni
vost. 

od 22. 12. do 20. 1. 
Odločitev vas ni presenetila. 

Sposobna ženska je in kos bo 
vsem nalogam. Ob koncu 
tedna, pravzaprav v petek, se 
morate odločiti in ji pomagati 
p-i njenem uveljavljanju. Za 
ljubezen vam je zmanjkalo 
časa, zamujeno se ne bo 
nadoknadilo. Otroci vas zelo 
potrebujejo. V petek pojdite 
k zdravniku. 

od 21. 1. do 19. 2. 
Še vam nastavljajo pasti. 

Dokler ne boste kaj ukrenili, 
tako dolgo ne bo uspeha. Že v 
ponedeljek vam bo uspelo in 
šolska naloga bo ena izmed 
najboljših. Sošolka vas zelo 
ceni. Ne obračajte ji hrbta. 
Pogovorita se o problemih. 
Poljubila vas bo. Na sprehodu 
se vam bo zgodilo nekaj 
nepričakovanega. 

od 20. 2. do 20. 3. 
Po zabavi, ki je bila pred 

dnevi, se sedaj* dobro poču
tite. OsvojiH ste ga. Ne 
pozabite, da vas čaka veliko 
delovnih nalog. Že lep čas 
niste nič konkretnega napra
vili. To se vam bo poznalo 
tudi ob koncu meseca. V 
sredo pojdite k staršem in se 
skupno z njimi in sosedi 
pogovorite o sporu. 

H U M O R 

Odlok o ureditvi cestnega prometa v Ptuju je bilo mnogo lažje 
sprejeti kot ga bo pa izvajati. . . 

Vse težje diham, tovariš doktor . . . 
Brez skrbi, potrudili se bomo, da bo tudi to kmalu prenehalo. 

„Ni vse za vsakega" je 
oni dan rekla tova-
rišica Repa 

— Na zboru delavcev 
sem trdil, da se va 
motijo, pa so mi 
ddcazali, da ima ve
čina vedno prav. 

— Mi smo pa imeli tako 
dolgo razpravo na sindi
kalnem občnem zboru 

ftredstavniku ptujskega gostinstva za izjemni 
Hnančni efdkt na letošnjem kurentovanju 

U G A N K A R S K I 
SLOVARČEK 

DOVER = mesto v južni 
Angliji, vojno in trgovsko 
pristanišče, s trajekti med 
Veliko Britanijo in konti
nentom 
ETAT = letni gozdni pesek 
ISARCO = 95 km dolg levi 
pritok Adiže v severni Italiji, 
ki izvira pod Brennerjem 
KOŠENINAR = velikemu 
komarju podobni rastlinojedi 
dvokrilec z dolgimi nogami, 
rastlinski škodljivec 
LOGE - 300 km dolga reka v 
Angoli, ki se izliva v Atlantski 
ocean 
RUGOVO = gorati predel 
Kosova z znano istoimensko 
klisuro 

'UKRINA = desni pritok Save 
v Bosni 
VIRAGO = ženska z moškim 
videzom, možača 
YESAN = mesto jugozahodno 
od Seula 

REŠITEV PREJŠNJE KRI
ŽANKE 

VODORAVNO: Prem, 
Hum, reti.ada, Božidar, Jese
ničani, upadek, nikelj. M, 
takin, tenis, Amerika, ena, 
krtar, snažilec, koča, lok, 
izmera, Uri, Grohar, arzen, 
Mal, Ivan, Tula, bim, sako, 
iridij, Anit, Čebinac, Korjaki, 
arara, terital. 



TV spored 
TV LJUBLJANA 

Č E T R T E K , 16. F E B R U A R J A : 
9.00 TV v šoli: Desant na 

Drvar, Aljaska, Dragutin Tadija-
novič, 10.00 TV v šoU: 
Francošč ina ; 10.30 Tv v šoli: 
Risanka, Fizika, 15.00 Tv v šoli -

Kinovitev, 16.05 Šolska TV: 
ebivalstvo S F R J , Slovenski 

kmečk i upor leta 1 5 1 5 , , . . . 
Košarka: Jugos l avga -Rea l , 18.00 
Obzornik, 18.10 Profesor Baltazar 
_ r isanka, 18.20 Mozaik, 18.25 

. . 18.35 Spekter , 18.45 Tehtnica 
za n a t a n č n o tehtanje , 19.15 
Risanka, 19.20 Cikcak, 19.30 Tv 
dnevnik, 20 .00 Cči kr i t ike, 20.45 
Boccacc io -Vuga : O sodniku s 
koledarjem, 21 .20 Na zvezi, 21.50 
Tv dnevnik, 22.05 Jazz na ekranu . 

PETEK, 17. F E B R U A R J A : 
9.00 Tv v šoli: Makedonščina , 

Rušč ina , Obišč imo muzej, 10.00 
TV v šoli: Angleščina, Risanka, 
Zgodovina, 15.00 Tv v šoli -
ponovitev, 17.15 Poroči la , 17.20 
O siromaku in Kaziju - iz 
Pravljice lutkovnega vozička, 
18.45 Deček Dominik - seiija, 
18.10 Obzornik , 18.20 Cez tri 
gore: O k t e t Sava Kranj , 18.45 
Mozaik, 18.48 Za koga gradimo, 
19.15 Risanka , 19.20 Cikcak, 
19.30 Tv dnevnik, 20 .00 Odrske 
luči - zabavno glasbena oddaja, 
20.55 Razgledi, 21.25 Tv dnevnik, 
21.45 Serpico - barvni f ihn, 
22.35 Poroči la . 

SOBOTA, 18. F E B R U A R J A : 
8.00 Poroči la , 8.05 Profesor 

Baltazar - r i sanka, 8.15 S. 
Makarovič: Smola Zvitke Po tuhn i -
čeve - nadaljevanka Kosovirja na 
leteži žlici, 8.30 Tehtnica za 
n a t a n č n o tehtanje , 9 .00 Mah svet, 
9.30 Razporejanje d o h o d k a . Pota 
samouprav^anja, 10.00 Za koga 
gradimo - serga Ljudje in mes to , 

Gruntovačni , nadaljevanka 
Zagreb, 11.50 Laht i : Svetovno 
prvenstvo v smučarsk ih skokih na 
70 m skakahiici prenos, p r i b l 
14.00 P o r o č i l a . . . „ P o r o č i l a , . . , . 
G. Stepanovski: Železničarjevo 
zaslišanje - d r a m a Skopje, 
Obzoriuk, Mozaik, 
Mladinski f i lm, 19.15 Risanka, 
19 .30 , Tv dnevnik, 20 .00 G. 
Duxieux: Paul Gaugin, nadalje
vanka, 20.55 Ugard k d o pride na 
večerjo - barvni film, 22 .30 Tv 
dnevnik, 22 .45 6 2 5 , 23.15 
Poroči la . 

N E D E U A , 19 . F E B R U A R J A 
8.10 Poroči la , 8.15 Za dobro 

j u t r o : Od vsakega ju t ra ras te dan , 
8.45 625 , 9.25 Grun tovčan i , 
10.20 Velik fant in čevelj -
mladinska oddaja, 11.25 Mozaik, 
11.30 Kmetijska o d d ^ a , 12.30 
Poroči la , POPOLDAN: Svet, v 

ka terem živimo - Okrogli svet -
Poroči la Svetovno prvenstvo v 
smučarskih tekih na 30 k m iz 
Lahtqa - Fihn: Ujemite tatu, 
17.40 Športna poročila, 17.45 
Državno prvenstvo v košarki — 
Metalac:Brest, 19.15 Risanka, 
19.20 Cikcak, 19.30 Tv dnevnik, 
20.00 D. Markovič: Vrnitev 
odpisanih, 21.05 Madona, kje vse 
sem te kopa l (Belgija), 2 1 . i 5 Tv 
dnevnik, 21.55 Športni pregled. 

PONEDELJEK, 20. FEBRUAR
JA: 

9.05 TV v ŠoU: Kaj je par, 
O r ^ n s k e spojine, G. Bizet: 
Carmen, 10.00 Tv v šoli: 
Materinščina, Risanka, Zem^epis , 
11.10 Tv v ŠoU: Za najmlajše, 
15.05 Tv v ŠoU - ponovitev, 
16.00 Tv v ŠoU - ponovitev, 
17.10 Poroči la , 17.15 Vr tec na 
obisku: Pri čevljarju, 17 .30 Svet, v 
ka t e rem živimo, 18.00 Obzornik , 
18.10 Tempera in akvarel - iz 
SUkarske tehnike , 18.40 Mozaik, 
18.45 Mladi za mlade , 19.15 
Risanka, 19.20 Cikcak, 19.30 Tv 
dnevnik, 20 .00 R. Subot ič : Jagoš 
iz Ug^eša, d rama Sarajevo, 21.05 
Kul turne diagonale, 2 .150 Tv 
dnevnik, 22.05 Sodobnik i : Ladko 
Korošec. 

TOREK, 2 1 . F E B R U A R J A : 
8.30 Tv v ŠoU: Nemščina , 

Uganke, Računs tvo , Tv vr tec, 
„ L u g a " v Pet rgancu, 10 .00 TV v 
ŠoU- Glasbena vzgoja. Risanka , 
Prirodoslovje, 14,30 Tv v šoli -
ponovitev, 16.05 Šolska Tv: 
LFstvarjamo z materiaU iz plast ične 
mase, Hrvaško-slovenski k m e č k i 
upor leta 1573 , 16.50 Svetovno 
prvenstvo v smučarskih t ek ih na 
15 k m iz Lahtga , 17 .50 Obzornik, 
18.00 Pisani svet - Hi t ros t , 18.35 
Mozaik, 18.40 Jugoslovanska 
trimska te lev iz |a , 19.15 Risanka, 
19.20 Cikcak, 19.30 TV dnevnik, 
20.00 Diagonale, 20.35 G. E . 
C lande r : Črni taruh - nadalje
vanka, 21.20 Jazz za izvor: Jože 
Privšek, 21.50 Tv dnevnik. 

SREDA, 22 . F E B R U A R J A : 
8.35 Tv v ŠoU: Dnevnik 10 , Hiša 

ob morju , Hercegnovi, Part izanske 
pesmi, 10.00 Tv v šoli: Predšolska 
vzgoja. Risanka, F i lm, 17.30 
Poroči la , 17.35 S, Makarovič: 
Kosovirja na le teč i žUci -

^nada^evanka, 17,50 Potovanje v 
deželo lutk - serija, 18.05 
Obzornik, 18.15 N e prezr i te : 
Obnovljen grad Z e m o n o , 18,40 
Mozaik, 18,45 Od vsakega ju t ra 
laste dan: Bor št, Ricmanje, 
Domjo, 19,15 Risanka, 19,20 
Cikcak, 19 .30 Tv dnevnik, 20,00 
BombaSki proces, 21 .30 Tv 
dnevnik, 21,45 FiUn t edna : 
DekUca Iracema - barvni film, 
23.20 Poroč i la . 

Osnovna šola Maksa Bračiča 
C i r k u I a n e 

Komisija za medsebojna delovna razmerja ponovno 
objavlja prosto delovno mesto 

t a j n i c e 
za nedoločen čas s polnim delovnim časom 

Pogoji: 
ekonomska srednja šola ali upravno administrativna šola, naj
manj dve leti delovnih izkušenj, poskusno delo 2 meseca. 

Rok za prijavo je 15 dni po objavi. Nastop dela takoj. 

KMETIJSKI KOMBINAT PTUJ, 
TOZD živilska industrija Petovia Ptuj, 
o b j a v l j a 

j a v n o l i c i t a c i j o 
osnovnih sredstev: 

— stroj za rezanje zelja, izklicna cena 2.000 din 
— stroj za vrtanje zelja, izklicna cena 1.000 din 
— polnilni stroj TIRAX, izklicna cena 15.000 din 
— kotel bakreni, izklicna cena 7.000 din 

Licitacija bo v nedeljo 19. februarja 1978 ob 8. uri v žveplarni 
pri sejmišču, Ormoška cesta 14. Vsi interesenti so dolžni pred 
licitacijo položiti 10% varščino. 

SAMOUPRAVAMA KOMUNALNA SKUPNOST 
IN LOKALNA SKUPNOST ZA CESTE OBČINE 
PTUJ 

O B V E S T I L O 
Samoupravna komunalna skupnost in Lokalna skup
nost za ceste občine Ptuj, sporočata vsem organi
zacijam združenega dela, krajevnim skupnostim in 
ostalim občanom v občini Ptuj, da naj pošiljajo pošto, 
ki se nanaša na omenjeni skupnosti na naslov: Osojni-
kova ul. 1/11 Ptuj, telefon 77-394. 

Za vse informacije v zvezi s cestno dejavnostjo se 
obračajte na tov. Milana PAVLICA, telefon 77-318. 

Uradne ure ob sredah od 8. do 17. ure, ob petkih 
od 8. do 12. ure, v Jadranski ulici št. 12 (Stanovanjski 
servis Ptuj). 

Hkrati obveščamo vse krajevne skupnosti v občini 
Ptuj, da izvršijo prenos obveznosti v Komunalno 
skupnost, oz. v računovodstvo strokovnih služb 
Stanovanjski servis Ptuj Osojnikova ul. 1/11 do 28. 
februarja 1978. 

mali oglasi 

Mlada družina vzame v najem 
stanovanje v Ptuju pod zelo nu j iK ) . 
Naslov v upravi Tednika. 

Trgovsko podjetje P E T R O L Ljub-
^ana - skladišče Ptuj zaposU 
cistiDco za 3 ure dnevno. Prošnje 
pošljite do 20 . februarja 1978. 

N U J N O RABIM K U H A R I C O ALI 
KUHARJA. Dam tudi sobo. 
Oglasite se v gost išču Radislava 
Roškar, Hajdoše 4 3 / C . 

MLAD F A N T išče sobo v Ptuju ali 
bližnji oko l id . Naslov v upravL 

PRODAM 2 - 3 t one prvovrstnega 
sena in otave, Jože Firbas, 
Moškajnci 80 , 

PRODAM nov špor tn i voziček. 
Ljubljenka Horvat, Trubarjeva 11 
- P tu j , 

STEVER 18 KM s koso , 
jer menico in enobrazdn im plugom 
- ugodno prodam, F ranc Šuster, 
Jareninski dol 50 , Jarenina, 

PRODAM starejšo hišo z nekaj 
zemlje v Juršincih 6. Ogled možen 
ob sobotah popoldi ie , 

PRODAM treš-mašin na e l e k t r i č n i ' 
pogon, Hajdoše 15, 

PRODAM traktor Steyer 28 KM s 
koso, dobro ohranjen, Kungota 
35 , p . Kidr ičevo. 

PRODAM mesnato svinjo, težko 
200 kg. Gerečja vas 30. 

UGODNO PRODAM klavirsko 
harmoniko „Meiodija" 60-basno z 
registrom. A n t o n Hercog, Okič 
5 6 , Cirkulane. 

5 let staro k ravo , brejo osem 
mesecev - p rodam. Mart in 
Vidovič , Hajdoše 12 . 

PRODAM motor in kolesa Zastave 
750, Ogled možen vsak dan v 
popoldanskih urah pri Korošec, 
Pot rčeva 56 , P tu j . 

V DOPOLDANSKO 8-umo var
stvo vzamem o t roka od 2 let 
naprej . Naslov v uprav i 

PRODAM 1.500 kg k rme (v lepem 
posušeno) . Marqa Slanic, R a b e ^ č -
ja vas 10. 

Zaradi preselitve iz Maribora išče 
službo v Pt igu frizerka moške in 
ženske s t roke . Ponudbe na upravo 
Tednika pod „dobra m o č " . 

Seno in otavo p r o d a m . Arnuš , 
Peršonova 3 5 , P tu j . 

ODDAM opremljeno sobo . Vpra
šate v Ptuju - Grajska 1. 

PRODAM PRINZA N S U - 1 2 0 0 , 
l ahko tudi p o del ih . Vprašajte pr i 
Planinšek Pleterje 2 3 , Cirkovce. 

Dgak 3 . letnika išče sobo v Ptuju 
ali v Kidričevem. Gabaj Krešimir, 
Veliki o tok 4 2 , 4 3 3 1 7 Legrad. 

V UCNO R A Z M E R J E SPREJ
MEM dva učenca za vodovod in 
cent ra lno kurjavo. A n t o n Kamen-
šak, Draženci 4 9 / a , telefon 
7 9 - 8 3 5 . 

PRODAM F O T O A P A R A T , star 5 
nasecev. Cena 1 2 0 0 . - din. Naslov 
v upravi Tednika , 

OSNOVNA ŠOLA 
TONE ŽNIDARIČ PTUJ 

objavffa prosto delovno mesto 
šolske kuharice v podiužnični 
osnovni šoli Trnovska vas. 

Delo je za nedoločen čas in za 6 ur 
dnevno. 
Pogoj: kvalificirana kuharica ali 
poikvalificirana kuharica. 

Rok za prijavo je 14 dni po objavi. 

Prošnje z dokazili o strokovnosti 
pošljite na naslov: Osnovna šola 
Tone Žnidarič Ptuj. 

Avtobusne zveze med Ptujem in 
Trnovsko vasjo so ugodne! 

SAMOUPRAVNA STANOVANJSKA 
SKUPNOST OBČINE PTUJ 

O B V E S T I L O 
Obveščamo vse nosilce stanovanjske pravice, 
ki menijo, da so opravičeni do delne nado
mestitve stanarine, da naj pri Stanovanjskem 
servisu Ptuj p. o. Osojnikova ul. 1/11 dvignejo 
obrazec — tiskovino. 

To tiskovino je treba izpolniti in jo predložiti 
skupno z zahtevano dokumentacijo do 28. 
februarja 1978 na Stanovanjski servis v Ptuju. 

Subvencija bo izračunana po tabeli odloka o 
družbeni pomoči v stanovanjskem gospodar
stvu v občini Ptuj (Uradni vestnik občin Ormož 
in Ptuj št. 5/75 in z dopolnitvami odloka 
št. 5/77 z dne 5/5-1977). 

R A D I O P T U J 

Č E T R T E K , 16 . februarja: 16 ,00 Poroči la in obvestila, 16.15 
Zabavna glasba, vmes EPP, 16 ,30 Pionirii zdravo v OŠ Podlehnik , 16,45 
Pesmi iz Dalmacije, 17,00 Novice, 17.05 Kul turna panorama - pevski 
zbor DPD Svoboda Kidričevo, 17.20 JugosL soL zabav, glasbe Oto 
Pestner, 17,35 Delo radioamaterjev Ptuj , 17.50 Vedr i r i t m i 

PETEK, 17, februarja: 16,00 Pcaročila in obvestila, 16.15 Zabavna 
^ s b a , vmes EPP, 16 ,30 Radijska univerza - akropresura, 16.40 Pevski 
zbor „Slavček" iz Trbovelj , 17.00 Novice, 17.05 Mladi danes , 17,35 
Igramo za razvedrilo, 

SOBOTA, 18, februarja: 16.00 Poroči la in obvestila, 16.15 Zabavna 
giasba, vmes EPP, 16 ,30 V soboto popoldne (zabavna in popularna 
^ s b a , magnetofonski zapisi, nasveti, gost oddaje , . . ) . 

NEDELJA, 19. februarja: 11,00 Tedenski p r ^ l e d dogajanj in 
obvestila, 11,20 Zabavna glasba, vmes EPP, 11.30 Ocena prvih 
kandidacijskih konferenc , 11.40 N a r e č n e popevke ,,Vesele jeseni" , 12.00 
Kmetijska oddaja, 12.15 Mešani pevski zbor KPD „ R u d a Sever" 
Gorišnica, 12,30 Čest i tke poslušalcev, 

PONEDELJEK, 20. februarja: 16.00 Poroči la in obvestila, 16.15 
Zabavna glasba, vmes EPP, 16.30 Šport in društva, 16.45 Zabaval vas b o 
ansambel Sailor, 17.00 Novice in EPP, 17.10 Iz stare d i sko teke , 17.30 
Delegacge obravnavajo, 17 .40 Zborovska glasba. 

TOREK, 2 1 , februarja: 16.00 Poroči la in obvesti la, 16.15 Zabavna 
glasba, vmes EPP, 16 .30 Naš komen ta r o o t roškem dispanzerju, 16.35 
Domači ansambU: Miha Dovžan, Jože Buriuk in Tone Kmetec , 17.00 
Novice in EPP, 17,10,Delavec v kolekt ivu KK tozd Mlekarna Ptu j , 17.20 
Poje vam Ringo Star , 17.35 Predstavljamo vam Marijo Gnilšek, seki. o b č , 
odb. RK, 17,45 Ansambe l Milana Ferleža. 

SREDA, 22 . februarja: 8,10 Dobro j u t r o in poroči la , 8.15 Pogovori 
v živo, 8.30 Obvestila in EPP, 8.45 Cicibani, dober dan, 8.58 Povzetek 
oddaje in odpoved, 

V ostalem času prenašamo prvi radijski program R T V Ljubljana, 

Posamezniki , januar 1978: 

Marija Koletnik, Pobrežje 83; 
Maks Petrovič, Zg. Pristava 25; 
Anton Rojko, Mestni vrh 22; Jože 
Roškar , Drav. vrh 13; Marija Pola-
nec, Grajenščak 25 /c ; Zdravko Pe
tek, Moškanjci 102; Marjan Laura, 
Tibolci 47; Marija Polanec, Gra
jenščak 25/c; Janez Lončarek, Sp. 
Hajdina 88/a ; Valent Drk, Ormo
ška 22; Franc Kmetec, Tržeč 15; 
Silvo Voda, Cankarjeva 6; Marija 
Kumer, Bišečki vrh 56; Alojzija 
M u r k o , Selška n. h. 7; Jože Pa-
jenk, Prešernova 5; Blagoje Orozo-
vič, Dijaški dom, Ptu j ; Mladen Ra
ca, Dijaški dom Ptu j ; Anica Frigl, 
Mestni vrh 18; Elizabeta Ber, Do-
klece 28; Franc Pišek, Pongerce 
7 /a ; Milan Janžekovič, Janež, vrh 
45 /a ; Viktor Srečec, Lackova 4; 
Vlado Stopfer, Pobrežje 51; Milan 
Pot rč , Ilčeva 1; Rafael Svenšek, 
Zagrebška 93; Katica Svenšek, Za
grebška 93; Jože Lah, Zagojiči 8; 
Marta Muršič, Goričak 56. 

Iz Vi tomarec , 2, februarja 
1978 : 

Ana Rojs, Drbetinci 117; Ana 
Roj s. Vito marci 7 5 ; Ivan Cucek , 
Drbetinci 6 5 ; Janez Rojs, Vito-
marci 7 5 ; Kari Vrš ič , Smolinci 15 ; 
Franc Vrš i č , Novinci 5; Ana 
Muršec, Vi tomarci 30; Ivan Mun-
da, Rjavci 4; F r a n c Hrga, Hvaletin-
ci 14 ; F r a n c k a Pet rovič , Hvale-
tinci 22 ; Neža Pe t rovič , Hvaletinci 
22 ; Alojzija Hrga, Hvaletinci 14 ; 
Janez Arnuš , Smolinci 12 ; Franc 
Kocuvan, Ehrbetinci 5 3 ; Vihna 
Firbas, Drbetinci 9 ; Marija Diuzo-
vič, Drbet inci 47 ; Terezija Maje-
r ič . Novinci 39; Angela Roškar 
Dtbetinci 5 9 ; Emilija Toš, Vito
marci 7; Marija Ploj, Drbetinci 4 1 ; 
-OtiUja Z o r k o , Vi tomarci 2 2 ; 
Francka DoUnar, Vitomarci 2 9 ; 
Franc Toš Vi tomarci 2 6 ; Otilga 

Repič , Vi tomarci 2 3 ; Štefan Kuri , 
Drbetinci 3 2 ; Šamprl Ivan, Drbe
tinci 5 7 ; TerezgaPihler , Drbetinci 
64; F rancka Malek, Riavci 2 2 ; 
Francka Kramberger, Slavšina 6; 
Katarina Kocuvan, Drbetinci 5 3 ; 
Ivana Zorko , Drbetinci 5 3 ; Roza 
Cucek, Hvaletinci 2 1 ; 

Iz Kidričevega - teren, 6. 
februarja 1 9 7 8 : 

Marija Križanec, Njiverce 7 ; 
Ljubica Zadravec, Kidričevo 1 3 / a ; 
Milan Rep ič , Njiverce 3 2 / b ; Matil
da R e p i č , Njiverce 3 2 / b ; Katica 
Marč ič , Njiverce 3 3 ; A n t o n Leva, 
Kungota 3 5 ; Cilka Bigec, Njiverce 
14; Kristina Toplinšek, Kidričevo 
29; Ivana K o k o ^ , Njiverce 1 1 ; 
Angela Lenart , Njiverce 1 1 ; Štefan 
AntoUn, Kidričevo 38; MatUda 
ŠtrucL Kungota 32, 

kino 
P T U J 

ČE T R T E K , 16. F E B R U A R : 
P E K L E N S K I P R E G O N am. barv. 
CS fihn ob 18, uri, it, barv. 
kriminalka I Z J E M N A T R U P L A 
ob 20 , ur i ; 

P E T E K , 17. F E B R U A R : I Z 
J E M N A T R U P L A i t . barv. 
kriminalka ob 18 . in 20. u r l 

S O B O T A , 18. in N E D E L J A , 
19. februarja: S L O V O V E L I 
K E G A P O G L A V A R J A jug. nem. 
barv. C S film ob 18. in o b 20 . uri , 
v n e d e l o b o tud i ob 10. in 16. uri , 

T O R E K 2 1 . in S R E D A , 2 2 . 
februarja: G O R I L L A it. barv. 
kriminalka, v sredo ob 20 . uri b o 
L O V C I N A D O T O am, barv. 
komedga . 

ČE T R T E K , 23 . februarja: ob 
18, in 20. uri b o am. barv. 
komedfla L O V C I N A D O T O . 

Vsem, ki ste s svojo prisotnostjo in z venci 
počastili zadnjo pot našega dragega moža in očeta 

V a l e n t i n a J a u š o v c a 
iz Ptuja, Prešernova 18 

izrekajo najprisrčnejšo 

z a h v a l o 

družine: Jaušovec, Flegar in Jurič. 



Zakaj so gorele stare 
cimprače? 

Pred dobr imi t remi leti so se 
začeli pcjavljati po vrhovih okrog 
Senešc pri Veliki Nede^ i majhni 
požar i . Najprej bolj p o r e d k o , 
potem pa vse b o ^ pogos to . 
Seneški gasilci so zmigovah z 
glavami, kajti d o b r o so vedeh, d a 
ti požar i niso mogh nastat i kar 
t ako - sami od sebe. Ogenj j e p o 
navadi upepeli l kakšno staro 
leseno vinsko k le t ah b ^ t o , 
d o m a č i n i pravqo c i m p r a č o . In v 
teh c impračah ni e lek t r ike , da bi 
ogenj naslal zaradi tega, tudi kur i 
n ihče v njih, kajti p o navadi so to 
le shrambe za v ino , m o r d a še za 
seno in drugo k r a m o , ki j o rabijo 
d o m a č i n i pr i gojenju vinske tr te 
a l i z a k n n o ž iv in i 

T o ka r se je začelo dogajati 
k o n c e m januarja letos p a presega 
že vse meje . Gasilcem ni pomagalo 
d r u ^ ^ a , k o t da se povežejo z 
miličnik i postaje milice v O r m o ž u . 
S cer pa nam j e Ivan Jesih. 
podpoveljnik gasilskega društva 
Senešci o teh dogodkih povedal: 

„ Ž e t ako j e t ežko , da smo 
gasilci d o m a p o vrhovih in ne 
p r idemo t ako n i t ro dcupaj, kada r 
j e t reba h i t ro pogasit i kakšen 
požar . Pa hiše same so raz tepene . 

v veliki razdalji t ako , da t r g a 
včasih t ud i d o po l u r e , p redensmo 
l a h k o v a k c g L 

I n n i p o t e m č u d n o , če so nas 
požar i . Ki so se začeU pogos to 

pc^avjat i koncem januai ja , č i s to 
vrgU iz tira. Takra t j e prvič 
zagorelo v soboto , 28 . januarja , ob 
4 Uri z j u t r ^ . V Strijancih je 
začela goret i c imprača , k i so jo 
imeli Jurovi na vrhu, nad gorico. 
Prvi so prišli gasit seveda kolegi iz 
Podgorc , a niso imeli več kaj dost i 
gasiti, skoraj vse jq zgorelo. 

V nedeljo je bil mir , v 
ponedeljek, 30 . januarja ob 16. 
popo ldne pa j e spet zagorelo. 
Tokra t v Podgorcih , pa na žalost 
tudi tokra t d o m a č i gasilci niso 
imeli dost i dela, zgorela je vinska 
k le t s senom vred. Vse j e bilo 
namreč leseno in ogenj je vse 
uniči l . 

Že naslednji dan , v torek 3 1 . 
januarja j e bil Podgorski vrh 
p o n o v n o ves svetel Gore t i j e 
začelo ob 2 1 . uri. Tokra t j e kl jub 
hitr i intervenciji požar uničil 
večjo stavbo, z lesenim ostrešjem 
k i pa ni bila čis ta c imprača , za to 
so bu tan i zidovi še ostali in sedaj 
š trhjo v zrak. Zgorelo j e dost i 
sena, ostrešje in ostalo k r a m o je 
ogenj dobesedno zbrisal. 

V sredo ni bi lo n i č , p a v če t r tek 
in pe t ek ne . Že smo mislili, d a j e 
konec te ognjene stihije, pa j e v 

soboto p o p o l d n e ^ e t začelo 
goret i v Podgorskem vrhu in t o le 
10 m stran o d prejšrgega pogo
rišča. Zgorela j e cela c imprača 
sosedovih. Kaj č e m o , enkra t m o r a 
bi t i k o n e c tega. Zače le so se širiti 
takšne in drugačne govorice, češ 
ta požiga, p a spet o n j e kr iv, n o 
postaja milice v O m o ž u bo vse 
podrobne je razidcala, pa boste 
l ahko zvedeU kjg več , " j e zaključU 
26 le tni Ivan Jesih, podpoveljnik 
G D Senešci. 

Dan za našim obiskom v 
Senešcih , smo izvedeli, da j e bil 
spet pod takn jen požar . Tokra t o b 
večjem g o ^ o d a r s k e m poslopju, 
vendar j e gospodar p lamene kmalu 
opazil in vse skupaj p ravočasno 
pogasil. 

Naslednji d a n so nam iz postaje 
m i l k e v O r m o ž u p o r o č i l i , da so 
prgeU osumljeno osebo, k i bi naj 
podtakni la vse te požare . Gre za 
boln ika - p i romana , in ker j e 
povrh tega se mladoletnik nam 
imena niso z a u p a l i Kakorkol i že, 
vaščani Senešc in okoliških vrhov 
sedaj l ahko z a ^ g o brez s t rahu, d a 
b i j im k d o podtakn i l požar . 

M. Ozmec 

Pol cimprana, pol butana vinska klet, ki je včaah služila v 
zgornjem delu za kuhinjo. Foto: M. Ozmec 

26-letni Ivan Jesih, pod-
pove^nSc GD Senešci 

„Že 10/etnismo videlipismonoša" 
Začelo se je tako, kot se pri nas 

ponavadi začne. V naši redakciji 
smo zvedeli, da morajo vaščani iz 
Nadol pri Žetalah do 4 km daleč 
po svojo pošto, čeprav mimo nji

hovih hiš skoraj vsak dan vozi av
tobus. Bilo je dovolj za mojo no
vinarsko radovednost ter čut za 
enakopravnost in pravičnost. Na 
voljo sem imel tri priimke, zato 
sem se odločil, da pojdem v Nado-
le, med ljudi in zapišem kaj o tej 
stvari. 

Vreme je bilo bolj slabo kot do
bro , bi rekel. In, ko smo za Maj -
šperkom zavili z asfalta, je bilo ču
titi, da vozimo po premočeni ma-
kadamki . Luže in blato, vse do na
šega cilja ter nazaj , zato je trajalo 
skoraj pol ure , da smo na hišah 
zagledali napis Nadole . Naključje 
je izbralo hišo št 52, ker je bila ta 
trenutek pred njo ženska, prvo ži
vo bitje, ki smo ga srečali v tej 
vasi. 

V cimprači poleg lepe zidane hi
še smo našli še eno. Kdo bi si mi
slil, 69-letna Mari ja Skela in 31-
letna hčerka Kristina Černejšek sta 

sami kuhali žganje, v kotlu , sta
rem prek pol stoletja. . , Ja , kakih 
20 Htrov ga bo nateklo. Pa hud bo. 
Veste lani ni bilo shv pa letos dela
mo žganje iz tropin. Za domačo 

porabo bo že. Ko imaš delavce pri 
hiši ti tudi pride p r a v , " je dejala 
mati. H m , sem pomislil ter požrl 
sline, kajti t ako lepo je dišalo. . . 

Ko sem povedal, kaj me je pri
neslo k njima, so se njuni obrazi 
zjasnili, kot nebo po neurju. Vrag 
vedi, kaj naju ta dedec sedaj moti 
pri delu. Avstrijec ni, da bi pobiral 
stare ure in kolovrate, sta si najbrž 
mislili predtem. PovabiU sta me v 

hišo, pa sem prijazno odklonil , 
kajti mnogo lepše je bilo v zadim-
Ijeni cimprači. Kristina je naložila 
na ogenj , mati pa je začela: 

, ,Veste, že večkrat smo raz
mišljali na koga naj se obrnemo. 
Pa bo mogoče res najbolj prav, da 
najprej napišete v časopis kako je 
na stvari. Temu zaselku Nadol 
pravimo Marina vas. Zdi se mi, da 
imamo 52 hišnih številk. To je 
precej ljudi, ki mora jo na žalost 
hoditi po svojo pošto nekateri tudi 

po 4 km daleč, tja na vrh, poglej
te. Nabiralniki so pritrjeni na hišo 
št. 30 v Cermožišah. P o domače 
pravimo pri Kodričih v Pridni vasi. 

Telegramov ne poznamo, pripo
ročenih pisem tudi ne, če dobi kdo 
po pošti denar , mora najprej po li
stek gor v predal v Pridni vasi, s 
tistim Hstkom pa mora potem še v 
Zetale na pošto . Tam šele dobi 
d e n a r . " 

Pa to že dolgo traja? 
, , Ja , kakih 10 let bo že. Predtem 

so nam dvakrat na teden nosili po
što, pa smo le vse dobili. Sedaj pa 
včasih deca pošto zgubijo, ali pa jo 
zmečkajo in raztrgajo. Tega vsega 
je kriv zadnji poštar, ki ni takrat , 
pred 10 leti pripeljal komisije, k i j e 
odrejala hiše za nabiralnike tudi 
do Marine vasi. Kaj bi jih stalo, če 
bi pritrdih nekaj nabiralnikov tu
kaj v naši vasi pri Potočniku, kjer 
stoji a v t o b u s ? " 

Ste to že kje zahtevah? 
, ,Seveda smo. Na občnih zborih, 

na pošti v Žetalah, na krajevni 
s k u p n o s t i . V s e p o v s o d s m o že 
hodili pa ni nič iz tega. Poglejte, 
nam, ki smo še pri zdravju gre ne
kako to pešačenje v breg po 4 km 
do poštnih nabiralnikov. Na žalost 
pa imamo več starejših ljudi, inva
lidov, starih po 70 do 80 let, ki do
bivajo s tarostno kmečko pokojni
no . Ti ljudje navadno živijo sami 
in si morajo tudi denar priskrbeti 
sami. Sedaj pa pomislite. En dan 
porabi jo, da si prinesejo listek in 
še najmanj en dan, da gredo z 

njim v Žetale po denar. Ne vem, 
zakaj ne uredijo tega. Poš to bi 
lahko vozil tudi avtobus , ki skoraj 
vsak dan pelje šolarje iz Majšperka 
d o Žetal in n a z a j . " 

Skoraj enake pripovedi smo sli
šali še drugod po hišah v Marini 
vasi. Napreden kmečki fant, Janez 
Potočnik je še dopolnil : , .Zares 
nas hudo boli, da nikjer ne najde
mo razumevanja. Smo že t ako pri
krajšani za dobro zemljo — boriti 
se moramo s težko ilovnato zemljo 
— pa nas še mučijo drugi proble
mi. Vsepovsod lahko slišite: ljudje, 
mladi ljudje odhajajo z zemlje. J a 
kako hudiča pa ne bi. Jaz imam 
prekleto t rdo voljo, pa me včasih 
t ud i s t r e . P o g l e j t e . D o p o š t e 
imamo prek 3,5 km. Elektrika je 
zanič, če en v vasi vklopi kakšen 
s troj , drugi lahko samo gledamo. 
Žarnice pa brlijo, kot petrolejke. 

Res bi rabili nov t ransformator . O 
tem smo se že menih, kmetje smo 
pripravljeni dati samoprispevek, le 
naj se nekje zganejo. Drugo, kar 
nas tudi prizadene je to , da se v 
Marini vasi ne ustavlja več pekar

ski avto. Kje pa imamo čas, da bi 
še danes pekli domači kruh. Veči
na si hodi po njega v Majšperk, 
tisti seveda, ki imamo to možnost , 
ostah so pač prisiljeni peči kruh 
doma. 

Glejte v ponedeljek, sredo in pe

tek stoji avtobus s k ruhom v Na-
rapljah pri šoli, potem gre v Žeta
le, ne da bi se ustavil pri nas . 
Mogoče zato, ker mu ne d a m o več 
, ,m i t e " (jajca, pijačo in podobno) , 
tega letos tudi sami n imamo bog 
ve k a j . " 

In če bi hoteli zapisati še vse 
ostalo, kar so nam našteli v Marini 
vasi, potem bi moral i imeti na vo
ljo skoraj celo s tran. Sicer pa, če 
se bo tokrat res nekdo zganil, če 
bo poskušal rešiti vsaj del teh pro
blemov, vsaj tistega prvega, ki je 
najbolj enostaven, da bi pribili na 
Potočnikovo domači jo nekaj nabi
ralnikov, potem bi bilo mars ikomu 
veliko lažje ostati v Marini vasi. 
Po tem bi imeli do pošte le nekaj 
sto metrov, časa ne bi metali 
vstran, kot so prisiljeni delati 
danes. 

M. Ozmec 

Na tej opuščeni hiši v Čennožišu 30 so poštni predali za naselje 
Nadole in del Cermožiš Foto: M. Ozmec Marga Skela s hčerko Kristino 

pri kuhanju žganja 
Foto: M. Ozmec 

Pred Potočnikovo domačijo v Nadolah 50 je avtobusno 
postajališče, lahko bi bili tudi poštni predali 

Foto: M. Ozmec 

Sreča v nesreči 
Na Mariborski cesti v Ptuju sta v 

soboto n e k ^ p o sedmi uri zjutraj 
trčila osebni avto , k i ga je vozila 

Nkrjana Podgorelec iz Hajdoš in 
avtobus, k i ga J e vozil Certusov 
voznik Vlado Stampar , d o m a iz 

Lačevasi v ormoški o b č i n i Nesre
ča se je pripeti la n a spolski cesti, 
ker j e voznico osebnega avtomo
bila m e d prehitevanjem kolesarja 
zanedo v prednjo levo stran 
msprot i vozečega avtobusa. Voz
nik avtobusa se je poskušal 
izogniti t rčenju s tem, d a j e zavU 
na skrajni desni rob ceste in 
nevarno nagnjen obstal ob nabre
žju po toka S tudenčn ice . Ce b i 
pe^al samo še pol me t r a dalje, bi 
se avtobus s po tn ik i zagotovo 
prevrnil . 

V nesreči ni bil n ihče ©d 
potnikov poškodovan , škoda j e 
nastala le na osebnem avtomobi lu , 
manjšo prasko pa je odnesel tud i 
avtobus. 

Nevsakdanje naključje nesreče , 
k i se j e srečno konča la pa je tud i v 
tem, da sta voznik avtobusa in 
voznica osebnega avtomobila bra
t ranec in sestrična in sta t ako k o t 
nam je na kraju dejal Vlado 
Š tamper - dobesedno „ t rč i la v 
sorodstveno razmerje." 

TEKST 
IN F O T O : JOS 

Avtobus n^njen na obrežje Studenčnice in poškodovani osebni 
avto ob njem. 

R O D I L E SO: 
Olga Plohi , Hlaponci 13 — Bri-

gito, Marija Boj , Stanošina 2 7 / a 
— Aleksandra, Marija Stumber-
ger, Dravci 7 — dečka, Majda 
Kolarič, DoHč 41 — Silvijo, Jožica 
Cafuta, Soviče 11 — dečka, Mar ta 
Gornjec, Rotman 24 — Natašo , 
M a r i j a D a j č m a n , P t u j , O b 
Grajeni 16 — Majdo, Terezija 
Strelec, Nova vas pri Markovcih 
80 — Andreja , Silva Ljubeč, Gra-
jenščak 25 — Roberta , Ljubica 
Gajič, Formin 4 — Slavišo, Marija 
Kolarič, Mala vas 5 — Emila, 
Milena Kolarič, Ormož, SkoUbro-
va n. b . — Mitja, Rozalija Krapša, 
Nova vas pri Ptuju 112 — dečka, 
Petra Stropnik — Langerholc, 
P tu j , Nova cesta 3 — dečka, Nada 
G o j č i č , P t u j , K a j u h o v a 5 — 
dečka, Marija Gašparič, Cvetkovci 
66 — dečka, Kristina Tišler, P tu j , 
Ziherlova ploščad 1 — Mirando , 
Silva Horvat , Podvinci 128/a — 
deklico, Ljudmila Vek, Dolena 3 

— deklico. 

Porok ni bilo. 

UMRLI SO: 
Ivan Hanželič, Središče ob Dra

vi, Kolodvorska, ro j . 1894, umrl 4. 
2. 78, Ivan Rozman, Kidričevo 77, 
ro j . 1900, umri 2. februarja 1978, 
Marija Ganza , ro j . Lačen, P tu j , 
Gregorčičev drevored 9, roj . 1902, 
umria 6. februarja 1978, Antonija 

Krajnc, ro j . Rojko , Drbetinci 46, 
roj . 1895, umria 9. februarja 1978, 
Elizabeta Hrga , ro j . Ljubeč, Rit-
merk 16, ro j . 1898, umrla 9. fe
bruarja, Franc Rašl, Zabjak 27, 
roj . 1911, umri 6. februarja 1978, 
Marija Vnuk, ro j . Mesarec, Budi-
na, Belšakova 15, r o j . 1908, umrla 
9. februarja 1978, Valentin Jaušo-
vec, P tu j , Prešernova 18, ro j . 
1908, umri 12. februarja 1978, 
Ludvik Lesjak, P tu j , Ziherlova 
ploščad 2, ro j . 1895 umri 12. fe
bruarja 1978. 

TEDNIK 
izdaja zavod za časopisno in 
radijsko dejavnost RADIO-TED-
NIK 62250 Ptuj, Vošnjakova 5, 
poštni predal 99. Ureja uredniški 
odbor, glavni urednik MIHAEL 
GOBEC, odgovorni urednik 
FRANC FIDERŠEK. Uredništvo 
in uprava Radio-Tednika telefon 
(062) 77-079 m 77-226. Celoletna 
naročnina znaša 150 dinarjev, za 
tujino 250 dinarjev. Žiro račun 
SDK Ptuj 52400-601-106-^9. 
Tiska ČGP Mariborski tisk. Na 
podlagi ^akona o obdavčevanju 
proizvodov in storitev v prometu 
spada TEDNIK med proizvode, za 
katere se ne plačuje temeljni 
davek od prometa proizvodov. 

ČRNA KRONIKA 
Kljub temu, da so miličniki 

postaje milice Ptuj in njenih od
delkov posredovali le v treh pro
metnih nesrečah, ki so se pripetile 
na ožjem območju ptujske občine, 
je pretekli teden izzvenel spet pre
več črno, saj so na našem območju 
v prometnih nesrečah ugasnila kar 
štiri človeška živ^enja. 

Spet je bila žrtev pešakinja, to je 
že četrta smrtna žrtev v letoiinjem 
letu. Pri drugih nesrečah je bila 
ena oseba huje ena pa lažje telesno 
poškodovana. Glavni vzroki nesreč 
so bili neprevidnost, izsiljevanje 
prednosti in prehitra vožnja. 

Pri tem je treba upoštevati, da 
se je dejansko pripetilo precej več 
nezgod, vendar miličniki ne oprav-
Uajo več ogledov tistih nesreč, ki 
niso zahtevale telesnih poškodb ali 
kjer ni nastala materialna škoda, 
večja od 20.000 dinarjev. 

Kljub vsemu pešci bodite pre
vidni, vozniki še previdnejši! 

Izsiljeval 
prednost 

V preteklem tednu je bila naj
bolj črna prav sobota, 11. februar
ja. Ob 15.50 se je najprej zgodila 
huda prometna nesreča na cesti H. 
reda v Rogoznki . 

Voznik osebnega avtomobila 
Josip Špoljar iz Zagreba je vozil 
po cesti 8. avgusta proti cesti Slo-
venjegoriške čete. Ko je pripeljal 
do križišča s prednostno cesto, ni 
ustavil in zape^al naprej v trenut
ku, ko je z njegove leve strani 
pripeljal voznik osebnega avtomo
bila Viktor Muršec iz Doliča pri 
Dcstrnika. PriSlo je do trčenja, v 

katerem je dobila hude telesne 
poškodbe sopotnica Marija Mur
šec. 

Vozil 
prehitro? 

Omenili smo že, da je bila sobo
ta, 11. februarja najbolj črna do
slej. Tako je na Pragerskem okrog 
14. ure prišlo do zelo hude nesreče, 
ko je voznik motornega kolesa 
S tanko Dikavčič iz Sikol 4 vozil 
proti Ptuju. V levem ovinku, ga je 
začelo zanašati na levo stran cesti
šča. Takra t mu je iz nasprotne 
smeri zaprl pot voznik osebnega 
a v t o m o b i l a M a k s Stamel iz 
Malečnika, ki je vozil pravilno po 
desni strani. 

Pri trčenju je Dikavčič zaradi 
hudih poškodb podlegel na kraju 
nesreče. 

Ormož -
čelno 

trčenje 
v petek, 10. februarja se je 

zgodila huda prometna nesreča na 
Ljubljanski cesti v Ormožu. Voz
nik osebnega avtomobila Franc 
Kelemina iz Grab 11 v Ormožu je 
zaradi prevelike hitrosti čelno trčil 
v nasproti vozeči tovornjak. P o 
nesreči je zaradi poškodb umrl v 
tamkajšnjem zdravstvenem domu. 

Čez drn in strn -
v smrt 

T u d i m a g i s t r a l n a ces t a 
Ptuj—Macelj je primaknila svoj 
delež k že tako krvavemu promet
nemu davku. V Hajdini je zaradi 
neprimerne hitrosti zaneslo s ceste 
33-letnega nemškega državljana 
Georga Ohmerja . Pri tem se je 
vozilo večkrat obrnilo, voznik v 
kabini pa je dobil tako močne 
poškodbe, da je med prevozom v 
bolnišnico umrl . 

Prevozil 
I w W 

lezeco 
pešakinjo 

v sobo to , 11. februarja ob 20.40 
je prišlo do hude prometne nesreče 
s smrtnim izidom na cesti IV. reda 
v Vidmu pri Ptuju. 

Voznik osebnega avtomobila 
Drago Verdenik iz Pergerjeve 11 v 
Ptuju je vozil iz Pt iga proti Vid
mu. Ko je pripeljal v naselje Vi
dem je v krajši razdalji nenadoma 
pred seboj opazil ležečo žensko na 
sredini cestišča. Ker je bila cesta 
mokra in zasnežena, Verdenik 
vozila ni mogel pravočasno ustavi
ti, temveč je zapeljal čez njo. 

Zaradi hudih telesnih poškodb, 
ali zaradi česa drugega (podrob
nejše vzroke nesreče še raziskujejo) 
je 82-letna pešakinja Barbara Ma-
roh nmiia. -OM 

vreme 
do nedelje, 26. februarja 1978 

Polna luna b o v če t r t ek , 2 3 . 
februarja ob 2 ,26. 

Napoved: Do nedelje, 19 . 
februarja bo snežilo, sneg b o 
verjetno marsikje prešel v dež. 
Prve tri dni prihodnjega tedna 
b o lepo, a pre težno ob lačno , 
občasno niožno vet rovno. Po
nekod v Jugoslavgi b o mnogo 
visokih snežnih žametov, zato 
bo cestni p romet m o č n o oviran. 

Alojz Cestnik 


